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D zis ia j  p ią ty  k u p o n  i k o le jn e  p y ta n ie . 
P r z y p o m in a m y , że  w  lo so w a n iu  n a g ro d y  w e 
z m ą  u d z ia ł w y łą c z n ie  o so b y , k tó r e  n a d eślą  6 
p o p r a w n y c h  o d p o w ie d z i na 6  k o n k u r so w y c h  
p y ta ń .

Kupon konkursowy Nr5 
P y ta n ie :  Podaj n azw isk o  z ło to w sk ieg o  p o 
ety, który 2 4 .0 6 .9 9  r. m iał sw ój w ieczó r  au
torski w  ZDK.
O d p o w ied ź:

Gromkie brawa dla Leppera
Andrzej Lepper gościł w Złotowie. Nawoływał do ratunku polskiego rolnic

twa i przemysłu, przestrzegał przed działaniami obecnej koalicji rządowej.

Spotkanie Leppera przewodniczącego 
Związku Zawodowego Rolników Samoobrona 
zostało zaplanowane w sobotę 3 lipca na godzinę 
13.00 w złotowskim kinie Rodło. Jednak już pó, 
godziny przed przyjazdem najbardziej kontrower
syjnego polityka polskiej sceny politycznej, przed 
kinem zbierali się chętni chcący posłuchać lidera 
Samooobrony. Większos'ć stanowili rolnicy z te
renu powiatu złotowskiego, nie brakło jednak i 
samorządowców, z których część zastrzegła, że 
są na spotkaniu nieoficjalnie, ze zwykłej cieka
wości. Lepper przybył do Złotowa z kilkunasto- 
minutowym opóźnieniem jednak zaraz po krót
kim powitaniu rozpoczął swe wystąpienie.

Na początku szef Związku odniósł się 
do bieżącej sytuacji w kraju ostro krytykując ak
cję policji przeciw pracownikom Łucznika. Lep
per nie pozostawił suchej nitki na polityce finan
sowej Leszka Balcerowicza, którego nazwał naj
większym szkodnikiem i szubrawcą Polski. Lep
per mówił o beznadziejnej sytuacji w polskim 
rolnictwie, gdzie produkcja jest nieopłacalna bo
wiem na polski rynek trafiają tanie produkty z 
Zachodu, niejednokrotnie podejrzanej jakości. - 
W Unii funkcjonuje szeroko pojęty interwencjo
nizm państwowy w rolnictwie, u nas natomiast

Protest pana Czesława
Czesław Wściubiak na znak protestu przeciw bezczynności władz Okonka 

wkopał w centrum miasta wykonaną przez siebie ławkę.

Czesław Wściubiak mówi, że pierwszy 
raz postulował o to, by w Okonku postawić ław
ki jakieś osiem lat temu. Niestety, jego prośby 
przez te wszystkie lata pozostały bez echa. Ostat
nią próbę podjął kilkanaście dni temu, jednak i 
tym razem pracownicy urzędu i miejscowego za
kładu gospodarki lokalami powiedzieli mu, że 
ławek nie będzie, bo i tak je  połamią. Takie tłu
maczenie nie zadowoliło upartego mieszkańca 
Okonka, który postanowił udowodnić urzędni
kom, że ławkę można jednak postawić. Jak po
myślał tak zrobił i wykonał własnoręcznie ław
kę, którą postanowił wkopać w sobotni poranek 
w centralnym punkcie Okonka. Wcześniej jed
nak otrzymał zgodę od władz miasta, że w tym 
miejscu ławka może zostać wkopana.

wolna amerykanka - mówił Lepper. - Jak to się 
dzieje, że polscy rolnicy, którzy są największymi 
producentami wielu produktów rolniczych 
Europie żyją w nędzy - pytał. Swoje wypowieo,.. 
Lepper przeplatał słowami ostrej krytyki pod ad
resem obecnie rządzących - każde tego rodzaju 
sformułowanie spotykało się z gromkimi brawa
mi ponad stu rolników uczestniczących w spo
tkaniu.

Lepper gościł w Złotowie na zaprosze
nie władz Samoobrony powiatu złotowskiego. 
Tego samego dnia Lepper miał odwiedzić jeszcze 
Jastrowie. ML

W sobotę punktualnie o 9 rano pan Cze
sław pojawił się wraz ze swoimi pracownikar. 
we wskazanymi miejscu prze domem handlo 
wym, z którymi zaraz potem ostro zabrał się do 
pracy. Wkopanie ławki nie było łatwą rzeczą, gdyż 
pod ziemią przebiegały kable energetyczne i ka
nalizacja deszczowa. Mimo to panowie jakoś 
sobie poradzili i ławkę wkopali.

Pracy mężczyzn przyglądali się przecho
dnie, którzy ze zdziwieniem patrzyli na to, co się 
dzieje. Większość z nich z pesymizmem oceniała 
przyszłość ławki - Po dyskotece i tak zostanie 
wyrwana, daj sobie Czesiu spokój i tak ją  zni
szczą - mówili. Nie brakło i takich, którzy rzucili 
pół słówkiem - Nie udawajcie kurwa, że pracuje
cie. Byli jednak i tacy, którzy chwalili pana Cze
sława mówiąc, że może wreszcie władze miasta 
wezmą się do roboty.

Sam pan Czesław uważa, że to, że ławkę 
ktoś zniszczy to nie jest wytłumaczenie by ich w 
ogóle nie stawiać. - Jeśli ja  połamią to się ja  na
prawi, tylko to będą musiały zrobić już służby 
miejskie a nie ja. Pan Czesław jest właścicielem 
punktu skupu złomu w Okonku i jak mówi wy
konanie takiej ławki to koszt kilku złotych.

ML
Na zdjęciu ekipa pan Czesława 

rozpoczyna pracę.
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Palcem w bucie
W  ubiegłym tygodniu miałem okazję 

przeżywać egzaminy wstępne na wyższą uczel
nię. Nie, nie ja  zdawałem lecz brat, który popro
sił mnie, bym towarzyszył mu w tych jakby nie 
było trudnych chwilach. Egzamin, gdyby ktoś' 
nie wiedział, to dziś' kilkuminutowa rozmowa 
kwalifikacyjna, w trakcie której komisja złożo
na czasem z jednej, czasem z dwóch albo trzech 
osób ma zdecydować, czy delikwent nadaje się 
na studenta czy też nie. Brat postanowił zdawać 
na uczelnie rolniczą, gdzie chciałby studiować 
ekonomię lub zarządzanie.

Kiedy pojawiliśmy się na uczelni oka
zało się, że na ten sam kierunek zdaje ponad 
trzysta osób, a miejsc jest może sześćdziesiąt. 
Gdy tak czekaliśmy na wywołanie, patrzyłem 
jak zdający wchodzą i po niespełna 10-15 mi-

Q utach wychodzą jeszcze bardziej wystraszeni i 
askoczeni jak weszli. Nikt nic nie mówił, każ

dy kto zdał szybko znikał za zakrętem koryta
rza, jakby chciał uciec jak najdalej od tego miej
sca. Takie zachowanie potęgowało tylko strach 
oczekujących na swoją kolej, z których prawie 
każdy dzierżył w ręku podręcznik, z którego 
przeprowadzany był egzamin. Wielu z nich znało 
ten podręcznik prawie na pamięć. Wreszcie 
młody mężczyzna poprosił mego brata, który, 
kiedy tylko zobaczył liczbę chętnych, realnie 
ocenił swoje szanse. No ale spróbować można. 
Jak przebiegał egzamin dowiedziałem się po kil
kunastu minutach. Brat zaczął swoją relację od 
słów - oni chyba będą losować, kto się dosta
nie, a kto nie. Dlaczego? Otóż, komisja konkur
sowa znudzona egzaminowaniem, po prostu 
zaczęła bawić się w odpytywanie, zadając pyta
nia, które niewiele wspólnego miały z poważ
nym traktowaniem ewentualnych studentów. 
Zabawa była tym lepsza, im trafił się bardziej 
nerwowy kandydat czy kandydatka, którym 

• ^erw y odbierały autentycznie rozum. I tak pięk
ne dziewczę, które było odpytywane w czasie, 
kiedy brat przygotowywał się do odpowiedzi, 
na pytanie komisji ile waży krowa odpowie
działo - 40 kilogramów. Panowie z komisji, z 
trudem kryjąc śmiech stwierdzili, że troszeczkę 
więcej. Więc dziewczyna poprawiła się na 100 
kilogramów dodając za chwilę, że to chyba jed
nak trochę za dużo. W końcu egzaminatorzy 
zlitowali się nad nią i powiedzieli jej, że 200 kilo 
to waży taka mała krówka. Później padały pyta
nia z cyklu: z czym kojarzy się pani słowo baran 
i kim jest żona barana. Bratu zadano m.in. pyta
nie: co daje pszczoła? Z jednej strony to dobrze, 
że pytanie łatwe, z drugiej pozostaje, delikatnie 
mówiąc niedosyt, że tyle dni przygotowań tyl
ko po to by powiedzieć, że miód, wosk, jad, i 
mleczko.

Ktoś zapyta, dlaczego o tym wszyst
kim piszę. Ano dlatego, że od kilku lat świeżo 
upieczonym maturzystom kładzie się do głowy,

że jedyną szansą na ich lepsze życie 
są studia. Niewątpliwie dużo w tym 
prawdy, jednakże ci młodzi ludzie tak 
naprawdę rzadko kiedy wiedzą, co 
chcą studiować. Podejm ują różne 
głupie decyzje, byle tylko zdobyć in
deks. Wyższe uczelnie nie ułatwiają 
im zadania, mamiąc ich bądź to kon
kursami świadectw, bądź kilkuminu
tow ą rozm ow ą kwalifikacyjną, z 
której nic nie wynika. Proszę sobie 
wyobrazić, że praktycznie wszyscy 
maturzyści złożyli papiery przyna- 
mniej na dwie uczelnie, zabezpiecza
jąc się w razie jakiegoś potknięcia.
Często są to dwie zupełnie różne 
uczelnie - pedagogiczna albo ekonomiczna, uni
wersytet lub AWF - poplątanie z pomieszaniem. 
Gorzej, gdy rozmowy przypadną dzień po dniu 
albo i tego samego dnia. Bywa tak, że po zakoń
czonym egzaminie młody człowiek pędzi na dwo
rzec, by za kilka godzin znaleźć się na drugim koń
cu Polski, gdzie ma wyznaczoną datę egzaminu na 
drugą uczelnię. Wszystko w stresie, który znajdu
je odzwierciedlenie na sali egzaminacyjnej, gdzie

SONDA

W a k a c je , to  p y sz n a  o k a z ja  d o  sp o tk a 
n ia  sw e g o  id ea łu  m ę ż c z y z n y  lu b  k o b iety . Z a d a 
liśm y  p y ta n ie  n a szy m  C zy te ln ik o m : ja k i j e s t  
tw ó j id ea ł 100 % m ę ż c z y z n y  lu b  k o b ie ty ?

Alicja Błażejewska - Tarnówka, lat 50, 
zasiłek przedemerytalny:
- Mam męża, na którego nie mogę narzekać, ale 
jeśli już mam wymyślić innego.... Na pewno mu- 
siałby być ładny i mądry. Nie zaszkodziłoby, gdy
by miał trochę pieniążków. Poza tym musiałby pre
zentować jakąś mądrość życiową, stabilność. A 
jeśli byłby już taki mądry, to oczywiście biłaby od 
niego zewnętrzna ogłada i czystość. Gdy miałam 
20 lat, miałam inne marzenia, teraz tak to widzę, 
choć podkreślam, że wcale nie uważam, by mój 
mąż taki nie był.

Andrzej Nykiel • Jastrowie, lat 37, p ra
cownik służby zdrowia:
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nie daj Boże mogą jeszcze zapytać, dlaczego 
wybrałeś lub wybrałaś ten a nie inny kierunek.

Od kilku lat mówi się o reformie szkol
nictwa wyższego. W szystkim, którzy będą re
formować proponuję, by choć na chwilę weszli 
w skórę przyszłych studentów, którzy dziś stają 
się najczęściej studentami tak jak w tej wyliczan
ce - „Entliczek pętliczek...” .

M ariusz Leszczyński

- Na pewno nie blondynka! Koniecznie ciemne 
włosy, biust „trójeczka”, zgrabna i dostateczny 
poziom oleju w głowie. Taka w mojej wizji, jest 
moja „menka”. Dodatkowo mogłaby mieć po
wyżej 170 cm wzrostu.

Janina Szeffler - Złotów, lat 50, bezro
botna:
- Mogę powiedzieć coś tylko o wyglądzie. Więc: 
180 cm wzrostu, ciemne włosy, niebieskie oczy i 
koniecznie dobrze zbudowany. O cechach charak
teru trudno mówić, niech lepiej tylko „wygląda”.

Edyta Szyjkowska - Okonek, lat 18, bez
robotna:
- Musi być dżentelmenem. Przystojny, wysoki, 
dobrze zbudowany. Brunet z brązowymi oczy
ma. Dobrze by było, gdyby byl wyrozumiały. 
Lepiej, żeby nie miał za dużo pieniędzy, pienią
dze są niebezpieczne i szczęścia nie dają. Chcia- 
łabym by był abstynentem. Najlepiej, by byl to 
nasz rodak.

W ydawca: Agencja W ydawniczo-Prom ocyjna „Leszczyński” . 77-400 Zlotów, al. P iasta  21. Redakcja: 77- 400 Zlotów, al. 
P .asta  21 tel. 263-5663. Redaktor naczelny: M ariusz Leszczyński. W spółpracownicy: Krystyna Wojtasik, Janusz Justyna, 
Andrzej Ław niczak, Angelika Leszczyńska, Joanna Ziach, W aldem ar K ujaw a, S tefan K ocuń, Iw ona F idurska, W iesław  
F iuursk i, A ndrzej M iloszew icz. D anuta K itow ska, Z uzanna O lencka, S tefan O le jn ik , P au lina P ie trasik , M ałgo rzata  ~ m i m ■ C iechanow ska, Ryszard M ikietyński. Druk: PPR Tongraf w Pile, al. Wojska Polskiego 32-34, tel. 212-34-50. Redakcja nie 
ponosi odpowiedzialności za treść reklam i ogłoszeń. Redakcja zastrzega sobie prawo skracania artykułów i korespondencji 

Tekstów me zamówionych redakcja me zwraca. W szystkie materiały publikowane w „Aktualnościach Lokalnych” są objęte ochroną prawną.
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Doznania burmistrza
Zlotów. Szkoła Katolicka będzie mieć nową siedzibę. Rada, mimo że dyrek

cja szkoły nie pozwoliła komisji rewizyjnej przeprowadzić kontroli, przyjęła stano
wisko o przekazaniu na potrzeby szkoły „małej jedynki” .

Burzliwy przebieg miała ostatnia sesja 
Rady Miejskiej w Złotowie. Już na samym jej 
początku radny Gładysz poprosił burmistrza Zło
towa Stanisława Wełniaka, by ten zechciał się 
podzielić swymi doznaniami i wrażeniami z ucze
stnictwa we mszy świętej odprawianej przez pa
pieża w Bydgoszczy. Pytanie wśród wielu rad
nych w zbudziło niesmak, a radny Sylwester 
Szczerbiak stwierdził, że jeśli miał być to żart to 
bardzo niskich lotów. Burmistrz odparł Głady
szowi, że to o co pyta jest intymną sprawą każde
go z uczestników mszy i nie ma zamiaru się z 
tego zwierzać. Na tym radny Gładysz jednak nie 
poprzestał i w punkcie dotyczącym wniosków i 
interpelacji zapytał burmistrza dlaczego miasto 
partycypuje w kosztach budowy parkingów tyl
ko w wybranych punktach miasta. - Pan Werra, 
pan Konicer, pan Szczęśniak, pan Pawlak - dla
czego tylko przed ich firmami miasto buduje par
kingi, czyżby były to nagrody dla kolegów za 
wsparcie udzielone panu Wełniakowi? - pytał rad
ny. W  odpowiedzi Leszek Kurcin przewodniczą
cy Rady Miejskiej wyjaśniał, że w mieście przy
jęto zasadę, że jeśli parkingi będą służyć mie
szkańcom, oraz jeśli właściciel firmy, przed którą 
ma być on wybudowany, pokryje koszty związa
ne z zakupem budulca, to miasto gotowe jest po
kryć koszty robocizny.

Kolejny punkt obrad dotyczył informa
cji na tem at przygotowań do piątej edycji Euro 
Eco M eetingu. R adnym  i zaproszonym  go
ściom  rozdano oficjalny program  imprezy, do 
których dołączono zaproszenia na poszczegól
ne koncerty. Radnych poinform ow ano, że b i
lety na koncerty w am fiteatrze będą kosztować 
25 złotych. O rganizatorzy nie przew idują żad
nych zniżek.

Wiele emocji wzbudziła informacja na 
temat remontowanych szkół i przedszkoli w okre
sie wakacyjnym. A wszystko w związku z wy
powiedzią dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 
w Złotowie, który podczas posiedzenia komisji 
oświaty miał powiedzieć, że jeśli dach szkolnej 
hali sportowej nie zostanie w najbliższym czasie 
wyremontowany, to już wkrótce może się on za
walić. Co niektórzy, bardziej krewcy radni, stara
li się dociec kto jest winny temu, że sala gimna
styczna, która została oddana do użytku około 10 
lat temu jest w tak fatalnym stanie. Pech chciał, że 
ówczesnym dyrektorem „trójki” był Ryszard 
Szymaniak obecny radny i przewodniczący ko
misji oświaty, i to na nim głównie skupiło się całe 
odium krytyki. Zresztą cała dyskusja na temat 
hali niewiele miała wspólnego z merytoryczną 
dyskusją.

Znacznie spokojniej było już w następ
nym punkcie dotyczącym oceny wdrażania re
formy służby zdrowia. Niestety, na sesję nie przy
byli przedstawiciele Kasy Chorych, a obecny na 
sali dyrektor szpitala powiatowego, Jerzy Teusz, 
mógł tylko w niewielkim stopniu udzielić odpo
wiedzi na zapytania radnych, którzy żalili się

głównie na brak szczegółowych informacji doty
czących świadczenia usług medycznych.

Jednym  z kolejnych punktów  obrad 
było spraw ozdanie kom isji rew izyjnej Rady 
M iejskiej w Złotowie z kontroli gospodarki fi
nansowej w Szkole Podstawow ej nr 2 i bada
nia prawidłowości naliczania subwencji ośw ia
towej dla K atolickiej Szkoły Podstaw ow ej. 
K ontrola w SP 2 była w ynikiem  wielu w ątpli
w ości zw iązanych z niespraw iedliw ym , zda
niem wielu radnych i dyrektorów innych szkół, 
przyznaniem  dodatkow ej subw encji ośw iato
wej dla wspomnianej szkoły w w ysokości 270 
tysięcy złotych. Teraz zadaniem  kom isji było 
sprawdzenie w jak i sposób dodatkow e pienią
dze zostały wykorzystane. W edług przew odni
czącego kom isji, Joachim a Jęśka, kom isja nie 
stwierdziła przypadków przeznaczenia pienię
dzy na inne cele aniżeli to zostało przedstawio
ne w projekcie organizacyjnym  funkcjonow a
nia szkoły. M im o to przew odniczący zauw a
żył, że przyznana subw encja była jaw ną nie
sprawiedliw ością w stosunku do innych szkół. 
Dodatkowo stwierdził, że wydatki są zbyt duże 
w porów naniu z innym i placów kam i. S tano
wisko komisji rewizyjnej w pełni podzieliła ko
m isja oświaty, zdaniem której w szkole można 
by delikatnie mówiąc lepiej gospodarzyć. Sta
now iska obu kom isji poparł rów nież Zarząd 
M iejski w Złotowie. Zarzuty odpierał dyrektor 
Andrzej M aj, który stwierdził, że projekt orga
nizacyjny został skonstruowany zgodnie z obo
w iązującym i przepisam i i nie mas obie nic do 
zarzucenia. - N ie je s t sztuką kogoś zgnoić - 
m ówił zdenerwowany.

Na zakończenie dyskusji Jęsiek stwier
dził, że komisja rewizyjna nie przeprowadziła 
kontroli w Szkole Katolickiej gdyż dyrekcja szko
ły uznała, że nie ma takiej potrzeby. Przypomnij-

• komputer), drukarki
■ materiały eksploatacyjne
■ oprogramowanie
• akcesoria komputerowe
■ usługi informatyczne

ce ^ '

77-400 Złotów, ul. Wojska Polskiego 23 
tel. (0-67) 263 78 57, kom. 0-60 424 50 28

my, że działalność szkoły w połowie jest finan
sowana ze środków własnych w połowie ze środ
ków miasta.

Nie przeszkodziło to jednak Radzie w 
jednogłośnym  przyjęciu stanowiska o przeka
zaniu, na zasadzie nieodpłatnego użyczenia, 
Szkole Katolickiej budynku przy ulicy M oniu
szki, gdzie jeszcze przez rok będą mieć zajęcia 
uczniowie klas 1-3. Przekazania miałoby nastą
pić 30 czerwca 2000 roku. Decyzję Rady radni 
przyjęli brawami.

***

Szczerze mówiąc nie rozumiem sytuacji 
związanej z pieniędzmi dla Szkoły Podstawowej 
nr 2. Bo czy to źle, że dyrektor stara się zabezpie
czyć dla kierowanej przez siebie szkoły ja k  naj
większą liczibę pieniędzy? Maj zrobił wszystko zgo
dnie z przepisami - przygotował projekt organi
zacyjny, a ówczesny zarząd miejski go „przykle
pał " i wszystko było OK. Teraz nagle okazuje się, 
że było to niesprawiedliwe choć ju ż  w ubiegłym 
roku głośno o tym mówiła ówczesna dyrektor Szko 
ły Podstawowej nr 1, Tafia Jelonek.

To, że subwencje naliczono w niewłaści
wy sposób nie ulega wątpliwości. Dziśjednak oczy
wistym jest, że obok krytykowanego za niegospo
darność dyrektora Maja, wini stanąć ci, którzy 
rok temu nie zadali sobie trudu sprawdzenia czy 
aby projekt organizacyjny „dwójki" nie jes t zro
biony na wyrost. Bo najłatwiej winą za popełnio
ny błąd obarczyć Maja, którego przecież głów
nym obowiązkiem jes t zdobycie ja k  największych 
pieniędzy dla szkoły. Ciekawi mnie jeszcze inna 
sprawa. Podczas sesji odniosłem wrażenie, że 
większość radnych nie darzy specjalną sympatią 
dyrektora Maja. I  to wcale nie dlatego, że w szkole 
jes t brudno, że liczba płatnych zastępstw jest dzie
sięciokrotnie większa niż w innych szkołach, że w 
„ dwójce ” płaci się nauczycielowi nawet za to, że 
jedzie z  dziećmi na basen, że szkoła płaci potężne 
rachunki za telefon. Dziwne to, bo kilka miesięcy 
temu ci sami radni, bez konkursu, zadecydowali, 
Że Maj będzie jednocześnie dyrektorem Szkoły Pod
stawowej nr 2 i gim nazjum ......

M ariusz Leszczyński

D O M A L
ZAKŁAD USŁUGOWO-HANDLOWY

E m il K w i a t k o w s k i  
Rok z a ł o ż e n i a  1987  

Koncesjonowany i autoryzowany 
zakład instalacji 

systemów alarmowych
wykonuje usługi w  zakresie 

projektowania, montażu i konserwacji 

systemów alarm owych 
te lew iz ji przem ysłowej 

i systemów kon tro li dostępu 
oraz m on ito ringu alarm ów

77-4(10 Złotów, al. Piasta 49 p. 107 
tel. (0-67) 263-62-92, tel.kom. 0604 422 757
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Kujańską w 2000 rok
W  przyszłym roku ruszą prace związane z budową ulicy Kujańskiej. W  Zło

towie powstanie pierwsze rondo.

W  ubiegłym tygodniu doszło do spotka- wiatowego oraz Wojewódzkiego Zarządu Dróg, 
nia przedstawicieli władz Złotowa z dyrekcją Po- W  jego  trakcie omów iono głów ne inwestycje

scnuiis
części
MVJNIA

"PA B IC H " S p ó łk a  z  o .o .
A l.  N i e p o d l e g ł o ś c i  4 9  

6 4 - 9 2 0  P IŁ A
te l. (0 6 7 )  2 1 5 -4 6 -5 0  
te l. (0 6 7 )  2 1 5 -4 6 -6 6

KANG O O
DCCATHLON

3 0 0 0  z ł 
w y p o s a ż e n ie  g r a t is

IC a n g o o
■ENAULT 
AMiilaaca '  f r r 2,8%  pełen pakiet ubezpieczeń  

OC, NW, AC + Zielona Karta RENAULT
TO PEŁNIA ŻYCIA

drogow e na terenie Złotow a na najbliższe dw a 
lata. Wyniki rozmów na pewno ucieszą mieszkań

ców ulicy Kujańskiej i ulic doń przyległych. Je
szcze w tym  roku zostanie opracow ana doku
mentacja techniczna na modernizację ponad kilo
metrowej ulicy, a w roku przyszłym zrealizowa
ne zostaną wszystkie prace, łącznie z budową 

kanalizacji deszczowej. Większość prac sfinan
suje Wojewódzki Zarząd Dróg natomiast mia

sto będzie ew entualnie partycypować w ko
sztach budowy chodnika i ścieżki rowerowej.

W  przyszłym roku zostanie także wyko
nane przedłużenie ulicy Obrońców Warszawy 
do ulicy Kościelnej. Na tę inwestycje pieniądze 
wyłoży Powiatowy Zarząd Dróg. Przedłużenie 
będzie pierwszym etapem modernizacji tej jed
nej z głównych ulic miasta. Co ciekawe, to wła
śnie na skrzyżowaniu ulic Obrońców Warsza
wy, al. Mickiewicza i ulicy Szpitalnej powsta
nie pierw sze rondo w Złotowie. Jak ustalono 
na spotkaniu rondo zostanie wybudowane rów
nież w 2000 roku za pieniądze pochodzące z
województwa.

Władze miasta nie kryją, że jeśliby wszy
stko udało się zrealizować zgodnie z planem, to 
koleiną inwestycją drogową byłaby moderni
zacja ciągu ulic Staszica, alei Mickiewicza, uli

cy Domańskiego i ulicy Chojnickiej.

ML

o

pc pc dc s.n.
w ZtOTOUIIC

Centrum Handlowo-Usługowe ul. Szpitalna 31 
Skład H and low y ul. Norw ida  
tel. 263 30 46, 263 30 47 w. 47
Zaprasza od poniedziałku do piątku w godz. 9.00-17.00 

w soboty w godz. 9.00-13.00
OFERUJE PO ATRAKCYJNYCH CENACH:

□ panele ścienne i podłogowe do mieszkań i biur
□ boazerie drewniane
□ deski podłogowe ZA PR A SZA M Y  »•»
□ listwy wykończeniowe i ...
□ kleje do drewna Firmy KLEIBERIT
□ płyty laminowane, parapety okienne, blaty kuchenne
□ elementy dekoracyjne i użytkowe z żeliwa
□ wkręty, śruby Firmy WURTH - szeroki asortyment dla budownictwa
□ program ogrodowy
□ ławki ogrodowe i parkowe
a tarcicę iglastą obrzynaną i nie obrzynaną
,J tarcicę budowlaną

Drzewka i krzewy ozdobne 
NISKIE CENY!

SPRZEDAŻ RÓWNIEŻ W SYSTEMIE RATALNYM "  
Firma LUKAS

9 lipca
w drugim  dniu EURO ECO MEETINGU

zapraszamy na pokaz
ekologicznego spalania

drewna i osadów pościekowych 
w kotłach centralnego ogrzewania

firmy „FV-WI”

Pokazy rozpoczną się od godziny 10.00

10 lipca
w trzecim  dniu EURO ECO MEETINGU

zapraszam y na prezentację
układania podłogi panelowej

Prezentacje odbywać się będą 
co godzinę począwszy od godziny 10.00.

Przyjdźcie! Zobaczcie! Warto!
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SESJA RADY POWIATU

Nie ma rady 
na brak pracy

P o d c z a s  o s ta tn ie j  se sji ra d n i z a s ta n a 
w ia li s ię  n ad  r o z w ią z a n ie m  p r o b le m u  b e z r o 
b o c ia  w  n a sz y m  p o w ie c ie . J a k  m o ż n a  b y ło  
p r z y p u sz c z a ć , ra d n i p ro ch u  n ie  w y m y ślili.

Na samym początku obrad, podczas przyj
mowania porządku obrad, doszło do dyskusji 
między radnym Podmokłym, a przewodniczącym 
Godlewskim, co do sposobu i formy zgłaszania 
formalnego wniosku o zmianę czy uzupełnienie 
porządku obrad o temat dotyczący uchwały pod
jętej na jednej z ostatnich sesji regulującej kwestie 
zarobków starosty. Trzeba być nie lada fachow
cem, by jednoznacznie określić, czy wniosek zo
stał wniesiony czy też nie. Sprawa nie została 
rozstrzygnięta również podczas tej sesji. Faktem 
jest, że radny Podmokły stwierdzał, że został zła
many regulamin rady, przewodniczący natomiast, 
że formalnego wniosku o zmianę lub uzupełnie
nie porządku obrad - nie wniesiono.

Jednym z istotniejszych zagadnień, była 
debata nad aktywizacją zawodową i zmniejszaniu 
bezrobocia. Głos w tej sprawie zabrał między inny
mi przewodniczący Stowarzyszenia Obrony Bez
robotnych w Pile, który przedstawił problemy tego 
środowiska i aktualnej sytuacji na rynku pracy. Z 
informacji przekazanych przez kierownika PUP 
wynika, że sytuacja na rynku pracy w naszym po
wiecie nie jest najlepsza, a realizacja tylko 50% za
potrzebowania na roboty publiczne nie nastraja opty
mistycznie. Do tego tematu krytycznie odniósł się 
radny Sikora, który złożył również wniosek o zaję
cie stanowiska przez Radę w sprawie „nieżycio
wych” przepisów dotyczących sprzedaży masy upa
dłościowej, powstałej po likwidacji niektórych za
kładów pracy. W trakcie dyskusji zgłoszono propo
zycję zwiększania klas liceów ogólnokształcących, 
kosztem szkół zawodowych, które „produkują”,

W
Y

D
A

R
Z

E
N

IA

C O M M E R C I  A L  U N I O N

O tw arty Fundusz Emerytalny 
BPH CU WBK

wszelkie informacje dotyczące
m ożliw ości przystąpien ia  

w  ram ach II filaru  
do

O tw a r te g o
F u n d u s z u  E m e r y ta ln e g o  

C o m m e r c ia l  U n io n  
Pow szechnego

Tow arzystw a Em erytalnego  
BPH CU W B K

Biuro Agentów 
Commercial Union

ul. Norwida 4 (budynek Banku PeKaO SA) 
tel. 263-56-88

poniedziałek i sobota 11.00-13.00 
wtorek-piątek 15.00-17.00

zdaniem radnego Massla, duże ilości bezrobotnych. 
Radny Trela zaproponował intensyfikację starań o 
utworzenie filii lub punktu konsultacyjnego wy
ższych uczelni w naszym powiecie. Były to prak
tycznie jedyne głosy w dyskusji, która niewiele 
wniosła do tematu.

Kolejnym punktem obrad była debata w 
sprawie promocji powiatu. Następnie podjęto 
uchwały w sprawach: podjęcia prac nad herbem i 
flagą powiatu - powołano specjalną komisję ds. 
herbu i flagi; zatwierdzenia zmian do statutu Sa
modzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdro
wotnej w Złotowie; regulaminu Społecznej Straży 
Rybackiej; regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego w Złotowie; zmiany budżetu po
wiatu na rok 1999; określenia zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu 
za I półrocze; utworzenia środka. W następnej 
kolejności informację o pracy Zarządu przedsta
wił starosta powiatu, Janusz Szczerbiak. Wśród 
wielu ważnych spraw, na uwagę zasługuje protest 
Zarządu Powiatu dotyczący domów dziecka w 
naszym powiecie, skierowany do wojewody wiel
kopolskiego. W proteście Zarząd krytycznie od
niósł się do stanowiska Kuratorium Oświaty,

RADAWNICA

Proszę zapytać za rok
O budowie nowego, wielofunkcyjnego obiektu, z przeznaczeniem na potrzeby oświatowe, 

pisałem już kilka razy na łamach naszej gazety. W nowym obiekcie mieścić się będzie szkoła 
podstawowa, przedszkole, biblioteka gminna i gimnazjum dla części północnej naszej gminy Złotów. 
Z dyrektorem gimnazjum w Radawnicy Krzysztofem Pietrzykiem rozmawia Henryk Rummler.

Serdecznie gratuluję powołania Pana na 
stanowisko dyrektora gimnazjum w Radawnicy.
- Dziękuję bardzo. Powierzając mi to stanowisko 
organ prowadzący i nadzorujący obdarzył mnie 
zaufaniem, którego postaram się nie zawieść.

Czy je s t to dla Pana awans, czy koniecz
ność w trudnej sytuacji oświaty?
- W  karierze zawodowej nauczyciela powierze
nie stanowiska dyrektora jest swoistym rodza
jem awansu. Dotychczas moja praca z dziećmi

TRANSP0RT-PR2EWÓ2
PR2EPMWAD2KI

-------“ “FOLDRUK”

(067) 263-34-80
0602 188 197  
0602 761 334

Złotów , ul. D om ańskiego  52

które nie pozwala na likwidację Domu Dziecka 
w Złotowie, w związku z brakiem środków na 
jego utrzymanie.

Wolne wnioski i oświadczenia, to przede 
wszystkim wystąpienie radnego Wesołowskiego 
w sprawie sytuacji w szpitalu powiatowym, gdzie 
od kilku tygodni trwa protest pielęgniarek. Radni 
doszli do porozumienia w kwestii konieczności 
zajęcia się bliżej tym tematem na najbliższym po
siedzeniu Rady. Radni zaniepokojeni byli również 
zapowiedziami wysokości cen podręczników do 
gimnazjów (ok. 400-500 zł). Na zakończenie do
szło też do dyskusji radnego Podmokłego ze skarb
nikiem starostwa i przewodniczącym Rady, na te
mat, o którym pisałem na wstępie. O atmosferze, 
jaka panuje podczas obrad, niech świadczą słowa, 
wypowiedziane przez jednego z radnych : „ Przy
kro jest, że od pewnego czasu, atmosfera na tej sali 
jest zla. Aż strach bierze, kto - kogo i za co zaata
kuje. Jest mi szalenie przykro i smutno...” . Koń
cząc obrady Rady, jej przewodniczący, zapowie
dział kolejną sesję i po jej zakończeniu przedstawił 
zaproszenie do udziału w nieformalnym - jak te 
określił - spotkaniu integracyjnym.

Waldemar Kujawa

dawała mi w pełni zadowolenie. Czy taką samą 
satysfakcję będę odczuwał jako kierujący szkołą 
w nowej rzeczywistości - nie wiem. Proszę mnie 
o to zapytać za rok.

Jakie ma Pan obawy na początku no
wego etapu w pracy zawodowej?
- Z pewnością, jak każdy nauczyciel, mam odważ
ne plany co do obrazu przyszłego gimnazjum w 
Radawnicy. Obawiam się, czy deklarowana w 
reformie organizacyjnie i gospodarcza autono
mia szkoły nie będzie zakłócona deficytem bu
dżetowym w dobie wielu reform. Jestem przeko
nany, że dzieci specjalnej troski w nowej szkole 
będą traktowane w sposób szczególny - jak do
tychczas.

Co chciałby Pan zm ienić w obecnej 
„O świacie” i przepisach oświatowych?
- W  zakresie programów nauczania opowiadam 
się za zdecydowanym odejściem od encyklope
dyzmu. Chcialbym, aby uczniowie osiągali pew
ne sprawności i umiejętności w oparciu o zdoby
tą wiedzę, typu „wiem jak”, zamiast - „wiem, że”. 
Ubolewam również nad przepisami, które unie
możliwiają zatrudnienie w gimnazjach nauczycieli 
fachowców z dużymi osiągnięciami dydaktycz
nymi i wychowawczymi, lecz nie legitymującymi 
się wymaganymi kwalifikacjami na piśmie.

Jako działacz ZNP, czy widzi Pan po
lepszenie ciężkiej sytuacji nauczycieli i pracow
ników obsługi oświaty?
- Akurat w tym jednym temacie jestem zdecydo
wanym pesymistą, ponieważ przez lata mojej 
działalności, w ZNP doświadczyłem, że wszel
kie nasze roszczenia jako grupy zawodowej koń
czą się tytko obietnicą poprawy warunków płacy 
i pracy. I są to tylko obietnice.

Dziękuję za rozmowę.
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FRYGI W HOLANDII
Z wielką satysfakcją informujemy, że Har

cerski Zespół Mandolinowy „Fygi” Szkoły Pod
stawowej Łąkie wspólnie z dziećmi z Domu Dziec
ka w Złotowie przebywał w dniach 13 - 22.06.1999

»ia zaproszenie Stowarzyszenia Współpracy Be- 
yerwijk - Wronki w Holandii Północnej. „Frygi” 
wystąpiły z 6 koncertami: w Huis ter Hagen w 
Driehuis wspólnie z Mandolinę Orkest „Exelsior” 
z IJmuiden, w Domu Opieki „de I.oet” i „Overke- 
rek” w Heiloo, w Centrum Sklepowym „de Beve- 
rhof ’ w Beverwijk, w kos'ciele s'w. Agaty w Be- 
verwijk oraz w B.H.K. Beverwijk dla rodzin, w 
których przebywały dzieci polskie. W szędzie

MODLITWA 0 DESZCZ
Zakrzewo. Są lasy i jeziora, nie ma 

bazy turystycznej - do takiego wniosku 
doszli radni Zakrzewa podczas dyskusji 
nad rozwojem turystyki w ich gminie.

Głównym tematem ostatniej sesji Rady 
Gminy Zakrzewo była ocena rozwoju turystyki i 
sportu oraz ochrona środowiska na terenie gmi
ny. Z informacji jaką przekazano radnym wyni
ka, że gmina Zakrzewo oprócz tego, że ma pięk
ne tereny, jeziora i lasy, to nie ma nic co można by 

-nazwać bazą turystyczną. Wójt gminy, Jerzy Pod- 
lewski, referując temat zaznaczył, że władze gmi
ny chcą aby w pełni zostały wykorzystane walo
ry przyrodnicze wsi Kujan i Śmiardowo Złotow
skie, gdzie już teraz przyjeżdża bardzo wielu tu
rystów. Zdaniem Podlewskiego już wkrótce tak
że Drożyska Małe staną się niezwykle atrakcyj
nym miejscem do wypoczynku, tym bardziej, że 
trwają prace nad opracowaniem planu przestrzen
nego zagospodarowania, co zachęci spragnionych 
spokoju i świeżego powietrza do budowy do- 
mków letniskowych. Wójt zaznaczył, że chcialby 
aby jeszcze w tej kadencji w Kujaniu powstało 
pole biwakowe z prawdziwego zdarzenia, z pry
sznicami, toaletami, miejscem, gdzie będzie moż
na przygotować posiłek. Marzeniem wójta jest 
również budowa ścieżek rowerowych. Podlew- 
ski zaznaczył, że największą szansą dla gminy 
jest rozwój agroturystyki, która cieszy się olbrzy
mim zainteresowaniem tak wśród rodaków jak  i 
przybyszów z zagranicy. - Nie może być jednak 
mowy o turystyce bez nakładów na ochronę śro
dowiska - mówił na zakończenie swego wystą
pienia wójt, zaznaczając jednocześnie, że docelo
wo należy wybudować oczyszczalnię ścieków w 
Starej Wiśniewce i zastanowić się co zrobić ze 
ściekami z terenu wsi Kujan i Śmiardowo Zło
towskie. Pojawiła się koncepcja podłączenia obu

wzbudzały podziw i aplauz. Program pobytu pol
skich gości był bardzo bogaty. Zorganizowano dla 
nas kąpiel w Morzu Północnym w Wijk ann Zee i 
na kompleksie basenów „de Waterakkers” wHe- 

emskerk, ognisko harcerskie, 
zwiedzanie ujeżdżalni koni wraz 
z jazdą na koniach, zwiedzanie 
portu rybackiego i śluz w IJmu- 
iden. Na jednej ze śluz mieliśmy 
niepowtarzalną okazję ujrzeć 
przeprawę brytyjskiego statku 
oceanicznego „Arcadia” kana
łem północnym w kierunku Am
sterdamu. Poza tym organizato
rzy umożliwili nam zwiedzanie 
największej huty Europy „Een 
Zee van Staal” w Wijk ann Zee 
oraz Amsterdamu, który podzi
wialiśmy, płynąc tram w ajem  
wodnym po jego licznych kana

łach. Powrót do domu przebiegał przez najdłuż
szą tamę Europy - Le Groene Kustweg (30 km). 
Za przeżycie wspaniałej przygody i poznanie prze
pięknej ziemi holenderskiej, zespół, za pośrednic
twem gazety, serdecznie dziękuje sponsorom na
szego wyjazdu: Zarządowi Gminy Lipka, Nadle
śnictwu Zlotów, Związkowi Gmin Krajna w Zło
towie.

Kierownik Zespołu Stanisław Gorał

wsi do sieci kanalizacyjnej Złotowa. W  tej spra
wie wysłano do władz Zlotowa stosowne pismo, 
w którym władze Zakrzewa proszą o rozważenie 
takiej koncepcji.

W odpowiedzi radna, Bożena Zawadzka 
stwierdziła, że aktualnie gmina Zakrzewo nie jest 
przygotowana do tego, by zarabiać na turystyce: 
- Jeziora są brudne, w lasach roi się od dzikich 
wysypisk, a w niektórych wsiach nie ma nawet 
pojemników na śmieci. W podobnym tonie była 
utrzymana wypowiedź Anny Kanurskiej, która 
przypomniała, że na temat turystyki rozmawiano 
jesienią ubiegłego roku i oprócz tego, że na plaży 
nad jeziorem Borowno wysypano dwie wywrot

BIURO HANDLOWO-USLUGOWO-UBEZPIECZENIOWE
S ta n is ła w a  K asp ro w icz

agent ubezpieczeniow y 
pośrednik handlu mieszkaniami 

i nieruchomościami
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poleca usługi w  zakresie:

* ku pn a  i sprzedaży mieszkań
* ku pn a i sprzedaży domów  

je d  n orodzi n nych
* ku pn a i sprzedaży gospodarstw  rolnych
* ku pn a i sprzedaży działek budowlanych
* zam ian y mieszkań

Zapewniam obsługę prawną i notarialną

Zadzuloń tub p rzyjdź!

ki piasku nic się nie zmieniło: - W  Kujanie nie ma 
ani jednej toalety publicznej, pomosty są zniszczo
ne, nie ma nawet na czym usiąść, odpocząć. W 
takiej sytuacji należy się prosić Pana Boga, by 
lato było deszczowe. Radny Masłoń stwierdził, 
że faktyczny wpływ na rozwój turystyki będą 
miały gospodarstwa agroturystyczne: - Ludziom, 
którzy będą chcieli z nich żyć należy zapewnić 
dostęp do tanich kredytów, a oni już najlepiej 
będą wiedzieć jak  te pieniądze wykorzystać.

Później radni zaczęli dyskusję na temat 
sportu w gminie. Ich zdaniem sytuacja nie jest 
zła, tym bardziej, że powstają nowe kluby, a te co 
były ciągle rozwijają swą działalność tak jak  Iskra 
Czernice. Podkreślono, że duże znaczenie ma 
rozwój sportu szkolnego, choć szkoły borykają 
się z kłopotami finansowymi. Zdaniem radnego 
Masłonia niech tylko szkoły pielęgnują to co mają 
w zakresie swoich obowiązków, a nie powinno 
być źle. Ta wypowiedź wzburzyła dyrektora szko
ły w Głomsku, Elżbietę Czamotę, która w odpo
wiedzi stwierdziła, że przy obecnych zarobkach 
w szkole pracują już tylko pasjonaci: - Nauczy
ciela widzi się tylko w szkole i liczy mu się go
dziny lekcyjne, ale to ile czasu poświęca swojej 
pracy każdego popołudnia angażując się bezpłat
nie w pracę z uczniami, tego nie widzi już nikt.

Kolejnym punktem obrad było omówie
nie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwią
zywania Problemów Alkoholowych za 1998 i 
1999 rok. Radni nie kryli swego zainteresowania 
na co konkretnie zostały wydane pieniądze prze
znaczone na profilaktykę. Niektórzy z nich zasta
nawiali się po co wydawać pieniądze na pismo 
„Iskierka” skoro nikt go nie czyta. Inni chcieli 
wiedzieć jakie programy komputerowe zakupio
no do walki z alkoholizmem. Tak się jednak zło
żyło, że na sesji nie było przedstawicieli komisji 
i z powodu braku dostatecznych informacji dys
kusje nad programami przełożono na kolejną se
sją. Nie przeszkodziło to jednak w ustaleniu no
wej liczby punktów sprzedaży napojów alkoho
lowych powyżej 4,5% zawartości alkoholu do 
18%. M imo negatywnej opinii komisji radni 
postanowili zwiększyć liczbę punktów z 12 do 
18. Zdaniem radnego Ruty nie ma co udawać, że 
z alkoholizmem walczy się poprzez ograniczanie 
liczby punktów sprzedaży alkoholu.
Na sesji w Zakrzewie byl obecny starosta zło
towski Janusz Szczerbiak, który przedstawił rad
nym informacje na temat organizacji powiatu zło
towskiego. ML
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prowadzi ubezpieczenia w:
DAEWOO, POLONII, AGROPOLISIE, POLISIE, 
COMPENSA, COMMERCIAL UNION, BIG BANK EGO

p o l e c a  u b e z p i e c z e n i e :
* pojazdów - OC, AC, NW (krajowe i za granicą)
* domów, mieszkań, sklepów - od ognia

i zdarzeń losowych, kradzieży z włamaniem 
i inne

* gospodarstw rolnych - OC, powodzi, ognia, 
gradobicia, padnięcia zwierząt hodowlanych

* kosztów leczenia i NW za granicą
* wycieczek i wczasów - grupowe i indywidualne
* ubezpieczenia emerytalno-rentowe
* ubezpieczenia na życie
* ubezpieczenia kapitałowe
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KAMIEŃ

GÓWNIANA SPRAWA
Przepraszam za  pew ien  w ulgaryzm , lecz  

S ło w n ik  J ęzyk a  P o lsk ie g o  P W N  podaje, że: 
„gów n o: kał, odch od y, n ieczy sto śc i sta le” . W  
tym  przypadku, kam ieńskie gów n o, to  kurze (lub  
ogó ln ie j - d rob iow e) odch od y, lub sm aczniej: 
kurzy (d rob iow y) obornik. Sk ładow any je st  na 
terenie w s i, przy drodze prow adzącej z e  w si d o  
gospodarstw a pani so łty s  - pani P aw lak. Jest to  
grunt pryw atny, w yd zierża w io n y  na sk ład ow a
nie teg o ż  obornika dla przedsiębiorstw a, produ
kującego  pieczarki. Skąd tam  się  w zią ł?

-  P ew n eg o  dnia p rzyszed ł d o  m nie w ła 
śc ic ie l tegoż gruntu i spytał, c z y  nie będzie prze
szkad zało , gdy, na je g o  polu , zostan ą  rozłado
w an e d w a T IR -y z  kurzym  oborn ik iem  - o p o 
wiada pani sołtys K am ienia - Zgodziłam  się , żeby  
p om óc lu d ziom  w  k ło p o c ie . U ży czy ła m  naw et 
sw e g o  ładow acza. Teraz m ożna p o w ied z ieć , że  
je st  tam  „hurtow nia” teg o  gnoju.

M ieszk ań cy  w si m ów ią , ż e  sw e g o  cza 
su , w ed łu g  ich w y liczeń , m o g ło  b yć tam ok . 60 0  
ton  teg o  sp ecy fik u . N a  d zień  d z isie jszy  jednak , 
d o ść  sporo  g o  p rzyb yło  i przybyw a coraz w ię 
cej. N a w ó z  ten m usi b y ć  rozrzucany, g d y ż  w  
pryzm ach b y  s ię  zaparzył i n ie  nadaw ałby s ię  
pod h od o w lę  pieczarki. Tak w ię c  p ow ięk sza  się  
rów nież obszar je g o  składow ania. P ow iększa się  
rów nież n iesam ow ity  sm ród (sam  tego  dośw iad
czy łem  - ohyda!). Z w iększa  się  także zagrożenie  
n ie  ty lk o  ek o lo g iczn e , a le  i chorobotw órcze.

-  M ieszkańcy w si n ie dają m i spokoju w  
tej spraw ie. W iem , że  mają rację. Boją się  choro
by. Ja też, b o  posiadam  h od o w lę  drobiu, a  ch o 
rob otw órcze  bakterie m ogą  b y ć  przen oszon e  
przez wiatr, kola  przejeżdżającego sam ochodu , 
psy czy  inną drogą, ch oćb y  na butach - kontynu
uje zan iepokojona  pani so łtys.

K urzy oborn ik  le ż y  tuż  przy drodze. 
L eży, n iem iłosiern ie  śm ierdzi i grozi. C zy  na 
sk ładow anie takiej substancji z  zakupu n ie trze
ba m ieć  p ozw o len ia ?  W edług pani so łty s, rzecz  
nie p o leg a  na skarżeniu k o g o ś  i ukaraniu g o . 
R olnik i tak jest biedny. M ożna by zn aleźć  jak ieś  
inne rozw iązan ie . Pani so łty s  rozum ie i w ła śc i
c ie la  obornika i w ła śc ic ie la  pola , na którym  ten
ż e  je st  sk ładow any. A le  p ew na je st  też  i teg o , że  
m ożna by zn aleźć inne m iejsce. Bardziej od leg łe  
i b ezp ieczn e. T yle ż e  trochę dalej o d  d r o g i... . A  
g ó w n o  w o żą  TIR -y -  niestety. D roga -  rzecz w aż
na. A  reszta to  c o ?  N ic  w ięcej s ię  n ie  liczy ?

HURT-DETAL

Piotr {jeiirłem
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W szerokim asortymencie posiadamy
części do aut francuskich
* części do zawieszeń SASIC
* amortyzatory RECORD RENAULT
* półosie napędowe C ITR O E N
* oraz inne P E U G E O T

64-920 Pila, al. Wojska Polskiego 2 
lei. (067) 215-50-61

- Ta dzisiejsza  pogoda, słon eczn ie  i pra
w ie  bezwietrznie, nie oddaje tego, c o  się  tutaj dzie
je , g d y  je st  pow ietrze w ilgotne , c iężk ie  i trochę 
pow ieje. A  zdarza się  to  częśc iej n iż  w  pogodne  
dni. T o jest horror - m ów ią m ieszkańcy K am ienia  
-  N ie  m am y czy m  oddychać. Strach, najnormal
niej strach nas ogarnia. A  na sam ą m yśl, że  m ogło

by się  przyplątać jak ieś choróbstw o, to  zgroza bie- 
rze. C o  będzie, jak, n ie  daj B o ż e , c o ś  w ybuchnie?  
- pytają. -  Z ło tów  m a sw o je  Iu in r łic o , n iech  k toś  
z  w ładz przyjedzie i zob aczy  ja k ie  E uro-E co ma 
K am ień. Z obaczy i pow ącha - dodają m ieszkańcy  
w s i.

Pani Pawlak chciała porozm aw iać z  w ła
śc ic ie lem  pieczarkam i. Prosiła o  kontakt poprzez  
w ła śc ic ie la  pola . D o  dzisiaj n ie  m a od p ow ied zi.

Szanujmy ciszę
Pod koniec roku szkolnego każda nieomal szkoła /w tym i podstawowe/ po

szczególnymi klasami udaje się na kilkudniowy biwak.

Jak w yglądają  takie biw aki m ia łem  oka
zję  przekonać s ię  k ilka dni tem u w  harców ce w  
P odgajach . N a zw y  m ie jsco w o śc i /o c z y w iś c ie  z  
n a sze g o  pow iatu /, skąd b yli u czn io w ie , n ie  w y 
m ien ię . P rzez d łu ższy  c za s  ch ło p cy  b aw ili s ię  
w aląc s ię  p o  g ło w a ch  pustym i butelkam i p o  na
pojach. W  końcu ( ile  m ożna  w a lić  s ię  w e  w łasną  
głow ę?!), zaczęli uderzać nimi o  drzew a i tak prze
m aszerow ali w k o ło  jeziora. N ie  w in ię tu uczniów , 
skoro nikt im  nie zapew nił innej rozryw ki. Zasta
naw iam  s ię  -  i tu narażę s ię  paru o so b o m  - jaki 
jest sens organ izow ać teg o  typu im prezy na kilka  
dni przed w akacjam i. C hyba, ż e  n ie  o  w y p o c z y 
nek m ło d z ieży  tu ch od zi.

O bserw ując to  c o  s ię  d z ie je  w  o k o lic z 
nych  zb iornikach  i jez iorach  na terenie e le k 
trow ni P odgaje, n ie  m o g ę  op rzeć  s ię  w rażeniu, 
ż e  u traciliśm y c o ś  napraw dę cen n eg o . K ied yś  
b y ło  to  m oje  (i n ie  ty lk o ) m iejsce  b iw akow ania . 
P rzyjeżdżało  s ię , rozb ija ło  nam iot w  d o w o ln y m  
m iejscu , w o k ó ł c isz a  i upragniony spokój. Od  
kilku lat zn a lez ien ie  p u stego  m iejsca  gran iczy z  
cudem . W  tym  roku sezon  turystyczny rozpoczął 
s ię  d o sy ć  w cześn ie , b o  o k o ło  B o ż eg o  C iała. S p o 
tyka s ię  tu rejestracje praktycznie z  c a łe g o  kraju. 
N ie  c h c ę  b y ć  ź le  zrozum iany. K ażdy m o że  w y 

- Sądziłam , ż e  s ię  ze  m ną skontaktuje. Poradzim y  
c o ś  na len  k łopot. B o  je st  to  ju ż  problem  całej 
w si. A  ja  tu je stem  gosp od arzem . B y ła  tutaj K o
m isja  O chrony Ś rod ow isk a  z  R ady G m iny ze  

Z łotow a. A le ja  naprawdę n ie  w id zę  rozw iązania  
w  karaniu k o g o k o lw iek . M ożn a to  za ła tw ić  ina
czej. T rzeba ty lk o  c h c ie ć  -  w id ać, ż e  pani so łtys, 
która je st  so łty se m  w  K am ieniu  ponad 2 0  lat, 
chciałaby spraw ę załatw ić p o  prostu -  p o  ludzku.
-  Proszę pana, pieczarkarnia je st  w  O konku, czy  
też w  je g o  okolicy  -  sw oje zdanie przedstawia wójt

gm iny  Z lotów  p. Trela - Splendor z  
tytułu wspaniałej organizacji, zaludnia
nia, w spółpracy z  zachodnim i firma
mi, spada na je g o  w łaścicieli. D lacze
g o  w ię c  splendor z  tytułu śm ierdzą
cy ch  od ch od ów  i realnych zagrożeń, 
p łyn ących  z  j e g o  sk ładow ania , m a  
spadać na m ieszkańców  naszej gm i
ny, Kamienia? Jako urząd gminy, nada
liśm y dalszy  b ieg  tej spraw ie. D opro
w adzim y d o  tego, ż e  ten problem  w si, 
przestanie istnieć.

R z e c z y w iś c ie  je s t  to  próbie 
ca łej w s i. D z iś  - ca łej w s i. A  jutro'.' 
Jest je sz c z e  jed en  aspekt tej gó w n ia 
nej spraw y. W edług m oich  rozm ów 
có w , w ieczoram i n ocą  w o k ó ł i nad 
sk ładow isk iem  spotkać m ożna wata

hy lisó w , b ezd om nych  p só w  i kruków. N ik t z  
m ieszk a ń có w  w si n ie  grzebał w  tym  oborniku i 
n ie  w ie  c z y  op rócz  g ó w n a  je st  tam  c o ś  je sz c z e . 
A le  c z e g o  szukają tam  lisy  i kruki. C z e g o  chcą?  
P ojeść zw y k łeg o  gów ien k a?  A  m o że  bardziej pa- 
d lin o p o d o b n eg o  śc ierw a? Jeśli tak, czy m  w  rze
c z y w isto śc i m o że  to  grozić?

Waldemar Kujawa 
Na zdjęciu: niechciane, gówniane skladowi- 
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p o c z y w a ć  tam  g d z ie  ch ce , le c z  taki zm asow an y  
najazd turystów , to  n ie  w y lew a n ie  p rzy s ło w io 
w e g o  dziecka  z  kąpielą. D ojdzie d o  tego , że  jed y 
nym  spokojnym  m iejscem  dla naszych m ieszkań
ców , będą opuszczone przez m ieszczuchów  w ielki 
aglom eracje m iejskie.

K ied yś rajem dla w ędkarzy i ich  rodzin  
byl rejon rozlew isk w  Nadarzycach. Tu były  orga
n izow an e zak ładow e w y cieczk i na grzyby i na 
ryby. I o to  jed en  z  m ieszk ań ców  n aszego  terenu 
piszący d o  „W iadom ości W ędkarskich” określił 
N adarzyce ja k o  „Eldorado” d la wędkarzy. M ało  
tego, na załączonej m apce zaznaczył, w  jakich miej
scach  i ja k ie  ryby biotą. I co ?  P roszę dzisiaj w  
okresie wakacji spróbow ać pojechać tam z  nam io
tem  i poszukać w o ln eg o  m iejsca. M nie osob iśc ie  
przez ostatnich kilka lat to  s ię  n ie  udało.

Tereny m am y napraw dę p iękne, lecz  są
d zę , ż e  ich  reklam a m usi s ię  od b y w a ć  bardziej 
sen sow n ie . M yślę , ż e  s ło w o  zazdrość - m ające w  
innych przypadkach z łe  skojarzenia - w  przypad
ku och ron y  n a sze g o  w sp ó ln eg o  /jed y n e g o  zre
sztą  na taką sk a lę / b ogactw a m a inny w yd źw ięk . 
P ozw ólm y c ieszy ć  się  innym , lecz bądźm y też tro
szeczk ę  ego istam i, p om yślm y najpierw o  sobie.

Ryszard Mikietyński
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JASTROWIE-SESJA RADY MIEJSKIEJ

JAK SYN OJCU I
Pomimo wakacji, sesja Rady Miej

skiej nie była w „letnim nastroju”. Przynaj
mniej jej końcowa część. Wtedy to, burmistrz 
miasta poinformował radnych o kłopotach 
finansowych, związanych z zakończeniem i 
oddaniem do eksploatacji, największej inwe
stycji ostatnich lat - hali sportowej. Brakuje 
około 400 tys, zł.

Spraw y regulam inow e rozpoczęły  obra
dy. Porządek obrad oraz protokół z  ostatniej sesji 
został przyjęty i przy siąpiono d o  om ów ien ia  spra
w y  związanej ze  stwierdzeniem  w ygaśnięcia man
datu radnego. U chw ala w  tej spraw ie, a  dotycząca  
m andatu K rystyny Kubat, zosta ła  przyjęta przez  
Radę niejednoglośn ie. Inform ację o  pracy Zarzą
du M iejsk iego  m iędzy  sesjam i z ło ży ł burmistrz 
Ryszard Sikora. Sprzedaż dzia łek  budow lanych  
x Budach i Brzeźnicy: w yłonien ie, w  drodze kon- 
arsów  dyrektorów  szk ó ł podstaw ow ych , zapo

znanie się  z aktualnym  stanem  b ezp ieczeń stw a w  
m ieście  i gm in ie  - to  najistotniejsze spraw y. R oz
patrzono też  kilka w niosków : m .in. od m ów ion o  
sprzedaży lokalu przy ul. Ż ym iersk iego  14 (apte

ka) i w yrażono zg o d ę  na sprzedaż lokalu  przy ul. 
K ien iew icza  9  (kom pleks biurow y będzie sprze
daw any w  form ie przetargu). Ponadto Zarząd zaj
m ow ał się  rozpatrywaniem  bieżących  w n iosk ów  
i podań w pływ ających d o  Urzędu. Następnie przy

jęto  uchwały: w  spraw ie zm ian w  budżecie gm iny  
i m iasta na rok 1999 (w arto zaznaczyć zw ięk sze
n ie s ię  d och od ów  poprzez darow izny: od  m ie
szkań ców  w si B rzeźnica  na dofinansow anie za
kupu przystanku au tob u sow ego  - 1.4 0 0  zł; w ła-

Koleżance

Katarzynie Piórkowskiej
wyrazy współczucia z powodu śmierci

OJCA
składają dyrekcja i pracownicy firmy MANTA w Złotowie.

OJCIEC DZIECIOM
śc ic ie la  C hłodni N oris II -  2 .3 0 0  z ł na c e le  op iek i 
społecznej i ponad 2 0  tys. z ł zw rotu d la  gm iny  - 
k osztów  z  tytułu p odw yżk i plac dla n auczycieli): 
określenia zakresu i formy informacji o  przebiegu  
w ykonania  budżetu gm iny  i m iasta na I półrocze  
(ob ow iązek  z ło żen ia  takow ego  przez Zarząd d o  
3 1. V III .); w yrażenie zgod y  na zam ianę nierucho
m ości oraz w  spraw ie zm iany przebiegu drogi 
(um ożliw ienie dalszej eksploatacji złóż  żwiru przez 
K opalnię K ruszyw). W  jednej spraw ie nie podjęto  
decyzji, a m ianow icie od łożono d o  dalszej analizy, 
m o żliw o ść  i zakres w prow adzenia zm ian (czyt. 
p od w yżek ) w  opłatach targow ych. Radni w yka
zali się  troską: z  jednej strony o  potencjalnego klien
ta, z  drugiej o  potencjalnego sprzedaw cę (w  szcze
gó ln o śc i obcokrajow ca). D o sz ło  naw et d o  d ość  
burzliw ej dyskusji.

W  spraw ach b ieżących  burmistrz Sikora  
p o in form ow ał radnych o  p odjęciu  d ecy zji o  p o
m ocy  finansow ej na rem onty k o śc io łó w  w  Nada  
rzycach  -  1 ty s. z ł i parafia lnego  k o śc io ła  pw. 
N M P  w  Jastrow iu -  4  tys. z ł. D ruga k w estia , 
podjęta przez burm istrza d o ty czy ła  k łop otów  fi 
nansow ych , jak ie  w cią ż  dotykają gm inny budżet, 
a  zw ią za n e  są  z  odd an iem  d o  eksp loatacji hali 
sportow ej. N iezb ęd n e zm iany i korekty przepro
w adzane na b ieżą co  w  trakcie budow y, spraw iły  
nieplanow ane obciążen ia  finansow e. Inne pokry

c ie  d a c h o w e , g la zu ra  
zam iast olejnych lam pe
rii, sp ik ern ia  z  n a g ło 
ś n ie n ie m , w in d a  d la  
niepełnospraw nych, za
gosp od arow an ie terenu  
w o k ó ł hali -  to  zm iany, 
które kosztują ok . 4 0 0  
ty s. z ł i sp ow od ow ały , 
ż e  ty le  w ła śn ie  je sz c z e  
p ien ięd zy  potrzeba, by  
d efinityw nie zakończyć  
in w estycję . - M ó w ię  o  
tym  prob lem ie R adzie, 
jak  sy n  -  o jcu  -  p o w ie 
d z ia ł na z a k o ń c z e n ie  
s w e g o  w y s t ą p ie n ia ,  
w y ra źn ie  zm a rtw io n y  
b urm istrz. A  c o  m ają

p o w ied z ieć  niektóre „w nuki"- c z y li  m ieszk ań cy  
m iasta  i gm iny , c h o ć  w  innej k w estii. C h od zi o  
przekazanie 3  tys. z ł d la  spółk i „M edJasf ’ z  prze
znaczeniem  na zakup aparatu EK G . K w ota ta była  
darow izn ą  od  E n eigetyk i Poznańskiej (w  roku

Razem
przez 50 lat!

Pod k on iec  czerw ca  w  U rzędz ie  Stanu  
C y w iln eg o  w  Z ak rzew ie od b y ła  s ię  uroczystość  
zw iązana z  jub ileuszem  30-lec ia  pożycia  m ałżeń
sk ieg o  A gaty  i W ojciecha K iosk ów  z e  Starej W i- 
śn iew k i. W  u roczystości w z ią ł u d zia ł w ójt g m i- 
ny Z ak rzew io  Jerzy P o d łew sk i, który w ręczy ł

Jubilatom  pam iątkow e m edale za  d ługoletn ie p o
ży c ie  m ałżeńskie. O prócz m edalów  państw o K ło- 
ske otrzym ali kw iaty oraz życzen ia  w szelk iej p o
m y śln o śc i, zd row ia  i d łu g ich  lat życia .

ML

1 998) i , jak  w y n ik a ło  z  w o li darczyńcy, m iała  
zostać spożytkow ana z  korzyścią  d la w szystk ich  
m ieszk a ń có w  - a  konkretn ie przekazana na za
kup dla Przychodni R ejonow ej aparatu EK G . R e
form a słu żb y  zdrow ia  zm ien iła  struktury i leka
rze rozp o czę li d z ia ła ln ość  gosp od arczą  na w ła 
sn ą  rękę. P rzekazan ie tej d arow izn y  (w  roku
1999) jed nem u , pryw atnem u p od m iotow i spra
w iło , ż e  c i ,  którzy n ie  le c z ą  s ię  w  sp ó łce  „M e
d Ja sf’, n ie  skorzystali z  prezentu i b yć m oże mają 
praw o czu ć  się  potraktowani n ie p o  ojcow sk u  ale  
p o  m acoszem u . N a pytan ie radnej K oen ig  - bur
m istrz przyznał, iż  taką decyzję podjął sam odziel
n ie , p o  konsu ltacji z  K om isją  Z drow ia. S ąd zić  
należy , ż e  g d y b y  E nergetyka ch cia ła  pryw atne
m u przedsiębiorcy c o ś  sprezentow ać - n ie szuka
ła  by pośrednika, w  postaci U rzędu  M iasta. K o
lejn e pytania radnych d o ty c zy ły  k osztów , ja k ie  
gm ina  p on iosła  z  tytułu organ izacji B u k ow iń 
sk ich  Spotkań oraz od szk o d o w a ń , zdan iem  rol
n ików  zaniżanych , za  szkod y  leśne . W  o d p o w ie
d zi burm istrza, radni u sły sze li, ż e  udział g m in y  
w  festiw a lu , to  2 3  tys. z ł , natom iast c o  d o  o d 
szkodow ań, to  w yjaśnienia złożyli zarówno: radna 
H arbuzińska-Turek, jak  i pracow nik  U rzędu. O  
tym  problem ie, stanow ią od p ow ied n ie  przepisy i 
g m in a  m o że  podjąć s ię  jed y n ie  roli m ediatora w  
ew entualnym  sporze.

N a  zak o ń czen ie  se sji, p rzew od n iczący  
R ady - Jan P rzybylsk i, p o in form ow ał radnych o  
w n iosk u , jak i z ło ż y ł jed en  z  radnych, b y  c z ę ś ć  
sw o ic h  d iet, radni przeznaczy li na d ofin an sow a
nie u roczystości otw arcia  hali sportow ej. -  Trud
na sytuacja finan sow a w  zw iązk u  z  halą sporto
w ą  sprzyja ch yb a  takim  in icjatyw om . B y ło b y  to  
ja k ie ś  o d c ią żen ie  f in an sow e, d la  n ap iętego  bu
dżetu . Ja przedkładam  ty lk o  w n io sek  je d n e g o  z  
radnych - m ó w ił p rzew od n iczący . P o  c h w ili c i
szy , obrady zam knięto.

Waldemar Kujawa 
Na zdjęciu: obrady Sesji Rady Miejskiej w

Jastrowiu.
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Jastrowie- 50 LAT DOMU DZIECKA

DOM - NASZ DOM...
26 czerwca br. Dom Dziecka w Jastrowiu obchodził piękny Jubileusz 50- 

lecia swego istnienia. O doniosłości tego wydarzenia niech świadczy fakt przybycia 
na uroczystości wielu znamienitych gości.

W  uroczystości wzięli udział m.in. wice
marszałek Senatu RP - Tadeusz Rzemykowski, 
przedstawiciel senatora Henryka Stokłosy, przed
stawiciele władz wojewódzkich, przewodniczą
cy Rady Powiatu i starosta powiatowy oraz wła
dze samorządowe miasta i gminy Jastrowie. O 
Domu Dziecka nie zapomniały także władze

oświatowe oraz wszystkie placów
ki oświatowe z miasta. Przyjechały 
też dzieci (z opiekunami) z Pogoto
wia O piekuńczego z Chodzieży.
Swoją obecnością zaszczycił gospo
darzy również proboszcz parafii pw.
NMP Królowej Polski - ks. W łady
sław Deryng. Na zaproszenie odpo
wiedziało też kilka zakładów pracy 
z Jastrowia. Jednak najbardziej ocze
kiwanymi i „cennymi” gośćmi byli 
wychowankowie Domu, którzy w 
kilkudziesięcioosobowej grupie sta
nowili trzon jubileuszowych obcho
dów. Przybyli z całej Polski a nawet 
z USA.

Uroczystości rozpoczęła uroczysta, po
ranna m sza św., po której, o godz. 10 rozpo
częła się I część Jubileuszu. Część sportow a, 
w trakcie której rozgryw ano biegi uliczne - na
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Sprzedaż używanych

pieców
olejowych

I VIESMAN i pomp GRUNFUS. 

Tel. 263 25 63 (po 16.00)

różnych dystansach i w różnych kategoriach 
w iekow ych. W spólnie z U rzędem  M iasta i 
Gminy oraz K lubem „M aratończyk” z O kon
ka, patronat nad tą częścią objął Janusz M a
jew ski - w ychow anek jastrow skiego  Domu 
Dziecka, polski em igrant z lat osiem dziesią
tych, obecnie mieszkaniec Chicago. Ten wielki 

en tuzjasta  m aratonu, dołożył 
wszelkich starań, by biegi m ia
ły godną oprawę.

Po zakończeniu biegów, 
można było udać się do amfitea
tru, gdzie częstowano wszystkich 
bez wyjątku, pyszną grochówką 
z wkładką. Po czym odbyły się 
o f ic ja ln e  u ro c z y s to śc i . W 
podziękowaniu dla wszystkich, 
za przybycie na uroczystość i 
udzielone wsparcie, wychowan
kowie Domu w ystąpili z arty
stycznym programem. Ostatnim 
punktem oficjalnych obchodów, 
była niespodzianka. Otóż ucznio
wie Publicznej Szkoły Podsta

wowej nr2 namalowali piękne obrazy. Za jed 
nogłośną zgodą, obrazy zlicytowano, a uzyska
ne fundusze wzbogaciły konto Domu. N astęp
nie wszystkie dzieci udały się na ognisko i za
bawę, zorganizowaną na parkingu restauracji pp. 
Żmijewskich, przy drodze Jastrowie - Podgaje, 
a dorośli udali się do Domu Dziecka na poczę
stunek, gdzie mogli również zwiedzić pom ie
szczenia Domu. Była to jednak przede w szyst
kim wspaniała okazja do wspomnień dla tych, 
którzy kiedyś tutaj mieszkali. A rzeczywiście 
wspominali, płakali i cieszyli się jednocześnie, 
że po tylu latach mogą się spotkać tutaj, w tym 
Domu - Naszym Domu - jak  mówili.

Waldemar Kujawa 
PS. W tym miejscu należy złożyć podziękowa

nia wszystkim sponsorom uroczystości.

W  przyrodzie masowe pojawianie 
się szkodliwych owadów, uczenie nazy
wane gradacjami występuje zazwyczaj co 
kilkanaście lat. Jak wszyscy pamiętają 
właśnie pa początku lat osiemdziesiątych 
brudnica mniszka była motylem, który 
pojawił się wyjątkowo licznie na terenach 
okalających nas lasów.

GĄSIENICOWY

A T A K

Wielu z nas miało możliwość obserwo
wania przed kilku dniami w godzinach poran
nych i wieczornych latający nad koronami drzew 
samolot. To właśnie „Dromadery M -18” bazują
ce na lotnisku w Krępsku stały się narzędziem 
leśników do walki ze szkodliwymi owadami.

Jesienne wyniki poszukiwań szkodnika 
w wierzchniej warstwie gleby dały sygnał, że 
trzeba się liczyć z możliwością wykonywania za
biegów ratowniczych lasów przy użyciu samo
lotów. Już na początku maja w trakcie obserwacji 
lotu godowego strzygom zapadały w tym tema
cie pierwsze wiążące decyzje. W ciągu wieczor
nego przelotu szkodnika leśnicy w okresie zale
dwie 10 minut doliczali się na jednym stanowi
sku obserwacyjnym do 500 motyli. Każdy z nich 
składa kilkadziesiąt białej barwy jajek, z których 
po niedługim czasie wylęgają się nadzwyczaj żar
łoczne gąsienice. To właśnie te ostatnie stanowią 
dla lasu największe zagrożenie poprzez zjadanie 
w bardzo krótkim okresie znacznej ilości sosno
wych igieł. W efekcie żerowania nawet wiekowe 
drzewo umiera.

Przy masowym występowaniu szkodni
ków w lesie, nim zapadnie decyzja o oprysku 
trzeba zebrać sporo materiału badawczego nie
zbędnego do określenia ilości, stopnia zasiedle
nia koron drzew oraz zdrowotności gąsienic. Te 
ostatnie trzeba /co widać na zdjęciu/ skrupulatnie 
wyzbierać, przeliczyć i poprzez rozrywanie tuło
wia określić zdrowotność. W przypadku części 
jastrowskich i złotowskich lasów szkodnik był 
wyjątkowo w dobrej kondycji. Dlatego też zapa
dły decyzje o konieczności rozpylenia środków 
chemicznych na powierzchni blisko 4000 ha.

Na zdjęciu: Chwytanie, liczenie 
gąsienic strzygoni oraz określanie ich 

zdrowotności do zajęć szczególnie miłych 
zaliczyć nie można. 
Andrzej Ławniczak
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Losy kolejnej edycji „Blues Expressu” do ostatniej chwili wisialy na przysłowio
wym włosku. Przygotowanie bez wątpienia dużej imprezy kulturalnej niesie ze sobą 
cały szereg problemów organizacyjnych, w tym finansowych. Wśród miejscowej 
społeczności bez trudu można znaleźć gorących zwolenników, jak  i zagorzałych 
przeciwników nocnego grania. Ku zadowoleniu fanów bluesa zwyciężyli ci pierwsi - 
V I I  Festiwal „Blues Ekspress” Zakrzewo - 99 rusza w czwartek wieczorem kame
ralnym spotkaniem w Domu Polskim pod wielce obiecującym tytułem „G ra wstęp
na” .

POCIĄG W RYTMIE BLUESA
Zakrzewo. Dobra nowina dla wszystkich 

fanów muzyki bluesowej - w Zakrzewie 9 lipca o 
godzinie 20 , jak zwykle na uroczej polanie nad 
Jeziorem Proboszczowskim odbędzie się już VII 
Festiwal „Blues Express” Zakrzewo 99.

Jak nigdy organizatorzy tej dużej i przy
ciągającej rok rocznie kilka tysięcy osób impre
zy kulturalnej mieli w trakcie jej przygotowania 

. praktycznie same kłopoty. Wyjątkowo duże trud- 
pści ze zgromadzeniem niezbędnej ilości środ

k ó w  finansowych sprawiły, że po raz pierwszy 
od siedmiu lat nie odbędzie się część edukacyjna 
festiwalu, czyli warsztaty bluesowe. Szkoda to 
wielka, bo na zajęcia prowadzone przez krajo
wych tuzów bluesa przez tydzień uczęszczało 
blisko 100 osób. Organizatorzy mają jednak 
nadzieję, że sytuacja ta już się więcej nie powtórzy. 
Do ostatniej chwili nie wiadomo czy wagony z 

bluesowego pociągu wyjeżdżającego z Piły w 
najbliższy piątek o godzinie 17 ciągnąć będzie

tradycyjna węglowa lokomotywa, czy może po
ciąg spalinowy. Organizatorzy mają nadzieję, że 
jednak sygnał do odjazdu pociągu dany zostanie 
z parowego gwizdka.

Dzięki pośrednictwu sponsora główne
go, którym w tym roku są Browary Bydgoskie 
„Kujawiak”, uporano się ze wstydliwym, acz bar
dzo przyziemnym problemem czyli z szaletami. 
Pozostałe przeciwności życia i losu miejscowi ani
matorzy kultury załatwili jak zwykle przy istot
nym wkładzie miłośników tego gatunku muzycz
nego. Bez wątpienia zaliczyć do nich trzeba: Dy
rekcję Przewozów Pasażerskich PKP (jedyny pa
tron imprezy biorący niewielkie, ale jednak pie
niądze za „udostępnienie szyn” dla specjalnego 
pociągu - sic !), Teleexpres - TV Warszawa, Zwią
zek Gmin „Krajna”, „Unimetal” Złotów, „Euro- 
Dom” Zakrzewo, MZUK Zlotów, Nadleśnictwa 
Lipka i Zlotów, „Olimpflex”, „Olbud” oraz Rada 
Powiatu Złotowskiego.

Tegorocz
na edycja festiwa
lu rozpoczyna się 
w n a jb liż szy  
czwartek w sali za- 
k r z e w s k i e g o  
D om u Polskiego 
kameralnym spo
tkaniem organiza
torów, sponsorów, 
oraz zagorzałych 
miłośników „Blu
es E x p re ssu ” .
Wprowadzeniem do wieczornych muzycznych 
rozmów Polaków stanie się spektakl poetycki „ 
Manhatan Blues” oraz jam  session z udziałem 
najlepszych krajowych zespołów bluesowych.

W  dniu 9 lipca br. tuż przed odjazdem 
muzycznego pociągu z Piły / o godz. 17/ wszy
scy podróżni będą mogli wysłuchać koncertu 
zespołu L.O.-27 na dworcowym peronie stacji 
Piła Główna. Z kolei w Krajence zagra,Nadmiar”, 
w Złotowie „Blue Haze”, a około godz. 19.30 w 
Zakrzewie zaprezentuje się „Graffiti” .

Jak każdego roku pasażerowie muzycz
nego pociągu ok. godz. 20 dotrą nad Jezioro Pro
boszczowskie w Zakrzewie na miejsce koncertu 
finałowego. Wspaniałą zabawę bez wątpienia mi
łośnikom bluesa zapewni koncert „Gangu Olse
na”, Sławek Wierzcholski /organki/ wraz z „Nocną 
Zmianą Bluesa”, „Blues Flowers specjał project”, 
chłopcy z L.O.- 27 tym razem w repertuarze blu
esowym oraz plejada innych naprawdę dobrych 
wykonawców. Zapraszamy. A. Ławniczak

JASTROWIE

Ale to już było i nie wróci więcej
Po raz ostatni zakończenie roku szkolnego odbywało się w takiej formie. Szcze

gólnie uczniowie klas ósmych mieli swoje zakończenia po raz ostatni w takiej opra
wie. Nasza redakcja, odpowiadając na zaproszenie, gościła w Publicznej Szkole Pod
stawowej nr 2 w Jastrowiu.

|  W uroczystości zakończenia roku szkol
nego klas ósmych uczestniczyli m.in. burmistrz 
miasta, Ryszard Sikora i przewodniczący Rady 
Miejskiej, Jan Przybylski. Najlepsi uczniowie otrzy
mali nagrody, a wszyscy świadectwa ukończenia 
szkoły. Teraz zaczynają nowy etap w swoim życiu. 
Życzenia wszelkiej pomyślności przekazała swoim 
byłym już uczniom -dyrektor Janina Hołowiecka. 
Uczniowie w rewanżu przedstawili znakomity, hu
morystycznie potraktowany program artystyczny. 
W sposób oryginalny pożegnali swych kolegów i 
koleżanki uczniowie klas VII, którzy wręczyli - 
każdej klasie VIII - tort z ośmioma świeczkami. 
Zaskoczenia i radości było co niemiara. Były oczy
wiście i łzy - szczególnie u dziewcząt i w trakcie

śpiewania „Ale to już było i nie wróci więcej...” . 
Specjalne wyróżnienie spotkało jednak Michała Żu
rawskiego, ucznia ki. VIII c. Michał brał 3-krotnie 
udział w Ogólnopolskim Turnieju Wiedzy Pożar
niczej: „Młodzież zapobiega pożarom”. Od roku 
1997 wracał zawsze ,jia tarczy”, wygrywając m.in. 
turnieje wojewódzkie. W tym roku, po zwycięstwie 
w finale regionalnym w Ujściu i zajęciu II. miejsca 
w finale wojewódzkim we Wrześni, będzie repre
zentował nie tylko miasto i gminę Jastrowie, ale 
cały nasz region w Finale Krajowym, który roze
grany zostanie we wrześniu, na terenie woj. pod
karpackiego. Michał, w docenieniu osiągnięć, zo
stał nagrodzony zegarkiem wysokiej klasy. Nagro
dę otrzymał z rąk burmistrza Sikory. Dyplom i 
podziękowanie w imieniu Straży Pożarnej wręczył 
Michałowi jego opiekun - Komendant Miejsko- 
Gminny - asp. sztab. Andrzej Kacprzak - jednocze
śnie członek Zarządu Miasta. Michał reprezentował 
również szkolę w Turniejach Prewencji organizo
wanych przez Powiatową Komendę Policji w Zło
towie. Zespól redakcyjny przyłącza się również do 
tych gratulacji dla Michała, a wszystkim absolwen
tom szkól podstawowych całego naszego powiatu 
życzymy samych sukcesów w nowych szkołach.

WK
Na zdjęciu: Specjalną nagrodę dla Michała 

Żurawskiego wręcza burmistrz Sikora.

Sprostowanie

Zespół
Opieki Zdrowotnej 

w Złotowie
w  zw ią z k u  z  o g ło sz o n y m  

p rze ta rg iem  n ie o g r a n ic z o n y m  
d o t. d z ie r ż a w y  p o m ie sz c z e ń  

w  b u d y n k u
P r z y c h o d n i R e jo n o w e j w  Z ło to w ie  

z  p r z e z n a c z e n ie m  n a  A P T E K Ę , 
o g ło sz e n ie  n r  2 5 /9 9  z  d n ia  2 3 .0 6 .1 9 9 9  r. 
in fo r m u je  o  z m ia n ie  treśc i o g ło sz e n ia :

P u n k t trzec i o tr z y m u je  b rzm ien ie :

Osoby zainteresow ane uczestnic
twem w licytacji zobowiązane są przedsta
wić w terminie do dnia 18 lipca 1999 r. kopię 
wpisu do ewidencji działalności gospodar
czej, numer rachunku bankowego, numer NIP 
oraz PESEL z dowodu osobistego.

P u n k t sz ó sty  o tr z y m u je  b r z m ie n ie :
Wydzierżawione pomieszczenia po

winny być przeznaczone na działalność ap
teczną.

P o z o sta ła  tr e ść  o g ło sz e n ia  b ez  zm ia n .
Z-ca Dyrektora ds. Ekonomiczno- 

Ekspoloatacyjnych 
m gr Jerzy Janiak
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PROGRAM
EURO-ECO MEETING ZŁOTÓW ’99

K o n cer t w  a m fite a tr z e
g o d z  20.00 - MŁODZIEŻOW Y ECO

MEETING ROCK. Występują: Mafia, Nocna 
ZmianaiBleusa, Golden Life.
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Dzień pierwszy
8 lipca - czwartek

g o d z  10.30 - V OGÓLNOPOLSKI 
RAJD ROWEROWY. Otwarcie rajdu - start - 
boisko Szkoły Podstawowej nr 1 przy ul. Boh. 
Westerplatte 9.

godz. 10.00 - MIASTECZKO EKOLO
GICZNE przy ZDK - aleja Piasta 26, funkcjo
nuje przez cały czas EEM - wystawa sprzętu i 
urządzeń ekologicznych, oraz produktów firm 
sponsorujących. Wystawa obrazów i rzeźby. Kier
masz zdrowej żywności i ziół.

godz. 18.00 - Udostępnienie zwiedzają
cym sprzętu telekomunikacyjnego wraz z dostę
pem do INTERNETU i wideotelefonu. - Uru
chomienie specjalnej łączności krótkofalowej 
przez Klub Łączności „LOK RODŁO”.

godz. 18.00 - Występ zespołu „ RADU- 
GA” z Kronsztadtu; Program autorski -PRZE
MYSŁAWA GOCA; „ELWIS i inni”- recital TO
MASZA STECIUKA

godz. 18.00-22.00 - WIECZORNE SPO
TKANIA MŁODYCH EKOLOGÓW  z Euro
py ( plaża nad jez. Zaleskim - ul. Jeziorna). Wy
stęp zespołu SIDE GROUP. Montaż poetycko- 
muzyczny pt. „Machina” (światło i dźwięk).

Dzień drugi
9 lipca - piątek

godz. 10.00 - poranek dyskusyjny mło
dych ekologów z Europy

godz. 8.00-14.00 - V OGÓLNOPOL
SKI RAJD ROWEROWY (start boisko szkol
ne przy SP nr 1, ul. Boh. Westerplatte 9)

godz. 16.00 - PROGRAM ROZRYW
KOWY przed Złotowskim Domem Kultury. 
Zagrają: „Na dobry początek”, „REMIX”, kwin
tet „SONORE” ; - Happening dla dzieci

godz. 18.30-24.00 - W ieczór kabareto
wy pt. „Muzyczna waliza” oraz „Nędza z bidą w 
Polskę idą”. Występują kabarety - K. BUJNOW
SKIEGO , HALS i RUDY KOT, KRZYSZTOF 
D A U K SZ E W IC Z  i M A REK  M A JEW SK I. 
Konkursy, zabawy i loterie z udziałem publicz
ności.

godz. 17.00 - POWSZECHNE SADZE
NIE DRZEW  - osiedle Zamkowe

godz. 19 .30 -W IECZORNE SPOTKA
NIA MŁODYCH EKOLOGÓW  z Polski, Nie
miec, Wielkiej Brytanii i Rosji.

Dzień trzeci
10 lipca - sobota

godz. 7.00 - XVI ZAWODY W ĘD
KARSKIE „O Puchar Ziemi Złotowskiej” nad 
Jeziorem Śmiardowskim.

godz. 8.00-14.00 - RAJD ROW ERO
WY - szlakami turystycznymi regionu Krajny. 
Start boisko SP nr 1, ul. Boh. Westerplatte 9.

godz. 10.00 - KOLARSKIE KRYTE
RIUM ULICZNE w różnych grupach wieko
wych ( start i meta ul. Westerplatte). Komentują 
wyścig gwiazdy kolarstwa Tadeusz Mytnik i Mie
czysław Nowicki

godz. 10.00-16.00 - FESTYN - boisko 
sportowe MLKS „Sparta” Złotów, ul. Mickiewi
cza 18.

godz. 10.00 - Zawody lekkoatletyczne 
dla dzieci i młodzieży

godz. 10.30 - ZAWODY ̂ UDO - spek
takl pokazowy

godz. 12.00-14.00 -MECZ PIŁKI NOŻ
NEJ mężczyzn: GIFHORN - „Sparta” Złotów. 

godz. 10.00-14.00 - TURNIEJ TEN I
SA ZIEMNEGO

godz. 11.00 - SEM INARIUM  NAU
KOWE „Segregacja i utylizacja odpadów i funk
cjonowanie w tym zakresie służb miejskich” z 
udziałem młodych ekologów z Polski, Niemiec, 
Wielkiej Brytanii i Rosji - sala Domu Rzemiosła 
ul. Cechowa

godz 11.00 - „OGÓLNOPOLSKIE ZA
WODY HIPPICZNE” w skokach przez prze
szkody- stadion przy ul. Wioślarskiej. Konkurs 
klasy „L na styl” oraz klasy „P szwajcarski”

g o d z  13.00 - Konferencja z udziałem bur
mistrzów miast bliźniaczych z Eggesin, Gifhom, 
Rathenow, Goole i Zlotowa pt. INTEGRACJA 
EUROPEJSKA- inicjatywa utworzenia ośrodka 
integracji i informacji w Złotowie (Zespół Szkół 
Rolniczych)

g o d z  13.00  - KONKURS W IEDZY 
EKOLOGICZNEJ uczniów szkól średnich z 
regionu Wielkopolski - SP Nr I, ul. Boh. We
sterplatte 9.

godz. 15.00-18.30 - SEM IN ARIU M  
M EDYCYNY NATURALNEJ. N iekonw en
cjonalne metody leczenia z udziałem znanych 
przedstawicieli medycyny naturalnej- sala kina 
Złotowskiego Domu Kultury ul. Moniuszki 10. 

g o d z  15.15 - Referaty na temat: „ Moje
13-letnie doświadczenie w leczeniu dietą wa
rzywno- owocową”- dr med. Ewa Dąbrowska

g o d z  16.45 - Metoda YUMEIHO- ART. 
Centrum Naturalnych Terapii- Rzeszów. Wykład 
połączony z pokazem- Zyta i Maciej Dłuscy.

S c e n a  p r z y  Z ło to w sk im  D o m u  K u ltu ry
godz 16.00-23.00 - PROGRAM ROZ

RYWKOWY
godz. 15.00 - Dla młodego widza „ W 

80 dni dookoła świata”
godz 17.00-24.00 konkurs piosenki eko

log iczne j „O K RY SZTA ŁOW Ą  K R O PL Ę  
W ODY”
The Bartels - czyli „ stare po nowemu”
„ Moje jedyne marzenie”- recital M. MERCHEL 
„ MUSICAL EKSPRES”- przeboje musicalowe 
Program artystów scen warszawskich-”W  zielo
nym gaju”, występują: Lidia Stanisławska, Ma
ciej Damięcki, Marek Niedzielko, L. Zamojska 
„POSŁUCHAJ TEGO RAZ JESZCZE”- zespól 
MALWA

Dzień czwarty 
11 lipca - niedziela

E C O  F E S T Y N  R O D Z IN N Y
J e z io r o  Z a le sk ie  - o d  str o n y  u lic y  J ez io rn ej  

g o d z  10.00 - Spotkanie młodych ekolo
gów z Europy i ogłoszenie wspólnej Deklaracji 
„ Młodzież Europejska wobec zagrożeń środo
wiska naturalnego”.

godz. 9.00-13.00 - OBCHODY ROCZ
NICOWE 120 - LECIA OCHOTNICZEJ STRA
ŻY POŻARNEJ w Złotowie. Powiatowe za
wody sportowo -pożarnicze drużyn OSP (sta
dion „Sparty” ul. Mickiewicza 18)

godz. 11.00-16.00 - POKAZ RATOW
NICTW A W O DN EG O: pokaz reanim acji, 
sprzętu ratowniczego i do nurkowania, czyszcz 
nie kąpieliska , pokaz udzielania pierwszej po
mocy, wodne niespodzianki sportowe. Jezioro 
Zaleskie - od strony ul. Jeziornej
SPACERY WODNE po jeziorze Zaleskim  
ZAW ODY MOTOROW ODNE

S a la  Z ło to w sk ie g o  D o m u  K u ltu ry
g o d z  13.00 - Seminarium medycyny

naturalnej „Irydologia a leczenie żywieniem”- dyr. 
Instytutu Profilaktyki Naturalnej -Marek Woźniak 

godz. 14.30 - HOMEOPATIA- AKU
PUNKTURA - lek. med. Sławomir Sobczyk

g o d z  16.00 - ZŁOTY WIEK REFLE
KSOTERAPII STÓP - mgr Zenon Mazurkie
wicz

S c e n a  p rzy  Z ło to w sk im  D o m u  K u ltu ry  
P R O G R A M  R O Z R Y W K O W Y

g o d z  17.40-18.15 - Finał konkursu pio 
senki ekologicznej „O kryształow ą kropi, 
w ody”

godz. 20 .00-21.00  W ystęp M AGDY 
ANIOŁ wraz z zespołem
- Pogoda na nadchodzący tydzień - Andrzej Za
leski i Eco Radio
- „Orkiestra dni naszych” i „Przylądek starej pie
śni” - zespoły folkowe
Konkursy, loterie i zabawy dla i z udziałem pu
bliczności

A m fite a tr
godz. 20 .00-24.00 - KONCERT GALOW Y 
EEM ’99:
Koncert folkowej kapeli „Przylądek starej pie
śni”;
Koncert laureatów konkursu piosenki ekologicz
nej „O kryształową kroplę wody” -prowadzi 
Anna Arendt;
- Wręczenie nagród laureatom piosenki, oraz zwy
cięzcom konkursu WIEDZY EKOLOGICZNEJ 
ogłoszenie deklaracji „ Młodzież europejska wo
bec zagrożeń środowiska naturalnego” . 
-TRUBADURZY
- Występ REN1 JUSIS
- SKALDOWIE
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EEM Złotów '99-

Kolarskie Kryterium Uliczne
Tradycyjnie, 

podczas meetingu nie 
zabraknie imprezy ko
larskiej. W tej edycji 
będzie to K olarskie 
Kryterium Uliczne z 
udziałem amatorów 
ze złotowskich szkól i 
zakładów pracy oraz 
dawnych gwiazd pol
skiego kolarstwa. Spi
kerami zawodów będą 
T adeusz  M ytn ik  i
Mieczysław Nowicki. Kryterium zaplanowano na trzeci dzień EEM ’99 - 
10 lipca. Zawody zostana rozegrane na trasie: start i meta na ul. Bohaterów 
Westerplatte, przejazd ulicami Norwida, Al. Piasta, Mickiewicza. Obowią
zywać będzie pięć kategorii:
godz. 10.00 - zawodnicy szkół podstawowych do IV klasy włącznie, dwa 
okrążenia trasy /jedno okrążenie wynosi 1600 metrów/,

^odz. 10.15- zawodnicy szkół podstawowych klas V i V I , trzy okrążenia 
trasy,
godz. 10.35 - zawodnicy szkół podstawowych klas VII i VIII, cztery 
okrążenia trasy
godz. 11.00 - zawodnicy szkół średnich, pięć okrążeń trasy, 
godz. 11.30 - zawodnicy zakładów pracy, pięć okrążeń trasy.
Każde okrążenie będzie punktowane. Do wyścigu dopuszczeni zostaną 
posiadacze rowerów górskich MTB /można zmienić opony na szosowe/, 
w kaskach kolarskich, z aktualnymi badaniami lekarskimi. Zawodnicy w 
wieku poniżej 18 lat muszą przedstawić pisemną zgodę swoich rodziców 
na start w wyścigu. W każdej kategorii szkół podstawowych trzech pierw
szych zawodników uhonorowanych zostanie nagrodami rzeczowymi, w 
kategorii szkół średnich nagrody otrzyma sześciu kolarzy z największa 
ilością punktów, w kategorii zakładów pracy nagrody otrzyma sześciu 
pierwszych. Przewidziano nagrody w klasyfikacji drużynowej. 7 lipca 
mija termin zgłoszeń w klubie LKS Drogowiec, tel. 263-3965. JJ

Zawody 
hippiczne

A nonsu jąc  w 
ubiegłym roku zawody 
hippiczne w programie 
EEM ’98, napisaliśmy w 
tytule „Po raz pierwszy, 
ale nie ostatni”. Jak się 
okazało prorocze były to 
słowa.

Regionalne Zawody w Skokach odbędą się na stadionie MOSiR 
przy ulicy Wioślarskiej, trzeciego dnia meetingu -10  lipca, początek godzi
na 11.00.

W ekipie złotowskiej, reprezentującej Klub Jeździecki „Capriola” wy
stąpią na pewno: Ewa Włodarczak na koniu Fanaberia, Daniel Graf na Ramo
nie i Mariusz Jasiak na Grand - Haluku. Pełna lista pozostałych złotowian i 
jeźdźców z innych klubów będzie znana w dniu zawodów.

Konkursy odbędą się w trzech klasach: „LL”, „L na styl” i „P 
szwajcarski” . W klasie „LL” przeszkody mają wysokość do 80 cm i ocenia 
się dokładność przejazdu; „L na styl” oznacza wysokość przeszkód do 100 
cm, ocenie podlegają styl przejazdu jeźdźca i konia; w klasie „P” wysokość 
przeszkód wynosi 110 cm, ocenia się dokładność przejazdu. Zawody 
EEM ’98 były bardzo udane, dopisała pogoda, publiczność, nieźle wypadli 
zawodnicy i ich wierzchowce. Organizatorom życzymy powtórki zeszło
rocznego sukcesu, a ponadto gratulujemy pomysłu na ożywienie obumie
rającego stadionu przy ul. Wioślarskiej. Jak się dowiadujemy, na obiekcie 
tym powieje wietrzyk optymizmu na przyszłość, w postaci ławek na trybu
nach! JJ

EEM Złotów ’99

EEM Zlotów ’99

Seminarium 
Medycyny Naturalnej

Podczas zbliżającego się 
„Euro-Eko” jedną z ciekawszych 
pozycji wydaje się być Seminarium 
Medycyny Naturalnej.

W sobotę - 10.07. - o godz. 
15.15, swój wykład - „Moje 14-let- 
nie doświadczenie w leczeniu dietą 
warzywno-owocową” - połączony 
z pokazem materiału filmowego, za
prezentuje dr med. Ewa Dąbrowska, 
autorka wielu opracowań książko
wych m.in. na temat zdrowego ży
wienia. O godz. 16.45 przewidzia
ny jest wykład, połączony z poka
zem terapii YUMEIHO przez dy
rektorów ART. Centrum N atural
nych Terapii w Rzeszowie - pp. Zyty 
i Macieja Dłuskich. Celem tej terapii 
jest skorygowanie położenia kości 
miednicy, prawidłowe ustawienie 
kręgosłupa i uruchomienie się sił 
samoleczących organizmu. Obejmu
je takie schorzenia, jak: bóle kręgo
słupa i stawów, skoliozy, dyskopa
tie, kręgozmyki, migreny, bóle mię
śni, otyłość, różnice w długości koń
czyn dolnych, bóle menstruacyjne i 
wiele innych. Jeden zabieg - to wy
konanie 100 różnych technik i jest 
zupełnie bezbolesny!!!

W niedzie lę- godz. 13 - 
wykład, połączony z prezentacją, jed
nej z największych sław w Europie 
w dziedzinie irydologii - dyrektora 
Instytutu Profilaktyki Naturalnej w 
Radomiu - Marka Woźniaka. Irydo- 
logia ocenia stan zdrowia na podsta
wie zmian, jakie zachodzą w oku 
człowieka. Analiza irydologiczna 
ocenić może nie tylko aktualne cho
roby, ale i dziedziczne lub wrodzo
ne. Jest to metoda, rozwijająca się 
niesłychanie szybko, na całym świę

cie. Z oczu, podobno można wyczy
tać wszystko. A na pewno potrafi to 
jeden z największych autorytetów w 
tej dziedzinie p. Marek Woźniak.

O godz. 14.30 planow any 
jes t wykład lek. med. Sław om ira 
Sobczyka. Tematem będzie „H o
m eopatia - A kupunktura” - tem at 
niezw ykle tajem niczy i ciekawy, 
choć ju ż  trochę bliżej znany. Se
minarium zakończy zaś mgr Zenon 
M azurczak, ze sw oim  w ykładem  
połączonym z prezentacją zabiegu. 
Temat, to: „Złoty wiek refleksote
rapii stóp” . R efleksoterapia stóp, 
to współczesna, m anualna metoda 
leczenia, w yrosła z prastarej w ie
dzy. Oparta jest na przekonaniu, że 
stopa, to sw oisty m ikrosystem , w 
którym odzwierciedla się cały orga
nizm  człow ieka. K ażde m iejsce 
stopy, każdy jej punkt ma swój od
pow iednik w naszym  organizm ie.

W  czasie trwania semina
rium, będzie można poddać się ba
daniom, zabiegom, które przeprowa
dzać będą specjaliści od metod: 
Y UM EIH O, REFLEK SO TER A 
PII oraz mistrz bioenergoterapeuta - 
p. Tadeusz Sikora ze Zlotowa. Przy
jęcia pacjentów będą bezpłatne!!!

Po raz trzeci w h is to rii, 
organizatorem i całym „mózgiem” 
tej im prezy je s t Tadeusz Sikora, 
który rów nież w spólnie z dr Le
chem Kacprzakiem z Bydgoszczy, 
będzie prow adził te niezw ykłe se
m inarium . U T ad eu sza  S ikory  
m ożna rów nież uzyskać w szelkie, 
mniej lub bardziej szczegółowe in
formacje.

WK

EEM Złotów ’99

Walka z ogniem na boisku
W  czasie tegorocznego Euro 

Eco Meetingu, w niedzielę 11 lipca, 
na stadionie Sparty odbędzie się uro
czystość strażacka z okazji 120. rocz
nicy Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Złotowie, połączona z I Powiatowy
mi Zawodami Sportowo Pożarniczy
mi dla Ochotniczych Straży Pożar
nych i Młodzieżowych Drużyn Po
żarniczych z terenu powiatu złotow
skiego. W programie uroczystości 
przewidziano: godz. 9.00 - przyjazd 
jednostek OSP i MDP na plac byłej 
straży przy ul. Bohaterów Wester
platte 11; godz. 9.15 - przemarsz

pododdziałów /ok. 300 osób/ na czele 
z orkiestrą strażacką ulicami Norwi
da i Szpitalną na stadion MLKS 
Sparta; godz. 9.30 - uroczystość z 
okazji 120-lecia OSP Złotów; godz. 
10.00 - 13.00 - zawody sportowo 
pożarnicze OSP i MDP.
Komenda Powiatowa Państwowej 
Straży Pożarnej w Złotowie zapra
sza wszystkich do uczestnictwa w 
obchodach - impreza na którą z pew
nością warto wybrać się całą rodzi
ną, dobra rozrywka i zabawa gwa
rantowane!

JJ
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EEM Złotów ’99

V Ogólnopolski 
Rajd Rowerowy

Euro Eco Meeting jest imprezą o charakterze przede wszystkim 
ekologicznym i turystycznym. Za wzór właściwego zrozumienia idei życia 
w czystym i nieskażonym środowisku, mogą służyć sympatycy dwukoło
wych pojazdów. Klub Entuzjastów Roweru działający przy Złotowskim 
Domu Kultury, w planie imprez EEM ’99 jest współorganizatorem rajdu 
rowerowego.

Podczas tegorocznego meetingu rowerzyści już pierwszego dnia - 
8 lipca, godz. 10.30 - wezmą udział w otwarciu ścieżki rowerowej na 
chodniku przy ulicy Szpitalnej w Złotowie. Osobom, które zdały pomyśl
nie egzamin z przepisów ruchu drogowego, wręczone zostaną karty rowe
rowe. Potem uczestnicy rajdu przeniosą się na boisko Szkoły Podstawo
wej nr 1, gdzie od godz. 11.00 odbywać się będzie trójbój turystyczno - 
rowerowy: jazda żółwia, tor przeszkód i konkurs o ruchu drogowym. 
Uczestnicy zawodów zostaną podzieleni na kategorie: do 11 lat, od 12 do 
16 lat i od 17 lat wzwyż. Wszystkie kategorie odbywać się będą z podzia
łem na męską i żeńską. Zdobywcy czołowych miejsc w poszczególnych 
konkurencjach otrzymają pamiątkowe puchary, dyplomy i upominki rze
czowe. Organizatorzy rezerwują sobie możliwość przeniesienia miejsca 
wieloboju na boisko przy ZSZ nr 2.

Drugiego dnia EEM ’99 - 9 lipca, rajdowcy ruszą na trasy. W 
godzinach od 8.00 do 14.00 będzie można wybrać się rowerem między 
innymi do Jastrowia, Bornego - Sulinowa. Trzeciego dnia -1 0  lipca, godz. 
8.00-14.00, zaplanowano przejazd szlakami turystycznymi Krajny/ m.in. 
do Górki Klasztornej, kto zechce, weźmie udział w Kolarskim Kryterium 
Ulicznym. Organizatorzy zapraszają do udziału w rajdzie wszystkich po
siadaczy rowerów.

JJ

Sport EEM’99 V EEM Złotów ’99

EEM Zlotów ’99

Drużynowo
„0 Puchar Ziemi Złotowskiej”

Duża ilość jezior w okolicach Zlotowa sprawia, że Euro Eco M e
eting nie mógłby obejść się bez imprezy wędkarskiej. Ryb w naszych 
akwenach także nie brakuje, stąd liczny udział w XVI zawodach „O Pu

char Ziemi Złotowskiej” 
wędkarzy z całego kra
ju.

Na brzegach je 
ziora Śmiardowskiego, 
na starcie w trzech sek
torach stanie 17 ekip, re
prezentujących koła z: 
Inowrocławia, Piły, Lo
dzi, Gdańska, Koszalina, 
Sopotu, Legnicy, W ło
c ław ka, B ydgoszczy, 
K rajenk i, K w idzyni?

oraz Eggesin /Niemcy/. Nie zabraknie drużyny gospodarzy z Kola Mie, 
skiego Złotów. Jezioro Śmiardowskie jest głębokie na 3 metry, porośnięte 
na brzegu wąskim pasem trzcin i sitowia, obfitujące w leszcze, plocie, liny, 
karpie, szczupaki, okonie, sandacze i ukleje. Popularna „śmiardówka” po
łożona jest nieopodal wsi Smiardowo, najłatwiej dojechać w miejsce za
wodów skręcając w prawo polną drogą, jadąc od Zlotowa szosą w kierun
ku na Kujan.

Podczas ubiegłorocznego meetingu, pierwsze miejsce wywalczyła 
drużyna z ZO PZW  Koszalin. Uroczyste otwarcie zawodów nastąpi 10 
lipca o godz. 7.00, natomiast zakończenie rywalizacji zaplanowano na 
godzinę 12.00. Wręczenie nagród będzie miało miejsce około godz. 13.30 

JJ
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Festyn sportowy na 
Sparcie

W  sobotę 10 lipca sympatyków sportu zapraszamy 
na obiekty MLKS Sparta, gdzie odbędzie się festyn sporto
wy, któremu można śmiało nadać nazwę „Dla każdego coś 
dobrego”.

Od godziny 10.00 na bieżni pojawią się lekkoatleci. 
Dla nich przygotowano biegi na dystansach 60, 100 i 400 
metrów / dziewczęta i chłopcy, III kategorie wiekowe/, 600 
metrów /kobiety/, 1000 metrów /mężczyźni/, sztafeta 4 X 400 
metrów /szkoły podstawowe/, skok w dal /III kategorie wie
kowe/, pchnięcie kulą /m. i k./. Osób} chętne do wzięcia udzia
łu w zawodach lekkoatletycznych, powinny do 9 lipca zgłosić 
swój akces w biurze MLKS Sparta Zlotów, tel. 263 3224.

O godzinie 10.00 rozpocznie się również turnieju te
nisa ziemnego. Turniej ma charakter otwarty, po ustaleniu 
listy zawodników dokonany zostanie podział na ewentualne 
kategorie wiekowe.

W samo południe ruszą do boju koszykarze w ramach 
turnieju triobasketu - zgłoszenia drużyn przyjmowane będą do 
9 lipca w biurze Sparty. O godzinie 15.00 w hali Sparty odbę
dzie się turniej badmintona. Z zaprzyjaźnionego ze Złotowem 
niemieckiego miasta Gifhom przyjedzie spora grupa sportow
ców. Jako pierwsi pokażą się judocy klubu SV Meinersen, 
dając o godzinie 10.30 pokaz walk w hali Sparty. Na boisku 
Sparty o godz. 12.00 zmierzą swe siły drużyny młodzieżowe z 
obu miast. Będzie to spotkanie piłkarskie w międzynarodowej 
obsadzie. Wszyscy zwycięzcy poszczególnych zawodów zo
staną nagrodzeni. Dla kibiców oprócz emocji sportowych przy
gotowane będą stoiska z napojami i grillem. Wszystkich kibi
ców i zawodników zapraszamy na Spartę. JJ

Pod wodą i na wodzie
Jedną z atrakcyjniejszych imprez 

tegorocznego Euro Eco Meetingu będzie z 
pewnością „Pokaz ratownictwa wodnego”
- nad jeziorem Zaleskim, od strony ulicy 
Jeziornej. Organizatorzy zapewniają, że tym 
razem uda się zaprezentować specjalistycz
ną łódź ratującą życie osobom, których wy
poczynek nad wodą mógłby zakończyć się 
tragicznie. Pokaz rozpocznie się o godzi
nie 11.00 w niedzielę 11 lipca i, w zamie
rzeniu szefa złotowskich wodniaków Sła
womira Witowskiego, potrwa około pię
ciu godzin. W tym czasie odbędą się: pokaz sprzętu do nurkowania, czyszczenie dna kąpie
liska, zejście ochotników pod wodę z instruktorem płetwonurkowania, pokazy ratownictwa 
z udziałem lodzi motorowych, prezentacja około dziesięciu łodzi motorowych, prezentacja i 
omówienie sprzętu ratowniczego.

W półgodzinnych odstępach zaplanowano pokazy i szkolenie w zakresie prze
prowadzania reanimacji. Ćwiczenia odbywać się będą na fantomie. Około godziny 14.30 

przewidziano atrakcję dla wi
dzów w postaci spacerów wod
nych po jeziorze Zaleskim. 
Całość imprezy miała w zało
żeniu organizatorów  spełnić 
rolę promocji tego akwenu, jako 
ponoć wymarzonego do upra
wiania sportów motorowod
nych. Cóż z tego, skoro na je 
ziorze Zaleskim obowiązuje za
kaz poruszania się łodziami z 
silnikami spalinowymi. JJ  

Zdjęcia J. Grochowski
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BUDERUS. Żeliwne kotły grzewcze. Nr 1 na świecie.
Ponad 10000 kotłów Buderus zainstalowano w  Polsce w samym tylko 1998 roku.

Koncern Buderus to  najw iększy na św iecie 
p ro d u c e n t że liw nych  k o tłó w  g rze w czych  
i p reku rso r techn ik i ko n d e nsacy jne j.

We w szystk ich  p roduk tach  koncernu  Buderus 
zaw arte  je s t bog a te  d o św ia d cze n ie  i w iedza  
w  zakres ie  ko n s tru kc ji i d o b o ru  m ate ria łu . 
O pa ten tow ane , o d p o rn e  na ko roz ję  że liw o  
szare  G L 180M , z a p ro je k to w a n a  w e d łu g  
na jnow sze j w iedzy  w  zakres ie  te rm odyn am ik i 
g e o m e tr ia  k o m o ry  s p a la n ia  o ra z  szereg  
now oczesnych  i n o w a to rs k ic h  te c h n o lo g ii 
um oż liw ia ją  uzysk iw an ie  sp ra w n o śc i ko tłó w  
na poziom ie  94-95 %, a w  przypadku urządzeń 
ko n d e n sa cy jn ych  naw et do  109 %.

O fe ru jem y Państw u m .in .:

ko tły  g rzew cze  na o le j i gaz 
(9 kW  - 4 800 kW ),

ko tły  naśc ienne  (także kondensacy jne ),

zaso b n iko w e  pod g rze w a cze  c.w .u.
(150 - 6 000 1),

g rze jn ik i,

pa ln ik i,

a rm a tu rę  i osprzę t.

A u t o r y z o w a n y  P a r t n e r  H a n d l o w y

uderus
T E C H N IK A  G R Z E W C Z A

P.H.U. MAX-BUD s.c.
77-400 Złotów, ul. Dom ańskiego 6 

te l./fax (067) 263 63 66, 090 55 35 21



OTECHNIKA
NI/AK

64-920 Piła, ul. Michałowskiego 10, tel.(067) 213-72-33

A U T O R Y Z O W A N Y  D E A L E R

o fe r u je m y A  K *  nti V r < i  H Y

teflo 8 8 0

- SPACE STAR (osobowy, ciężarowy)'
■ LANCER
CARISM A  
SANTAMO  
PAJERO  
L 200 
SANTAMO

Klimatyzacja gratis 
w modelach

CARISMA i SPACE STAR.

W przypadku CARISMY 
pakiet ubezpieczeniowy gratis!

i

makulski OPONY si

P iła , u l.n
C zynne: 
pon  -pi 8 0( 
lei rijjK i 067 j  
lei kom  060;

.utyck
19 0(1 sob . 8.00-16.00, niedz. 12.00-18.00

57| 214-90-ai, tel./fax (06?) 214-61-71 
G02 557 068

D o w o ź  i w y m ia n a  - u K l ie n t a  g r a t is .

♦

A A .F .B

n
Ich

P iła , u l. B y d g o s k a  139  
te l. (0 6 7 ) 2 1 4 -9 1 -3 7  

te l./fa x  (0 6 7 ) 2 1 4 -9 1 -8 7
S E R W IS  (0 6 7 ) 2 1 4 -6 1 -3 7  

C Z Ę Ś C I Z A M IE N N E  (0 6 7 ) 2 1 4 -9 1 -5 7

AUTORYZOWANY DYSTRYBUTOR

id e a ln y  na w a ka c je  
(d rz w i boczne) 
i do  pracy



P rze d s ię b io rs tw o  H an d lo w o -U s łu g o w e

ROM IX
P o d g a je  4 0 , 6 4 -9 6 5  O k on ek  

te l. (067) 2 6 6  01 4 2 , te l./fa x  (067) 2 6 6  9 5  72

oficjalny przedstawiciel 1II * Henryki i Pawła Korbanków

* kombajny U H H 5

* ciągniki FEHDT, URSUS
* sprzęt do upraw potowych LEMKEN, AMAZONE, SULKY
* serwis, części

--------------------- e
'ko m p u tery
.program y
•serwis

R a ty ! - * 7 ' *

P ro m o c je !euromex
Złotów, uLNorwida 7/5 tel./fax (0-67) 263 34 52 

e-maił:euromex@pi. onet.pl 
http://www.euromex. w.pl/

Firma W C M N T
Tadeusz Jędrzejczyk

Z ło tu w , ul. S ien k iew icza  4
li'1 •'QłI■ lll)l ll<|> >Wl‘| W . '!■ 'WK-t

O chemii gospodarczej
O kosmetyków t _
O środkówjiigienicznych

IflTf

CZYNNE: ]
PN-PT 8-19 
S08 8-13

! X .  - r
Z ap raszam y d o  w s p ó łp r a c y  za k ła d y  pracy  I s k le p  
Z am ów ien ia  przyjm ujem y te le fo n ic z n ie



Zakład Energetyki Cieplnej
spółka z o.o. 

77-400 Złotów, ul. Za Dworem 3 
tel. 067 263 29 69, 263 31 07, 263 35 44, 263 28 46, fax 067 263 29 69

Ś w iadczym y usługi w  zakresie:
*  d o s ta w y  e n e r g i i  c ie p ln e j
- d la potrzeb c.o. i c.w.
- d la potrzeb techno log icznych
- w ykonyw an ia  przy łączy c.o. z ru r pre izo low anych

*  b a d a ń  la b o r a to r y jn y c h
- badan ie  w ody w  insta lac jach g rzew czych
- ana liza  m iału i w ęg la  kam iennego
- chem iczne czyszczen ie  w ym ienn ików  

i innych urządzeń grze jnych

Zarząd Zakładu Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. w Złotowie informuje, że  27 maja 1999 r. decyzją Dyrektora Zachodniego Oddziału Tereno
wego Urzędu Regulacji Energetyki w Poznaniu została zatwierdzona nowa taryfa dla ciepła spółki. Taryfa ta zostanie opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego Nr 35 poz. 702 z dnia 10 czerwca 1999 r. i zacznie obowiązywać od 25 czerwca 1999 r., przy czym 
spółka wprowadzi nowe ceny i stawki opłat od 1 lipca 1999 r. Nowa taryfa dla ciepła zgodnie z przepisami rozporządzenia Ministra Gospodarki 
z dnia 6 października 1998 r. w sprawie zasad kształtowania i kakulacji taryf spowoduje, że zmieni się nie tylko wysokość dotychczasowych 
opłat, ale i sposób rozliczeń. W miejsce dotychczasowej taryfy jednoczłonowej (zł/GJ) wprowadzona bęzie rozdzielona taryfa wieloczłonowa 
obejmująca: - cenę za zamówioną moc cieplną (zł/MW/m-c), - cenę ciepła (zł/GJ), - cenę nośnika ciepła (zł/m3), - stawkę opłaty za usługi
przesyłowe (zł/MW/m-c), - stawkę opłaty abonamentowej (zł/przyłącze/m-c).

Lp. Wyszczególnienie, 
grupa odbiorców

Cena za moc 
zamówioną

Cena
ciepła

Cena
nośnika ciepła

Stawka opłaty za 
usługę przesyłową

Stawka opłat 
abonamentowej

zł/MW/m-c zł/GJ zł/m3 zł/MW/m-c zł/przyłącze/m-c
1 2 3 4 6 7
1
2
3
4
5
6

Grupa A
Grupa B
Grupa C
Grupa D
Grupa E
Grupa F

1.347,33
1.347,33
1.347,33
1.347,33
1.347.33
1.346.33

26,11
26,11
26,11
26,11
26,11
26,11

13,47
13,47
13,47
13,47
13,47
13,47

0,00
1.687,46
2.937,25
1.687,46
3.058,77
3.319,31

14,73
14,73
14,73
14,73
14,73
14,73

Zgodnie z przepisami odbiorcy ze względu 
na miejsce dostarczania ciepła zostali podzie
leni na następujące grupy taryfowe:
a) grupa A - odbiorcy zasilania wprost z Głównej 
Rozdzielni Ciepła, którzy s ą  właścicielami sieci 
przesyłowych oraz węzłów cieplnych oraz 
sami je eksploatują,
b) grupa B - odbiorcy zasilani z indywidualnych 
węzłów cieplnych, które s ą  w łasnością odbior
ców i s ą  przez nich eksploatowane,
c) grupa C - odbiorcy zasilani z indywidualnych węzłów cieplnych, które s ą  w łasnością dostawcy i s ą  przez niego eksploatowane,
d) grupa D - odbiorcy zasilani z  węzłów grupowych i instalacji odbiorczych za węzłami grupowymi, kóre s ą  w łasnością odbiorców i s ą  przez nich 
eksploatowane,
e) grupa E - odbiorcy zasilani z węzłów grupowych, które s ą  własnością i s ą  eksploatowane przez dostawcę, zaś instalacje odbiorcze za węzłami 
grupowymi s ą  w łasnością i s ą  eksploatowane przez odbiorców lub też w łasność i eksploatacja tych instalacji jest m ieszana,
f) grupa F - odbiorcy zasilani z węzłów grupowych i instalacji odbiorczych, które s ą  w łasnością dostawcy i s ą  przez niego eksploatowane.
Nowe przepisy oraz zatwierdzona taryfa wprowadziły zasadę  różnych cen dla poszczególnych odbiorców, co oznacza, że  przy przeciętnym 
wzroście ceny o 8,33% część odbiorców zapłaci o kilka procent więcej w rozliczeniu rocznym.
Odbiorcom, którzy m ają zamówioną moc cieplną do 20 kW lub w okresie 1.12.1997-30.11.1988 r. na podstawie którego opracowano taryfę 
mieli standard energetyczny mierzony ilością zakupionego ciepła w stosunku do mocy zamówionej nie przekraczający 4.500 GJ/MW Spółka
zaproponuje system rozliczeń korzystniejszy finansowo od zatwierdzonej taryfy wieloczłonowej.
Zmiana cen ciepła następuje po 14 miesiącach obowiązywania dotychczasowych cen, a ceny i opłaty wprowadzone od 1 lipca 1999 r. będą 
obowiązywać bez zmiany do 30 czerwca 2000 r„ co oznacza, że w ciągu 26 miesięcy Spółka wprowadzi tylko jedną około 8% zwyżkę cen, 
przy czym stanowi ona niemal ponad połowę dopuszczalnego przepisami maksymalnego 15% wskaźnika wzrostu cen.

Taryfa dla ciepła ZEC Sp. z o.o. w Złotowie została poddana 3-miesięcznej kontroli przez specjalnie powołaną instytucję jaką
jest Urząd Regulacji Energetyki.

Zarząd Spółki



Firma Usługowo-Produkcyjno-Handlowa

„ D A C H ”
77-400 Złotów, ul. Zamkowa 99 

tel. (067) 263 53-63, kom. 0602 48 27 69

Sprzedaż pokryć dachowych:
- ondura
- ondulina
- dachówka ceramiczna
- panele dachowe Pianina dfo

- panele elewacyjne
- dachówka cementowa
- orynnowanie:

P C V

ocynk
cynk
miedź

Euronlt

❖

Z a k ła d  P o lig ra ficzny  „FOLDRUK
-400  Z ło tów , ul. D om ańsk iego  52

Z  N A D R U K IE M
*  papierze 

l i d  : *  pergaminie
*  folii PP

tel./fax (067) 263-34-80 
0602 188 197 
0 6 0 » 6 1  334

*  folii PE
*  folii metalizowanej
*  laminacie
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BLACHY na PACHY
■ blachy dachówkowe
■ blachy profilowane, powlekane B O R G A
■ papy termozgrzewalne i zwykłe 

Z d u ń s k a  W o la
Q u a n d t  
S o p r e m a

■ folie dachowe
■ okna dachowe

VELUX
OKNA DO PODDASZY

F A K R O

Gwfc. otufarcia 
9.M-17.W  

soboty 9.00-13.00

£ ■  D0M  gg| HANDLOWY
Z tO JÓ W  SI. Rynek 7b t d j t i x  2H 287S

□  Panele podłogowe, ścienne M D F  i  PCW  

W atrakcyjnych cenach
□  W ykładziny podłogowe, karnisze, 

drzwi harmonijkowe
□  Chemia budowlana - farby, lakiery, 

kleje, impr. do drewna
O  Narzędzia i  okucia budowlane
□  Tapety ponad 2 0 0  Wzorów

O  Rolety okienne

W O Ź W IT  s.c.
ul. S p ich rzow a 1, 
77-400  Z lotów , 
tel (067) 2632734

ul. M łyń sk a  34, 
77-405  R ad aw n ica , 
tel. (067) 2631322

ul. IV  D yw izji P iech oty  6c 
77-420  L ipka, 
tel. (067) 2665069

'FERUJE:
części do ciągników rolniczych C-330,
C-360, MF, C-385, ZETOR
łożyska ogólnom aszynowe, samochodowe
i do sprzętu AGD
części do maszyn rolniczych, sznurek rolniczy  
paski klinowe, pierścienie uszczelniające  
węże hydrauliki siłowej i inne 
akum ulatory rolnicze, samochodowe  
i motocyklowe
elektrody i drut spawalniczy
narzędzia i ściernice
m ateriały techniczne np. pieksa, kiingieryt 
oleje i smary

Jak ze sprytem, to z W



Zak ład  P rodukcy jny

BalubudISamochód na raty
PTF S.A. O ddzia ł Piła, Al. W ojska Polskiego 10 

teł. (067) 215-33-48,351-70-69

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------

P rz y k ła d o w e  ra ty :

Fiat Seicento: wplata 1865,oo - miesięczna rata 339,oo PLN 
Daewoo Matiz: wplata 2179,oo - miesięczna rata 399,oo PLN 
Skoda Felicia: wplata 2565,oo - miesięczna rata 469,oo PLN

_____________________ ________ _____________________________ /

kwota kredytu m iesięczna rata od

10.000 "153.3 pln
Najtańszy i najkorzystniejszy w Polsce system  kredytowania 

nowych i używanych samochodów. Ponad 70 oddziałów, 
ponad 50.000 udzielonych kredytów.

N IK T  N IE  P R O P O N U J E  N IŻ S Z E J  R A T Y  !!!

neroal

S C H L I C D
I N T E R N A T I O N A L

- o k n a  s ta łe  i u c h y ln o r o z w ie r a n e ,  
o k n a  d a c h o w e

- d r z w i je d n o -  i d w u s k r z y d ło w e ,  
p r z e s u w a n e  i w a h a d ło w e

- d r z w i a u to m a ty c z n e  
s te r o w a n e  ra d a rem

- śc ia n k i d z ia ło w e ,
- w e r a n d y ,
- k o n str u k c je  łu k o w e

Stolarka
W ielatow o 6a 
77-400  Złotów  
tel./fax 067 /263  32 21

. P R O F i L
. I__T WYTWÓRNI* PROFILI BUDOWLANYCH Z PVC

KOMP
6 4 -9 2 0  Piła, ul. Lutycka 45  

te l./fax  (067 ) 21 3  10 07  
te l. (067 ) 2 1 3  6 0  88  

(067 ) 21 3  6 0  27

S Y S T E M  
N N O W A N IA

‘ D A C H U
. . © G M

/  —

^ F S r

77-400 Złotów, aleja Piasta 32 
ul. Staszica 7

tel. (067) 263 58 52, fax (067) 263

Fachowe szkolenia-' 
z zakresu obsługi kas!

Sprzedaż ratalna 
oraz leasing!
Serwis gwarancyjni 
i pogwarancyjny! _
Doradztwo i pomoe ____
w wyborze sprzętu!



a-W Miejski Zakład Usług 
Komunalnych sp. z o.o.

ul. S zp ita ln a  38, 77-400  Z łotów  
tel. (067) 263-30-11, 263-30-12 , fax (067) 263-26-50

zagospodarowanie i pielęgnacja terenów zieleni

Ś
mie ulic, placów, chodników 
sprzątanie biur, pomieszczeń 

* wywóz nieczystości

St3łyCh ' P,ynnyCh 
* transportowe 

pogrzebowe 
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A po sesji na piknik
Sporo uchwał, przyjęcie ślubowania od nowego radnego i uroczystość jubile

uszu Włodzimierza Czajkowskiego zdominowały obrady sesji Rady Miejskiej w K ra
jence.

Po otwarciu obrad przez przewodniczące
go Rady, Wiktora Penkałę, przyjęciu porządku obrad 
i protokołu z ostatniej sesji, informację o 
pracy Zarządu w okresie między sesyjnym, 
przedstawił burmistrz Gminy i M iasta - 
Marian Lahsmann. Burmistrz przedstawił 
realizację uchwał Rady, przyznaniu lokali 
mieszkalnych i socjalnego dla mieszkańców 
gminy; przyznaniu koncesji na sprzedaż al
koholu w punktach handlowych; rozpatrze
niu podań i wniosków, jakie napłynęły do 
Zarządu. Następnie, bardzo serdecznie po
witano na sali obrad - Jubilata - Włodzimie
rza Czajkowskiego, który obchodził swoje 
105. urodziny. Szacownemu i wielce sza
nowanemu solenizantowi złożono serdecz
ne życzenia i prezenty. Wzruszające to były 
chwile, szczególnie, gdy w trakcie przypo
minania życiowego dorobku solenizanta, 
panu Włodzimierzowi, człowiekowi, którego życie 
nie głaskało i niczym nie jest już w stanie zasko
czyć, zakręciły się w oczach łzy ....

Kolejnym, sympatycznym akcentem było 
złożenie ślubowania przez radnego, wybranego 
ostatnio w wyborach uzupełniających. Panu Ry
szardowi Boruniowi złożono również serdeczne 
życzenia i wręczono legitymację radnego. Życze
nia dla Ryszarda Borunia złożył także starosta po
wiatowy, Janusz Szczerbiak, który dotychczas peł
nił mandat radnego z tego właśnie okręgu. Staro
sta, przybył na sesję, odpowiadając na zaprosze
nie Rady i przedstawił radnym informacje na te
mat aktualnej działalności struktur powiatowych, 
problemów ale i osiągnięć, jakie stały się udziałem 
powiatu w nowych, administracyjnych strukturach 
kraju. Warto wspomnieć, że niebawem referen
dum gminne rozstrzygnie, czy gmina Łobżenica 
wejdzie w skład naszego powiatu. Gdyby tak się

stało, a żadna z innych gmin nie „odeszłaby”, po
wiat złotowski byłby największy w Polsce, a ze 
swoją liczba mieszkańców (aktualnie 71 tys.) sta
nowiłby mocny punkt na nowej mapie administra
cyjnej. W świetle zapowiedzi reorganizacji i li
kwidacji części powiatów, to zagadnienie staje się 
bardzo istotne. Kolejnym punktem obrad było wy
stąpienie Marii Polańskiej i złożenie bardzo szcze
gółowego sprawozdania, dotyczącego Ogólnopol

skiego Festiwalu Piosenki Czerwonokrzyskiej, 
który odbył się w maju.

Radni przyjęli następujące uchwały: po
wołania radnego Ryszarda Borunia w skład ko
misji Budżetu, Finansów, Planowania i Bezpie
czeństwa Publicznego; nadania Statutu Publicz
nemu Gimnazjum w Krajence; przyjęcia zmian w 
Statucie Związku Gmin Krajny; zmiany uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie szczegółowych zasad 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze; 
zmiany miejscowego planu ogólnego zagospoda
rowania przestrzennego gminy Krajenka we wsi 
Skórka; przystąpienia do sporządzenia zmiany miej
scowego planu zagospodarowania przestrzenne
go gminy Krajenka we wsi Żeleźnica; oddalenia 
skargi na burmistrza gminy i miasta, złożonej przez 
Romualda Jasiaka z Głubczyna; zmian w budże
cie gminy na 1999 rok; określenia zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
i miasta za I półrocze 1999 r. W wyniku wcze
śniejszych prac w komisjach, uchwały głosowa

no bez dyskusji. Kolejnym punktem obrad 
były interpelacje i zapytania radnych. Rad
ny Pasymowski prosił o naprawę chodnika 
(ul. Złotowska) i interweniował w sprawie 
ulicy Toruńskiej. Poinformował też radnych 
o utworzeniu tylko jednej klasy LO w ZSZ 
PS - w wyniku ograniczenia naboru przez 
wydział oświaty starostwa powiatu złotow
skiego. Pan Cuper prosił o zaproszenie na 
posiedzenie komisji oświaty, udzielenia po
mocy w sprawie dzierżawy gruntów i wy
raził swe niezadowolenie z likwidacji To
warzystwa Przyjaciół Krajenki. Na kolejną 
sesję, na wniosek przewodniczącego Pen- 
kały, przygotowane będą wystąpienia dy
rektorów szkół, którzy podsumują minio

ny rok szkolny.
Po zakończeniu obrad, sesja trwała nadal, 

tyle że w innej formie. Po zaakceptowaniu przez 
burmistrza Lahsmanna propozycji przewodniczą
cego Penkały - radni, sołtysi, radni powiatowi, 
przedstawiciele Urzędu Gminy i Miasta oraz inni, 
zaproszeni goście, udali się do leśniczówki p. 
Joachima Dolnego, gdzie odbyło się luźne, kole
żeńskie spotkanie. Waldemar Kujawa

MALOWANIE 
PĘDZLEM 
I SŁOWEM

100 procent kultury. Tak moż
na by określić wieczór autorski Zb i
gniewa Fertaly, połączony z wystawą 
prac Tadeusza Małeckiego. Profesjo
nalnie zorganizowana impreza miała 
miejsce 24 czerwca w Klubie „W ir” 
Złotowskiego Domu Kultury.

Jak ciężko jest trafić z prawdziwą kul
turą do szerszego odbiorcy, wiedzą nie tylko 
organizatorzy takich imprez, ale i twórcy kul
tury. Bo z czym kojarzona jest osoba Zbignie
wa Fertaly czy Tadeusza Małeckiego? A obaj 
to wspaniali twórcy kultury właśnie. Wiersze 
pana Zbigniewa i obrazy pana Tadeusza mu
szą zrobić wrażenie na odbiorcy, nawet tego

mniej „wyrobionego”. Na pewno jednak twór
czość obu panów wywarła ważenie na obe
cnych, na wieczorze autorskim obu artystów. 
Spotkanie odbyło się w ZDK-owskim „W i
rze”. Kameralna i sympatyczna atmosfera, 
spora frekwencja i profesjonalne przygoto
wanie spowodowały, że wieczór ten można 
zaliczyć do bardzo udanych. Warto zauwa
żyć, że niemały wpływ na powodzenie w ie
czoru, miała doskonała wręcz interpretacja nie 
mniej doskonałych wierszy, zaprezentowana 
przez ucznia LO w Złotowie - Przemysława 
Stippę. Swych sil w recytacji spróbował rów
nież bohater wieczoru i autor wierszy. Poeta 
podpisywał również ostatni tomik swojej po
ezji, bardzo ładnie wydany przez ZDK na tę 
okazję.

Innego rodzaju zaangażow anie w y
kazać musiał znakomity m alarz - Tadeusz 
Małecki, który najpierw „został zmuszony” 
do wygłoszenia „przem ówienia” (a poszło 
całkiem nieźle), by następnie wziąć udział, 
wspólnie z dyr. Pawłem Berendtem, w kon
feransjerce podczas aukcji swoich obrazów. 
Kilka z nich „poszło” niemal od ręki. Warto 
jeszcze podziękować głównemu sponsoro
wi w ieczoru - PZU-Życie - w osobie dyrek
tora firmy pana Arkadiusza Szopieraja, bez 
wsparcia którego, nie udałoby się zorgani
zować imprezy

Waldemar Kujawa 
Na zdjęciu: Zbigniew Fertala na swoim  

wieczorze.

AKTUALNOŚCI LOKALNE NR 26 (59) * 1 5

W
Y

D
A

R
Z

E
N

IA



SE
SJ

A
 W

 L
IP

C
E

Lipka

Drugiego konkursu nie będzie
Sesja Rady Gminy Lipka, która odbyła się 28 czerwca, przyniosła rozstrzy

gnięcie w sprawie konkursu na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół w Łąkie - radni 
uznali, że ten, który odbył się w kwietniu jest ważny. Nie będzie więc przeprowadzony 
planowany na 1 lipca ponowny konkurs na to stanowisko. Naturalnie nie była to 
jedyna sprawa, którą radni zajęli się tego dnia.

Na czerwcową sesję zaproszony został 
JÓZEF WALCZYŃSKI, kierownik Zakładu Usług 
Wodnych Krajna w Złotowie. Swoje wystąpienie 
rozpoczął od akcentu osobistego- podkreślił, że 
gmina Lipka jest mu szczególnie bliska, gdyż przez 
trzynaście lat mieszkał w Potulicach i chodził do 
szkoły z jednym z obecnych radnych. J. Walczyń
ski krótko przedstawił działalność Zakładu, który 
istnieje od 1 lipca 1991 roku, a powołany został 
przez Związek Gmin Krajna. Korzystając z tego, że 
na sesji obecni byli nie tylko radni, ale i sołtysi z 
poszczególnych wiosek, zwrócił uwagę na dewa
stowanie urządzeń hydrantowych przy okazji ćwi
czeń strażackich. W Buczku po takich ćwiczeniach 
hydrant został wykręcony wraz z rurą i woda nie
potrzebnie leciała przez całą noc. Podobne sytuacje 
miały miejsce także w Batorowie i w Łąkie. Piętna
stka obecnych na sesji radnych (nie było URSZU
LI SKRĘTNEJ, MARKA WIECKIEGOI i JARO
SŁAWA ZAGACKIEGO) jednogłośnie i

bez dyskusji
podjęła kilka uchwał. Zadecydowała m.in. o tym, że 
zostanie zaciągnięta pożyczka (200 tysięcy złotych) 
na budowę kolektora sanitarnego; podjęła uchwałę 
w sprawie nieodpłatnego przejęcia na mienie gmin
ne od Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa 
Oddział Terenowy w Pile działek, na których znaj
dują się boisko i rekultywowane wysypisko śmieci 
w Bługowie i boisko w Lipce w Winiarni. Na następ
nej sesji, być może, bedzie podjęta podobna uchwa
ła w sprawie przyszłego boiska w Batorowie, co po
stulował EDWARD RUMIŃSKI. Rada uchwaliła 
nowy termin konkursu na stanowisko dyrektora szko
ły i zmieniła regulamin organizacyjny Urzędu Gmi
ny. Podjęła również decyzję o zmianie planu zago
spodarowania przestrzennego w Lipce miedzy uli
cami Szkolną i Kościuszki. Rada ustaliła także, że 
miesięczny czynsz za mieszkania gminne, zakłado
we i państwowe wzrośnie o 20%. W Lipce za 1 m2 
powierzchni użytkowej takiego lokalu mieszkalne
go trzeba będzie płacić 86 groszy, w pozostałych 
miejscowościach 68 gr. Uchwała w tej sprawie wej
dzie w życie 1 sierpnia 1999 r.

Przy okazji uchwalania statutów dla Ze
społów Szkół w Lipce i Łąkie, bo i tym zajęła się 
Rada tego dnia, padały pytania o to, czy istnieją 
plany ewakuacji uczniów

na w ypadek  zagrożenia  
i czy przeprow adzone są próbne ew akuacje 
(MARCELI NAJDER) oraz, czy w statutach 
szkół je s t zapisane to, że szkoła zapew nia 
uczniom profilaktyczną opiekę zdrowotną i czy 
obecnie taka opieka jest sprawowana (EDWARD 
RUMIŃSKI). Dyrektor Zespołu Szkół w Lipce 
RYSZARD PACHOLIK odpowiedział, że plany 
ewakuacji są, ale mimo iż wiadomo, że stosow
ne ćwiczenia powinny być prowadzone, to jed 
nak nie są, bo odkąd nie ma w szkole „obrony 
cywilnej”, nie ma kto tego robić. IRENA RE- 
DZIMSKA, odpowiadając na pytanie o opiekę 
zdrowotną w szkole stwierdziła, że jest w statu
cie taki zapis. Dzieci z oczywistych względów 
nie są objęte opieką stomatologiczną, ale opie
ka pediatryczna jest prowadzona, zdaniem I. Re- 
dzimskiej, bardzo dobrze. Raz w tygodniu przy

chodzi pielęgniarka szkolna, są przeprowadza
ne badania bilansowe itd.

Na mocy uchwały lipkowskiej Rady 1 
września rozpocznie działalność zespół przedszkoli 
gminnych, składający się z do tej pory samodziel
nych placówek przedszkolnych w Lipce, Schola- 
stykowie i w Wielkim Buczku oraz z „zerówki” w 
Batorowie. Wójt WOJCIECH KURDZIEKO stwier
dził, że powstanie takiego zespołu jest celowe z 
punktu widzenia zarządzania, gospodarki finan
sowej, organizacji pracy, ułatwi także sprawowa
nie nadzoru pedagogicznego. O tym, kto będzie 
dyrektorem Zespołu zadecyduje konkurs. Radni 
w jawnym głosowaniu wybrali swoich przedsta
wicieli do komisji konkursowej: JANA JUDYC- 
KIEGO i WOJCIECHA KURDZIEKO, który bę
dzie jej przewodniczącym.

Po podjęciu wszystkich uchwał zajęto się 
sprawą kwietniowego konkursu na stanowisko dy
rektora Zespołu Szkół w Łąkie. Jego zwyciężczyni 
JOLANTA OGIERMAN wystosowała 21 czerwca

dw a odw ołan ia
do Rady Gminy Lipka. Jedno zawierało protest 
wobec przyjęcia przez przewodniczącego tejże Rady 
odwołania ROMANA KĘCIŃSKIEGO. J. Ogier- 
man uzasadniała swój protest tym, że w sprawach 
proceduralnych i formalnych, a takich jej zdaniem 
dotyczyło to odwołanie, można było wnieść w 
pierwszej części konkursu, przed przesłuchaniem 
kandydatów, a R. Kęciński tego nie zrobił. Zazna
czyła także, że jako członek Rady Gminy w po
przedniej kadencji miał on bezpośredni wpływ na 
kształt i treść regulaminu, na podstawie którego 
został przeprowadzony konkurs (uchwalono go 28 
czerwca 1996 r.). Poprosiła, żeby przy rozpatry
waniu powierzenia jej stanowiska nie brać pod 
uwagę następstw bezpodstawnego odwołania R. 
Kęcińskiego. Poinformowała także, że przed za
kończeniem roku szkolnego dostarczyła aktualną 
ocenę pracy ze stopniem wyróżniającym. W dru
gim odwołaniu J. Ogierman zgłosiła protest wobec 
nadużycia kompetencji przez Zarząd Gminy, który 
15 czerwca ogłosił drugi konkurs na stanowisko 
dyrektora, a zgodnie z obowiązującym regulami
nem takowy ogłasza i organizuje Rada Gminy. Po
nadto, według zapisu w paragrafie 20 regulaminu 
drugi konkurs zostaje ogłoszony, gdy pierwszy nie 
wyłoni kandydata, a - jak przypomniała- został on 
przecież wyłoniony.

Wójt, a zarazem przewodniczący komisji 
konkursowej, powiedział, że Zarząd wysłał do ku
ratorium pismo z informacją, że zamierza powie
rzyć Jolancie Ogierman stanowisko dyrektora.

K uratorium  zg łosiło  zastrzeżen ia  
do tej kandydatury ze względu na brak aktualnej oce
ny pracy. Zgodnie z wytycznymi Wielkopolskiego 
Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych - 
mówił wójt - Rada Gminy określa regulamin i skład 
komisji konkursowej, a sam konkurs ogłasza Zarząd. 
Ja zostałem przezeń upoważniony do natychmiasto
wego ogłoszenia drugiego konkursu jeśli wpłynie 
zastrzeżenie wobec kandydatury pani Ogierman.

W momencie, kiedy kuratorium wysyła
ło pismo z zastrzeżeniem (14 czerwca), pani Ogier
man miała już aktualną ocenę pracy. 18 czerwca

wystosowała do wójta pismo z informacją, że od 
11.06.99 r. ma taką ocenę i poprosiła o ponowne 
zapytanie o zastrzeżenia do jej kandydatury, co 
też wójt uczynił. W dniu sesji przyszło pismo z 
kuratorium ze stwierdzeniem, że w świetle przed
stawionych dokumentów (ocena) Jolanta Ogier
man spełnia wymogi, jakim powinny odpowia
dać osoby zajmujące stanowisko dyrektora.

JERZY WOLOSZYŃSK1, przewodniczący 
Rady Gminy zaproponował, żeby przeprowadzić 
tajne głosowanie stwierdzające - bądź nie - ważność 
konkursu przeprowadzonego pierwszego kwietnia. 
Gdyby Rada uznała, że jest on nieważny, drugi odbył
by się 1 lipca. ANDRZEJ OGIERMAN, mąż pani 
Jolanty i członek komisji konkursowej, zauważył, 
że Rada na poprzedniej sesji podjęła już uchwałę 
stwierdzającą, że konkurs został przeprowadzony 
zgodnie z regulaminem, a więc, jego zdaniem, jed
nocześnie stwierdziła jego ważność. Roman Kęciń
ski też przypomniał tamtą uchwałę, ale zaznaczył, że 
wątpliwości budziło wówczas co innego- to, czy 
konkurs został przeprowadzony zgodnie z prawem. 
Przytoczył fragment jeszcze jednego, wcześniejsze
go pisma z kuratorium, stwierdzającego

n aru szen ie p raw a ośw iatow ego .
Zaznaczył, że według wykładni Ministerstwa Edu
kacji Narodowej nauczyciel powinien posiadać 
aktualną ocenę pracy w dniu konkursu.

Swoje stanowisko w tej sprawie przedstawi
li niektórzy radni. JÓZEF JAROSZ stwierdził, że to, 
iż prawo zostało naruszone w dniu konkursu nie 
podlega dyskusji. Według niego najuczciwsze było
by jego powtórzenie. Inaczej znowu zaczną się odwo
łania i sprawa będzie się ciągnęła. Poparła to Irena 
Redzimska, ale już ROMAN SAFADER, członek 
komisji konkursowej z ramienia Rady był zupełnie 
innego zdania, Jolanta Ogierman zapowiedziała, że 
będzie się odwoływała od tego, że Rada najpierw 
stwierdza, że konkurs był przeprowadzony zgodnie 
z regulaminem, a potem chce głosować, podważa 
wynik konkursu, podważa najświeższe pismo z ku
ratorium. „Wszystko Państwo negujecie, a ja mam 
mieć z tego powodu nieprzyjemności. Wygrałam 
konkurs, mam taką, a nie inną ocenę i mam jeszcze 
ponosić konsekwencje. Ponoszę je od trzech miesię
cy, kiedy Państwo ogłosili konkurs w tak krótkim 
terminie, że nikt w mojej szkole nie mógł do niego 
stanąć, poza panem dyrektorem, na tak postawio
nych warunkach - ocenę mogłam otrzymać dopiero 
po miesiącu. Pan dyrektor, co prawda, na konkursie 
obiecał, że zgodnie z przepisami po miesiącu otrzy
mam tę ocenę, czyli powinno to być 18 kwietnia. Ja 
wydarłam panu dyrektorowi tę ocenę 11 czerwca, a 
więc pan dyrektor nie dotrzymał słowa.”- powie
działa. Roman Kęciński stwierdził z kolei, że

to  n iepraw da
i niczego takiego nie obiecywał. RYSZARD GO- 
LAWSKI opowiedział się za tym, żeby konkurs 
był jeszcze raz przeprowadzony. J. Ogierman po
prosiła, żeby nie karać jej za błędy innych, nie jest 
winna temu, że ktoś przed trzema laty źle opraco
wał regulamin.

Radny powiatowy PIOTR SZMELTER 
powiedział, że jego zdaniem Rada powinna prze
prosić uczestników konkursu za cały stworzony 
przez siebie bałagan. Ocenił, że w tej sprawie nie
dociągnięcie goni niedociągnięcie. Wojciech Kur- 
dzieko stwierdził, że całe zamieszanie wynikło z 
tego, że wszystkie otrzymane w tej sprawie pisma 
z Pilskiego Oddziału Kuratorium Oświaty w Po
znaniu były niejasne i wprowadziły duży mętlik. 
Podkreślił, że jego zdaniem postępowanie komisji 
konkursowej było „w porządku”, bo jej decyzje 
zostały podjęte po konsultacji z prawnikiem.

Ostatecznie radni stosunkiem głosów 10:4 
(1 nieważny) zadecydowali, że kwietniowy kon
kurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół w 
Łąkie jest ważny. Joanna Ziach
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Okonek

Strażackie starcie
19 czerwca 1999 roku odbyły się widowiskowe zawody sportowo - pożarni

cze z udziałem Ochotniczych Straży Pożarnych z Gminy Jastrowie, Tarnówki i 
Okonka.

O godz. 12 na stadionie M iejskim w 
Okonku, w otoczeniu zgromadzonej widowni ce
remonii otwarcia zawodów dokonała Czesława 
Drapała burmistrz miasta i gminy Okonek w go

rących słowach witając zaproszonych gości m.in. 
Stanisława Godlewskiego - przewodniczącego 
Rady powiatu złotowskiego, Ryszarda Sikorę - 
burmistrza Jastrowia, Ireneusza Barana - wójta 
Tarnówki i wielu innych, a także przedstawicieli 
przedsiębiorstw Okonka i Borucina, sędziów i 
uczestników zawodów.

W bliskości stadionu prowadziła działalność 
tzw. mała gastronomia, w której można było się po
silić, wypić napój gazowany łub małe piwko. W 
stoisku „loterii fantowej za jedyne 3 zł / przy liczbie 
około 600 fantów/ można było wygrać królika, kurę, 
kaczkę, gołębia, maskotkę, książki i wiele innych

Tarnówka

Wyjazdowa sesja
Dotychczas wszystkie posiedzenia Rady 

Gminy Tarnówka odbywały się w Gminnym 
Ośrodku Kultury. Ostatnia zaś miała miejsce w 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Piecewie. 
Przybyło na nią 13 radnych i zaproszeni goście. 
Po przyjęciu porządku obrad, jako pierwszy za
brał głos wójt gminy Ireneusz Baran, który złożył 
sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 
pomiędzy sesjami. Poinformował, między inny
mi, o wykupie dwóch działek ziemi z przeznacze
niem na powiększony plac przystanku autobuso
wego, który został pokryty asfaltem; utwardzeniu 
betonem wjazdu przy szkole podstawowej w Tar
nówce. Wójt mówił również,że na 5 lipca br. ogło
szono przetarg na wykonanie kolektora sanitarne
go i przyłączy w Tarnówce- poprzedni przetarg 
został unieważniony; że wykonano 1635 mb ru
rociągu sanitarnego w Bartoszkowie. Ponadto 
poinformował zebranych o szkoleniu, w jakim 
uczestniczył w Zakopanem w dniach od 8 do 12 
czerwca. Następnie podjęto jednogłośnie uchwalę 
o zmianie budżetu gminy, zwiększając jej dochody 
i wydatki o kwotę 117.139 złotych.

Zarząd gminy postanowił zaciągnąć po
życzkę na budowę kolektora, w wysokości 200 
tys. złotych, ze środków Wojewódzkiego Fun
duszu Ochrony Środowiska w Poznaniu, co za
akceptowała Rada jednogłośnie podejmując w 
tej sprawie uchwałę.

rzeczy. Dla chętnych w sprawdzaniu «celności oka” 
została przygotowana przez J.W. Okonek strzelnica, 
w której za jedną złotówkę można było oddać 5 strza
łów z broni pneumatycznej. Strzelnicę prowadzili 

młodzi żołnierze. Jednostka wojskowa włożyła 
dużo dodatkowych starań m.in. w przygotowa
nie stadionu, ugotowanie grochówki, podstawie
nie „sanitarki’ ’, przy której dyżur pełniła dr Maria 
Iwanowska. W  tym miejscu warto złożyć gorące 
podziękowania na ręce zastępcy szefa Wydziału 
Poligonowego Romualda Chojnackiego.

O godz. 12,15 rozpoczęła się 
pierwsza część zawodów tzw. sztafeta pożar
nicza składająca się z 7 przeszkód (m.in. pło
tek lekkoatletyczny, rów, równoważnia, sla
lom, ściana wysokości 1,70). Do sztafety przy

stąpiło 9 drużyn w określonej kolejności w zesta
wieniu po 2 drużyny: Osówka z Tarnówką, Lę- 
dyczek z Pniewem, Podgaje z Okonkiem, Syp
niewo z Jastrowiem oraz Lotyń (sam) bez kon
kurenta.

Nieoficjalnie sztafetę pożarniczą wygra
ła jednostka OSP z Lotynia z czasem 67 sek. 
przed Okonkiem (70,42 sek.), co wzbudziło miłe 
zaskoczenie, tym bardziej, że drużyna ta starto
wała samotnie bez tzw. rywala.

Po I części zawodów ogłoszony został 
konkurs dla obecnych burmistrzów i wójta. W 
skład konkurencji wchodziły następujące czyn-

Następna uchwała dotyczyła opłaty pro
longacyjnej. W  przypadku trudności w uregulo
waniu należności podatkowych, po pożyty wnym 
rozpatrzeniu podania o ich odroczenie, opłata pro
longacyjna wynosić będzie 30 % wysokości od
setek, a nie jak  dotychczas 100% .Uchwałę pod
jęto również jednogłośnie.

Wskutek podjętej (również jednogłośnie) 
uchwały, określono wysokość opłaty z tytułu wy
stawienia świadectwa miejsca pochodzenia zwie
rząt. Wynosi ona 1 złoty od jednej sztuki zwierzę
cia, i 3 złote w przypadku kilku zwierząt. 
Postanowiono podjąć uchwałę, co też stało się 
jednogłośnie(!), w sprawie nabycia nieruchomo
ści w postaci działek położonych w Tarówce, o 
łącznej powierzchni 0,09 ha, o numerach 1046/2 
do 1046/5, na mienie komunalne. Padło pytanie o 
cenę 1 m2. Odpowiedź: 2 zł zadawalała pytające
go. Nieruchomości postanowiono nabyć od pa
nów Anyrza i Zielenieckiego.

Podjęto również jednogłośnie uchwałę w 
sprawie zmiany miejscowego planu zagospoda
rowania przestrzennego we wsi Plecemin. Nie 
było interpelacji i wolnych wniosków ze strony 
radnych, dlatego o głos porosił wójt, który usto
sunkował się do ostatnich informacji prasowych, 
pomawiających go o złą wolę w sprawie zorgani
zowania meczu piłkarskiego o Puchar Polski na 
boisku „Tamovii”. Wyraził opinię, że nasz samo-

ności; slalom między 3 tyczkami, rozwinięcie 
węża strażackiego, podłączenie prądnicy i bieg 
do mety. Konkurs rozpoczęła p. Cz. Drapała z 
ogromnym poczuciem humoru ale sprawnie (cho
ciaż w długiej spódnicy) i wygrała z czasem 10,66 
sek. Przed p. Ryszardem Sikorą i p. Ireneuszem 
Baranem (mimo że startował bez butów). Cała 
n ietypow a „tró jka zaw odników ” w zbudziła 
ogromny aplauz i uznanie widowni. To był miły 
przerywnik przed drugą częścią zawodów spo
rtowo - pożarniczych tzw. ćwiczeniami bojowy
mi, które rozpoczęły się o godz. 13,15.

W  skład ćwiczeń bojowych wchodziło tzw. 
rozwinięcie liny gaśniczej (podłączenie węża do 
motopompy, zaczerpnięcie wody ze zbiornika, 
puszczenie wody na węże, rozdzielenie linii tło
czącej na 2 raty, przewrócenie trzech pachołków, 
odwrócenie tarcz i zakończenie słupem wody).

W  przerwie, do ogłoszenia wyników, 
przygrywała reprezentacyjna młodzieżowa orkie
stra dęta Gminy Lipka przy OSP Lipka i Batoro
wa pod batutą M ariana Kukowskiego. Po wy
stępie orkiestry odbył się pozorowany pokaz ga
szenia lasu w wykonaniu straży J.W. i OSP Oko
nek a także pokaz ratownictwa chemicznego przy
gotowany przez jednostkę z Piły.

O godz. 14,30 nastąpiło oficjalne ogło
szenie wyników zawodów. Oto klasyfikacja: I 
miejsce zajęła drużyna OSP z Lotynia - 105,5 
pkt, II miejsce zdobyła drużyna OSP Okonek - 
109,22 pkt., III miejsce OSP Podgaje (121,06 
pkt.), a IV OSP Jastrowie (124,49 pkt.). W dal
szej kolejności uplasowały się drużyny OSP: Syp
niewo, Pniewo, Osówka, Lędyczek i Tarnówka. 

Fot. M om ent wręczenia pucharu przez
Czesławę Drapałę zwycięskiej drużynie OSP  

Lotyń.
Stefan Kocun

rząd wydaje znacznie więcej pieniędzy na sport, 
niż podobne Tarnówce gminy w Lipce czy Za
krzewie. „My utrzymujemy na etacie prezesa klu
bu, a oni nie. Czy zatem celowym jest takie wy
dawanie pieniędzy dla grupki zawodników i 
kibiców? Obecnie sport w naszej gminie ma cha
rakter elitarny, gdyż oprócz piłkarzy jest klub 
wioślarski „Delfin” . Dobrze byłoby - kontynuo
wał wójt - wylansować taką dyscyplinę sportu, 
która byłaby masową. Albo taką imprezę, która 
promowałaby gminę”- z takim apelem zwrócił 
się do radnych.

Na koniec przewodniczący Rady, Tade
usz Łukasik, poinformował zebranych o piśmie 
z Diecezji Pelplińskiej do Rady Gminy z apelem 
o podjęcie uchwały zakazującej handlu w nie
dziele i święta.

Na koniec sesji rozgorzała dyskusja na 
temat jakoby wadliwie przeprowadzonego prze
targu ograniczonego na zajmowane przez dotych
czasow ych użytkowników- nauczycieli- m ie
szkań. Jedna z nich napisała podanie do Rady o 
ponowne jego przeprowadzenie, gdyż zawiera luki 
prawne. Wójt wyjaśnił, że przetarg ten został prze
prowadzony zgodnie z wszelkimi regułami rzą
dzącymi w tej dziedzinie i w związku z tym nie 
widzi żadnych podstaw, aby sprawę rozpatrywać 
ponownie. Jedynym organem do ustalenia obe
cnego stanu rzeczy pozostaje sąd. Na koniec wy
raził sugestię, aby następna sesja Rady Gminy 
odbyła się też na wyjeździe, ale w innej miejsco
wości. Na tym posiedzenie Rady zakończono.

Stefan Olejnik
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Imię: Adrian
Nazwisko: Chojnacki 
Dataur.: 30.06.99 r. 
Waga: 3000 g
Długość: 54 cm z

Imię: Agnieszka
Nazwisko: Chorzępa 
Dataur: 20.06.99 r 
Waga: 3300 g
Długość: 54 cm

z  k.6w* uS*’

tnłę: l̂ mll
Natwtsłu C um o(I»  
CWaui 3 07 99 r. 
w«j» 37toa 
CMigMt S7 o t Z

Imię Krystian Kamil 
NaarlsKu <nortr<rw/<r 
Data ur 1.07.99 r.
Waga 3300 g  A .

Z  N z

Imię: Eryk
Nazwisko: Kulengowski 
Data ur.: 20.06.99 r. 
Waga: 3000 g
Długość: 54 cm 

< _______________ Z

fil-A
Imię: Sebastian
Nazwisko: Goiła 
Dataur,: 26.06.99 r.
Waga: 3300 g
Długość: 54 cm

v  J

Imię: Patrycja
Nazwisko: Kowalczyk 
Dataur: 19.06.99 r  
Waga: 3900 g
Długość 57 cm

y

Z r

Imię: Natalia
Nazwisko: Pietryka 
Dataur.: 18.06.99 r. 
Waga: 3800 g
Długość 58 cm <i\'0<

10
z

z

/  I.1 f
* 7

i
Imię: Patryk
Nazwisko: Misiak 
Dataur.: 22.06.99 r. 
Waga: 2150 g
Długość: 48 cm

I?
O

1 1
Imię: Beata
Nazwisko: Napora 
D ataur: 23.06.99 r. 
Waga: 3300 g
Długość: 56 cm

/

u

r
\

£1f *

Imię: Błażej
Nazwisko Romecz 
D ataur: 17.06.99 r. 
Waga: 3500 g
Długość: 60 cm • Z

Imię: Bartłom iej
Nazwisko Ruhnke 
Dataur.: 24.06.99 r. 
Waga: 2550 g
Długość: 52 cm «

i
F

Imię: Bartosz
Nazwisko: Śwlarczyńskl 
Data ur.: 25.06.99 r. 
Waga: 3200 g
Długość: 53 cm | Z

I ł

N
A

SI
 N

A
JM

Ł
O

D
SI

Imię: Paulina
Nazwisko: Szuk 
Dataur. 26.06.00 r. 
Waga: 3300 g
Długość: 54 cm

Z

Imię- JuW 
Nazwisko form**1 
Dataur.: t tN M r
Waga JM»g
Długość: 54 c z

F
U A
Imię: Agata
Nazwisko Węglowska 
D ataur: 22.06.99 r. 
Waga 3400 g
Długość 55 cm \

z

Starostwo Powiatowe 
w Złotowie  

inform uje, że

Zespół ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności

dla mieszkańców  
powiatu złotowskiego 

znajduje się w Pile 
przy ulicy Dzieci Polskich 26. 

Teł. 351-55-61
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■ A LM Y  TELEFINIB2ME

Plus osm, jako  pierwszy operator 
w Polscr wprowadził G nowych ta ry f  
dopasowanych do indyw idualnych  
potrzeb Klientów.
Teraz możesz korzystać z nąjlrpszq  
dla Ciebie ta ry fy  wybierając jeden  
Z 7 doskonałych telefonów  
dostępnych w promocji Phis osm.

S ie d e m

P lu s ó w

149
PHa, D.H. ALFĄ PI, Konstytucji 3 Maja 9, tel. 215 301 $ 
WAŁCZ, PI. ZWM 1 tel. 38 73 200

P l u s  Trzym aj
G 5 M  ,

rękę
na Plusie

oferuje:
* n a m io t y  * ś p iw o r y
* k a r im a t y  * m a t e r a c e

C e n y
Dzwonić, tel. 263 55 93 lub 0602 264430

ZESPÓŁ SZKÓŁ ZAWODOWYCH PRZEMYSŁU SPOŻYWCZEGO 
w Krajence

prowadzi nabór 
na rok szkolny 1999Z2000

na kursy przygotowujące do egzaminów eksternistycznych 
z zakresu szkoły średniej dla dorosłych

* roczne Studium Informatyczne na podbudowie szkoły średniej
* 3-letnie Liceum Zawodowe
* 2-letnie Technikum Zawodowe dla absolwentów szkół zasadniczych
* 2-letnie Liceum Ekonomiczne na podbudowie szkoły średniej 
oraz
* seminaria utrwalające wiedzę dla absolwentów szkół średnich
* kursy informatyczne

AUTORYZOWANY DEALER 
D. K. NOWAK T<G.

Tel./fax 
(067)2638178  

lub 2638179 
w w w .zszp s-k rajen k a .top .p l

S F » R Z E D A Z - S

T O M I L  - O L S Z T Y N  

^ O L l U / t l C  €,ooo? tear

m a h o n i i  . NOWOŚĆ - EUROPA II

-  o s o b o w e  
-  d o s t a w c z e  

-  c i ę ż a r o w e
64-920 Pila, ul. Kossaka 159, tel. 212-53-59 
64-920 Pila, ul. Krzywa 7, tel. (067) 214-38-70

m iana oleju i M f r f  M o b i l

A A .F .B .

C IT R O E N
A n d rz e j P a b ic h

AUTORYZOWANY DYSTRYBUTOR
Piła, ul. B yd g o ska  139, , te l. (0 -67 ) 2 14 -9 1 -37 , te l./fa x  (067) 2 14 -91 -87

K O N K U R S
O F E R T A  
S P E C J A L N A :

X A R A
M IA M I
Wyposażenie:
- radio „P ionier”
- 4 głośniki
- auto-alarm
- felgi aluminiowe

Dodatkowo: rabat cenowy!
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TERC Z ło t ó w ,  u l .B .W e s t e r p la t t e  1 c ,  t e l . 2 6 3 - 4 5 - 1 8

15  lip ie c -c z w a rte k

-  d e m o n s t r a c j a  s p r z ę t u  s a m o c h o d o w e g o

1

Patrol

B o l id  
F o r m u ły  3

promocja konsoli Playstation

. d z ie ż y 1 dorosłych  

K o n ku rsy  -  k
p r o m o c j  ( r a c je  s p r z ę W

t  \  M l j

P ikn ik  S o n y

U- Piknik Sony
P i k n i k  S o n y

Piknik Sony
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KREDYT  
jak po sznurku

BUDMAL
Hurtownia
Materiałów
Budowlanych

V O L K S W A G E N  B A N K  P O L S K A  
b e z p o ś r e d n i  w  k o n ta k t a c h

MODEL SAMOCHODU
miesięczna rata kredytowa 
kwota kredytu
czas trwania umowy kredytową

51632 PLN 
20 000PLN 
60m-cy

AUTO PARK
1 . &  J. S zczę śn ia k

77-400 Złotów 
ul. Chojnicka 57 
tel./fax 067 263-40-10

FELłCIA COMBI
W s z y s tk ie  fo r m a ln o ś c i  
z a ła tw ia m y  n a  m ie js c u .

AUTO PARK
1 . & Z S zczę śn ia k  

64-920 Piła 
ul. Siemiradzkiego 23 

tel. 215-48-12

Działając zgodnie z Ustawą z dnia 10.06.194 roku o Zamówieniach Publicznych 
(Dz. U. Nr 76 poz. 344 z późniejszymi zmianami)

Dyrekcja
Szkoły Podstawowej nr 3 

Złotów, ul. Królowej Jadwigi 54
o g ł a s z a

p r z e t a r g  n i e o g r a n i c z o n y  
na wykonanie robót budowlano - remontowych.

Termin realizacji zamówienia - sierpień 1999 roku,
- wadium w wysokości 1000, 00 złotych,
- specyfikację istotnych warunków zamówienia wraz z przedmiarem robót można 
odebrać w siedzibie zamawiającego,
- cena S1WZ - 20 zl,
- uprawniony do kontaktu z oferentami Zdzisław Kolas tel. 0-602-487-986.

Termin składania ofert upływa w dniu 22 lipca 1999 roku o godzinie 15.00.

Ogłaszaj się w „AKTUALNOŚCIACH”

Złotów, ul. Za Dworcem 1 a 
tel. (067) 263-70-41, tel. kom. 090 627 995

Pokrycia dachowe 
Blachy dachówkopodobne 

fińskie i szwedzkie - cięte na wymiar 
Płyta bitumiczna - Ondnra - USA, 
Agualina - Belgia. Okna dachowe, 

foki, rynny PCV, świetliki, 
obróbki blacharskie.

Dachówki betonowe i ceramiczne. 
Stolarka drzwiowa i okienna PCV oraz 

z drewna klejonego, kotły gazowe 
i elektryczne, węglowe i mialowe, 

grzejniki aluminiowo-miedziane “RADIATOR” 
i aluminiowe.

THHNSPOIIT-MONTRi-Rirn 
Thnio Poucn

PPUH "PR O M O TEC H * B R ZE ŻN O  
te l.  255 -19-83

Nadleśnictwo
J A S T R O W IE

wynajmie
pom ieszczenia
magazynowe

o pow. 364 m

oraz 7 garaży
o pow. 16,24 m2 każdy

- całość znajdująca się w jednym 
budynku. Budynek będący 

przedmiotem najmu znajduje się 
na zapleczu biura Nadleśnictwa 
Jastrowie przy ul. Roosevelta 8.

P om ieszczen ia  są n ieogrzew ane, 
w y p o sa żo n e  w  en erg ię  elektryczną.

W o k ó ł b u d y n k u  p o ło ż o n e  są  
u tw ard zon e d rogi d o ja z d o w e . O b iek t  
dozorow any.

C hętn ych  prosim y o  z g ło szen ie  
s ię  w  term in ie d o  15 lip ca  199 9  r.

B liż sz y c h  inform acji u d ziela  się  
p od  tel. A )67/ 2 6 6  2 3  61 w . 14.
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Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowo-Handlowe 
7 7 - 4 0 0  Z ło tó w , u l. K o le j o w a  11 
te l. (067) 2 6 3 -34 -66 , fax  (067) 263-3 4 -6 2

O F E R U J E : M ET
- kosiarki rotacyjne Z-180/cena 2450.00 zł/
- przetrząszacze karuzelowe Z-260 /cena 940.00 zł/
- akumulatory Firm CENTRA EXIDE, JENOX, MAGNETI M A R ELLI^
- części do ciągników URSUS, MASSEY FERGUSON
- normalia: paski, łożyska, śruby, uszczelnienia i itp.
- narzędzia warsztatów naprawczych i produkcyjnych
- gazy techniczne: tlen, acetylen, dwutlenek węgla, argon
- spawarki i półautomaty spawalnicze BESTER, OZAS, TELWIN
- sprężarki firm y ELEKTRA BECKUM, FINI
- materiały spawalnicze: elektrody BAILDON i OERLIKON, druty i luty spawalnicze
- osprzęt spawalniczy, palniki, reduktory, węże, maski spawalnicze

UWAGA: PROWADZIMY SPRZEDAŻ NA RATY
Czynne w  godz. 8-16 /sob 8-13/ (BEZ ŻYRANTÓW )

Ogłoszenia
drobne

ty K upię kaw alerkę w Złotowie. Tel. 
263 13 - 82 po godz. 16.00.

5 Sprzedam  M ieszkanie  w bloku - 
63 m2. Tel. 263 30 - 93.

* S przedam  w ózek dziec ięcy  (g łę
boki + sp ace ró w k a), roczny  p rzeb ieg  
oraz leżaczek za połow ę ceny. Tel. 263 
49 20.

"  D om ek  w o lnosto jący  na dzia łce  
25 arów  w St. W iśniew ce sprzedam . Tel. 
263 10 17.

O  R Y N  N O  W  A N I  A  
D A e f i l łJ

CBNTIDM MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH

6 4 -9 2 0  P iła , u l. S k ła d o w a  3  
t e l . / fa x  (0  6 7 )  2 1 3  0 9  7 1 , 

2 1 4  9 3  4 3 , 2 1 4  9 3  3 3

t o  m a t e r ia ły  b u d o w la n e  
o r a z  in s t a la c y j n e

od A  do Z
d la  f ir m  b u d o w la n y c h  
o r a z  i n w e s t o r ó w  in d y w id u a ln y c h

e r u j e
©  MATERIAŁY BUDOWLANE 

MATERIAŁY WYKOŃCZENIOWE
#  KLEJE 

GLAZURY
I® PRODUKCJA WŁASNA

B iuro  O brotu  N ieruchom ościam i 
G R U N T  P iła al. W ojska P olskiego ł^  ) 
K UPN O- SPR ZED A Ż, tel. 351 66 77; 
0 6 0 1 7 6 8 7 1 4 .

$  Dom 280 m2; działka 5.000 m 2; do 
zam ieszkania  od zaraz. C ena do uzgo
dnienia. GRUNT, tel. 351 66 77.

f J  D om  w olnosto jący , budynki go 
sp odarcze , 6 km  od Z ło to w a, d z ia łk a  
3 .0 0 0  m 2; b lisk o  je z io ra ,  la su . C ena  
60.000 zł. GRUNT, tel. 351 66 77.

ty Dom  100 m2; 5 pokoi, CO - w ęglo
w e oraz dodatkow o e lek tryczne - aku 
m u lacy jn e  „D IM P E X ” ; d z ia łk a  2500  
m2 - ogrodzona, Stara W iśniew ka. Cena 
95.000 zł. GRUNT, tel. 351 66 77.

ty Sprzedam  lokal na hali targowej w 
Z ło tow ie , ul. S ienk iew icza  4, tel. 26(
34 47 lub  090550205 .
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“TZ/lKCe&faitOtUćtMe

TO
BIURO TURYSTYCZNE

MY pCU/MC

it/y$»4h«e

p r z e w o z y
o s ó b

77-400 Zlotów, al. Piasta 11 tel./fax - 067/2632787 tel. kom, 604489380
zWROrURYSIYKĆ

P r z e w o z y  o só b

Polska - N iem cy  
N iem cy - Polska
D o w o z im y  p o d  
w s k a z a n e  a d re s y  
W y ja z d y :
p o n i e d z i a ł e k  i p ią t e k
P o w r o ty :
w t o r e k  i s o b o t a

Paryż - zamki nad Loarę - 7 dni - 990 zł 

Anglia - Londyn - 6 dni -1050 zł 

Benelux - 7 dni -1150 zł 

Szwajcaria - 7 dni - 1290 zł 

C/rccja - 11 dni - 1750 zł 

Norwegia -11 dni - 2490 zł

GfOTURYSTYK^
"sAGROTURYSIYKA ''

M̂On/RYSTYW
•  Francja - 6 dni - 870 zł \ /

•  Paryż - Eurodisneyland - 6 dni - 870 zł

•  Lyon - Avinion - Marsylia - St. Tropez -

•  Cannes - Nicea - Monte Carlo - Eze -

•  Mediolan - 1390 zł
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AUTORYZOWANA STACJA OBSŁUGI SAMOCHODÓW
D A E W O O  - SOBOS

Pila, ul. Lipowa 31, tel. (0-67) 213-17-12, tel,/fax 214-65-16

NAPRAWY I PRZEGLĄDY GWARANCYJNE I POGWARANCYJNE:

MATIZ NUBIRA POLONEZ TICO 
LANOS LEGANZA POLONEZ NEXIA

TRUCK ESPERO
Japrawy pojazdów innych marek
* blacharstwo * samochód zastępczy na czas naprawy
* diagnostyka * sklep części Daewoo, FSO
* serwis

maeMż - sekwis
KOTUCCy s.c.
$ 3 64-920 Piła 

tel. 067 214-82-66 
tel. 067 351-00-01 
fax. 067 351-00-02 

pon .-p t 8 .00 -18 .00 , sobo ta  8 .00 -14 .00

LETNI RABAT NA OPONY 

OSOBOWE I DOSTAWCZE

Hurtownia

<$>UDMAL & T y c h

Złotów, ul. Za Dworcem 1 a 
tel. (067) 263-70-41, tel. kom. 090 627 995

poleca: >4
/  beton komórkowy SIPOREKS 
/  STYROPIAN I WEŁNA MINERALNA v 
/S Y S T E M Y  DOCIEPLEN 
/  materiały, elewacyjne (płytki ceramiczne i panele) 
/  dachówki i cegły ceramiczne firmy Róben 
/  okna i drzwi drewniane i PCV 
/ f o l i e  budowlane

Przedsięb iorstw o  
P ro d u kcy jn o -H an d lo w e  

„ S I L M E T - B E D E X ”  S .A .
Zakład Pracy Chronionej 

77-400 Złotów, ul. Kujańska 10 a

ogłasza w dniu 20.07.1999 roku 
o godz. 10.00

przetarg publiczny na:

samochód osobowy
POLONEZ
rok prod. 1989

cena wywoławcza - 3.900 zł. brutto.

W  w. samochód można oglądać co
dziennie w godz. 9.00-13.00 w siedzibie fir
my j. w.

Przystępujący do przetargu winien 
okazać kopię wpłaty wadium w wysokości 
10 % ceny wywoławczej.

Zapłata wylicytowanej ceny winna 
nastąpić w ciągu 3 dni od przetargu.

Tryb i zasady przeprowadzenia prze
targu normuje Rozp. Rady Ministrów z dnia 
5.10.1993 r.

W łaściciel zastrzega sobie prawo 
odstąpienia od przetargu bez podania przy
czyny.
Nasz tel. 263 34 01 w. 62

Prezes Zarządu 
Dyrektor Naczelny 

m gr inż. Zbigniew Beker

Dyżury redakcyjne
poniedziałek 10.00 -14.00 

wtorek 14.00 -17.00 
środa 14.00 -17.00 
piątek 10.00 -16.00 
sobota 9.00 -12.00

telefon/ fax - 263 56 63
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P o z io m o : 1- włosy czesane na czoło, 6- Castro, 9- zespół 
muzyczny, którego wokalistką jest Agnieszka Chylińska, 10- 
splot tkaninowy, 11- Krystyna, aktorka, 12- bzyczący owad, 
13- równie wyjątkowa jak skuwka, 14- wnęka, 15- pamiątko
wy na pomniku, 17- część telewizora, 20- przychodzi do leka
rza, 22- praktyka, 23- nie one, 24- mniej niż cztery, 25- powin
na cechować każdą panienkę, 30- karciana figura, 33- żółty 
jest symbolem braku doświadczenia, 34- najludniejsze pań
stwo świata, 35- Ruch Odbudowy Polski, 36- zły duch, 37- 
senne widziadła, 38- najwyższa nagroda filmowa, 39- słynny 
Trojański, 40- twórca.
P ion ow o: 1- dziewczyna japońska, zajmująca się uprzyjemnia
niem czasu mężczyznom, 2- wywołana gonieniem autobusu, 3- 
prowiant, 4- dowódca kozacki, 5- anegdota, 6- mniej szlachetny 
od porcelany, 7- w niej kochał się Zbyszko z Bogdańca, 8- 
zdrewniała łodyga, pnącze w lesie równikowym, 16- nie za
wsze w parze z jakością, 17- futerał na precjoza, 18- miasto w 
Rosji nad Wołgą, 19- rura jarzeniowa, 20- np. o Anglię, 21- 
kotki, 25- zrzucenie odzienia na znak powrotu do natury, 26- 
zakończenie, 27- do parzenia herbaty, 28- hultaj, 29- wpadła w 
kompot, 30- zwierzę pana Paska, 31- granica, 32- głos męski.

Litery z pól 1-15 utworzą rozwiązanie. Odpowiedzi 
prosimy przesyłać na adres redakcji do dnia 18 lipca 1999 roku. 
Nasz adres: AWP „Leszczyński”, al. Piasta 21,77-400 Złotów.

Nagrodę za prawidłowe rozwiązanie krzyżówki z nr 
24/99 wylosowała Joanna Duda ze Zlotowa. Gratulujemy! 
Hasło brzmiało: W IELKA GRA. Zapraszamy do redakcji po 
odbiór nagrody.
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A edyby tak n a ... ryby?

Płoć
P r z e z  w ie lu  w ę d 

k a r z y  u w a ż a n a  z a  r y b i  
„ c h w a s t” , d o  ła sk  w r a c a  
j e d n a k  w ś r ó d  u c z e s t n i 
k ó w  za w o d ó w . T r a fia ją c  n a  sta d o  p ło c i m o ż e 
m y  - p rzy  o d r o b in ie  sp r y tu  i z n a jo m o śc i ich  
ż e r o w a n ia  - o s ią g n ą ć  w sp a n ia łe  w y n ik i, m ie 
r z o n e  w  d z ie s ią tk a c h  sz tu k .

Jest to typowa biała ryba, dostosowują
ca się niemal do każdego typu wód. Przy wybo
rze stanowisk zachowują się pragmatycznie i 
przezornie, zawsze wyszukują miejsc oferujących 
im najwięcej pokarmu. W  wodach płynących 
spotykamy je  na różnych głębokościach, na po
graniczu odcinków wirowych i spokojnych, gdzie 
gromadzi się unoszony przez wodę pokarm. Nie 
wymagają specjalnych kryjówek, dobrze czują 
się także w strefie wody otwartej, kępki roślin

P o ra d n ik  „ A k tu a ln o ś c i”
* Jeśli otworzyliśmy już puszkę lub 

butelkę oleju albo oliwy, to należy je  prze
chowywać w lodówce. Aby jednak zacho
wać ich charakterystyczny aromat, na dwie 
godziny przed podaniem należy wstawić olej 
lub oliwę do pomieszczenia o temperaturze 
pokojowej.

* Jeżeli chcemy podzielić pieczarki 
na równe plasterki, żeby ozdobić nimi np. 
kanapki, możemy zrobić to za pomocą przy
rządu do krojenia jajek.

* Dobre matiesy poznajemy po po
strzępionych brzegach. Są zbyt miękkie i 
nadają się tylko do obróbki ręcznej. Gorsze 
gatunki, filetowane maszynowo, mają brze
gi równo przycięte.

wybierają głównie ze względu na bogate zasoby 
pokarmu. Tarło odbywają w kwietniu - 
maju. Z  określeniem pory roku odpo
wiedniej na połów płoci nie ma więk
szych problemów - możemy je łowić w 
ciągu całego roku. To samo dotyczy 
pory dnia. Te wiecznie głodne ryby 
wypatrzą nawet najmniejsze ziarenko 
płynące po wodzie. Z  przynęt zwierzę

cych równie skuteczne są czerwone robaki, białe 
robaki i larwy wodnych owadów. Z przynęt ro
ślinnych doskonały jest chleb uformowany w 
kulki wielkości grochu, typowe rodzaje ciast, małe 
ziarenka grochu i kukurydzy, pęczak itp. Możli
wie najdelikatniejsze wędzisko i najcieńszą żyłkę 
możemy uważać za podstawę sukcesu w poło
wach. Początkujący wędkarz nie powinien eks
perymentować z żyłką grubszą niż 0,15 mm i 
haczykiem większym niż 8-10, bardziej doświad
czony może sobie pozwolić na użycie żyłki na
wet 0,10 lub 0,08 i haczyków 12-16. Przy nęce
niu nie powinniśmy przeceniać łatwowierności 
tych ryb, nie próbujmy więc za wszelką cenę 
zwabiać ich do przybrzeżnych stref. Należy pa
miętać, że u ryb większych instynkt samozacho-

K u lin a r n e  p rz e b o je  „ A k tu a ln o ś c i”

Sałatka z kurczaka
Składniki: 125 g piersi z kurczaka, 6 plastrów 
ananasa z puszki, 30 g rodzynków, 100 g ku
kurydzy z puszki, 125 ml majonezu, sól, pieprz, 
szczypta curry.
Przygotowanie: Piersi kurczaka ugotować w 
malej ilości posolonej wody. Gdy wystygną, 
pokroić w drobną kostkę. Ananasy wyjąć z 
puszki, osączyć, pokroić w grube kawałki. 
Rodzynki sparzyć, odcedzić dokładnie na sicie, 
wystudzić. Kukurydzę przelać wodą, osączyć. 
W szystkie składniki połączyć. Dodać majonez 
doprawiony do smaku curry, solą i pieprzem. 
Jeśli chcemy zwiększyć ilość sałatki, możemy 
dodać 3-4 łyżki ugotowanego na sypko ryżu.

wawczy góruje nad łakomstwem i te będą trzy
mały się z daleka. Optymalny byłby zestaw bez- 
kolowrotkowy o zasięgu do 8 m, który umożli
wiłby zarzucenie nawet najdelikatniejszej przy
nęty. Do połowów na odległość powyżej 10 m 
najlepszy jest zestaw z kołowrotkiem.

Uwzględniać trzeba także specyfikę zdo
bywania pokarmu przez ryby. O ile w wodach sto
jących podchodzą do zdobyczy powoli, z pewną 
rozwagą, o tyle pokarm niesiony przez prąd muszą 
atakować szybko, energicznie, z czego wędkarz 
powinien wyciągnąć wniosek o konieczności rów
nie energicznego i błyskawicznego zacięcia. Naj
trudniej jest wyznaczyć optymalne obciążenie węd
ki i pogodzić przy tym konieczność prowadzenia 
przynęty w dolnych warstwach wody z nośnoi^" 
spławika. Trzeba pamiętać o przeciążeniu spławy J  
przy silniejszych prądach, które może wynosić na
wet 50 %. Przy silnym prądzie najstosowniejszy 
będzie ciężarek w kształcie łezki.

Co do zanęt, na rynku jest bogata oferta i 
każda z firm zapewnia, że ich zanęta jest najsku
teczniejsza, wybór odpowiedniej należy już do 
indywidualnych przekonań wędkarzy.

RYM

Patelnia rozmaitości
Składniki: 400 g mieszanego mielonego mię
sa, 2 łyżki oleju, 100 g przerośniętego boczku, 
4 0 0 g cukini lub papryki, pęczek dymki, szklan
ka bulionu warzywnego (z kostki), 1-2 łyżki 
zielonego pieprzu, sól, pieprz.
Przygotowanie: Boczek pokrojony w plastry 
usmażyć na gorącym oleju, aż będzie chrupią
cy. Wyjąć, na tym samym tłuszczu podsmażyć 
mięso, doprawić solą i pieprzem. Cukinię lub 
paprykę pokroić w plastry, dymkę- ukośnie na 
kawałki. Warzywa dodać do mielonego mięsa 
i podsmażyć. Przykryć i dusić 8-10 minut na 
małym ogniu. Dodać zielony pieprz z łyżką za
lewy i boczek. Wymieszać.
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Humor „Aktualności”
Mama pyta synka:
- A co ty byś wołał, Jasiu - małą siostrzyczkę czy małe
go braciszka?
- Jeśli nie sprawi wam to różnicy, wołałbym rower gór
ski.

* * *

Egzaltowana turystka mówi do górala:
-Ależ pan musi być szczęśliwy! Patrzy pan na zaślubiny 
górskich szczytów z obłokami, widuje pan zachodzące 
słońce wypijające czar niknącego dnia...
-Oj, widywałem, widywałem- przerywa góral- ale teraz 
już nie piję.

Krzyżówka dla dzieci

Księga imion
G A B R IELA  - imię oznacza osobę silną Bogiem. 
Gabriela jest kobietą o wielkim i szlachetnym sercu i 
umyśle otwartym na wszelkie ciekawostki z różnych 
dziedzin życia. Oznacza to, że posiada predyspozycje 
d" zawodu naukowca, pisarza lub muzyka. Jest miło-

zką sztuki i wszystkiego co piękne.
Kolor - niebieski; 
zwierzę - mysz; 
imieniny - 27.02; 19.12.

GERTRUDA
czyli kobieta silna, odważna we władaniu oszczepem 
Gertruda jest kobietą władczą, narzucającą swą wolę, o 
analitycznym umyśle. Lubi dobre towarzystwo, w 
którym pragnie pokazać się jako elegancka i gustownie 
ubrana dama.
Kolor - niebieski;
zwierzę - skowronek;
imieniny - 17.03; 13.08; 16.11.

Wpisz do diagramu wyrazy odgadnięte na podstawie rysun
ków. Z literek oznaczonych cyframi od 1 do 9 powstanie rozwiąza
nie.

O dpowiedzi prosim y przesyłać
na ad res  red ak c ji;
AWP „Leszczyński” , 
al. Piasta 21, 77-400 
Złotów do dnia 18.07.99 r.
Nagrodę za prawidłowo rozwiązaną krzy
żówkę z nr 24/99 wylosował Damian Fry- 
dryszek z Czyżkowa. Gratulujemy! N a
grodę prześlemy pocztą.
Hasło brzmiało: ŚLI- 
MAK.

Miniporadnik KOS - a ..Ars - Flores”

Piwonia należy do rodziny jaskrowatych 
i obejmuje 15 gatunków bylin o bulwiasto zgru
białych korzeniach lub krzewów, występujących 
w Europie, Azji, Ameryce Pn i w Peru.

Nazwę piwonia lub peonia nadano rośli
nie na cześć mitologicznego boga, uzdrowiciela 
Apollona. W Europie hodowlą piwonii na więk
szą skalę zajęto się po sprowadzeniu chińskiej 
bialokwitnącej piwonii. Była ona materiałem 
wyjściowym dla uzyskania większości piwonii 
zielnych o pełnych kwiatach różnej, przeważnie 
jasnej, świetlistej barwy. Skala barw kwiatów 
odmian ogrodowych jest ogromna - od śnieżno
białej poprzez żółtą do różnych odcieni czerwo
nej, różowej, karminowej, szkarłatnej.

Hodowla piwonii ma starą tradycję w 
chińskich i japońskich ogrodach. W żadnym kra
ju  roślina ta nie była tak łubiana i tak popularna 
jak właśnie w Chinach i Japonii.

Piwonie mają liście trójdzielne lub pie- 
rzastosieczne, kwiaty duże osadzone pojedynczo 
na szczycie łodyg oraz owoce w postaci mięsi
stych mieszków.

W naszych ogrodach najchętniej uprawia
my piwonię chińską, lekarską, delikatną oraz zy
skująca coraz większą popularność piwonia krze
wiasta, która dorasta nawet do 2m wysokości.

Piwonie
Wymagania - te cenne byliny, których 

organami podziemnymi są mięsiste korzenie, mają 
pewne specyficzne wymagania. Wymagają gleb 
o odczynie lekko kwaśnym, próchnicznych i 
utrzymujących wodę w czasie suszy, ale przepu
szczalnych. Nie należy więc wapnować miejsca 
przeznaczonego pod piwonię.

Piwonie rosną i rozw ijają się wolno, 
kwitną obficie dopiero w kilka lat po posadzeniu. 
Sadzenie i rozmnażanie - piwonię sadzi się nie za 
głęboko, w rozstawie 90 x 40 cm. Nie znoszą 
częstego przesadzania, należy robić to wtedy, gdy 
rośliny wytwarzają coraz mniej pędów kwiato
wych, zakończonych coraz mniejszymi pąkami. 
Odmiany silnie rosnące mogą być uprawiane na 
jednym miejscu 10 -15  lat. Przesadzać należy w 
okresie późnego lata - nigdy wiosną. Po wyko
paniu starych karp należy otrząsnąć ziemię spo
między korzeni, a do sadzenia oddzielić te części, 
które wytworzyły pąki.

W okresach między odmładzaniem /dzie
leniem i przesadzeniem/ dobrze jest ściółkować 
ziemię wokół piwonii rozłożonym kompostem 
lub torfem. Piwonii nie należy sadzić w sąsiedz
twie drzew i krzewów, gdyż rośliny te przegrają 
w konkurencji o pozyskanie wody. Są to rośliny 
stanowisk otwartych i słonecznych.

Warunki kwitnienia - zdarza się, że cza
sami nasze piwonię /mimo odpowiedniego podło
ża/ słabo rosną i słabo kwitną. W szystko wska
zuje na to, że podczas sadzenia popełniliśmy dwa 
zasadnicze błędy. Pierwszy - nie właściwy ter
min sadzenia - piwonię należy posadzić koniecz
nie w okresie od połowy sierpnia do końca wrze
śnia. Drugi błąd - nasze piwonię najczęściej po
sadzone są zbyt głęboko. Karpy sadzimy na taką 
głębokość, żeby nowe wytworzone pąki znala
zły się tylko 5 cm pod ziemią.

Ciekawostka - piwonię zrobiły furorę już 
2000 lat temu w swojej ojczyźnie - Azji. W Chi
nach piwonię uznano za kwiat cesarski - symbol 
bogactwa.

Nawożenie - piwonię jako rośliny raczej 
kwaśnolubne nie powinniśmy zasilać nawozami 
zawierającymi wapń. Należy również unikać prze- 
nawożenia azotem, który powoduje osłabienie 
kwitnienia.

Ogólna rada - ciężar kwiatów w okresie 
kwitnienia piwonii może powodować /zwłaszcza 
w okresie intensywnych opadów/ wyłamywanie 
pędów. Wobec tego roślina wymaga pewnych 
podpór. Brzydko wygląda krzew związany na tzw. 
snopek. Ciekawym rozwiązaniem jest kwadrato
wa ramka /podpórka/ wykonana z drewnianych 
listew lub metalowych prętów, na której piwonia 
może swobodnie wspierać swoje kwitnące pędy.

Piwonie w wazonie - kwiaty piwonii 
przeznaczone do wazonu ścina się w fazie duże
go, zamkniętego, ale już miękkiego pąka.
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Kolarscy m istrzowie
W  d n ia c h  2 4 -2 7  c z e r w c a  o d b y ły  s ię  w  U str o n iu  M is tr z o s tw a  P o lsk i w  k o la r stw ie  

sz o so w y m .W ie lk ą  n ie sp o d z ia n k ę  sp r a w ili ta m  m ie sz k a ń c y  G ó r z n e j , w y c h o w a n k o w ie  tr e n e 
ra W in fr ie d a  M itk o w sk ie g o  ze  z ło to w sk ie g o  „ D r o g o w c a ” , S e b a stia n  i K a m il W olscy . W  in d y 
w id u a ln e j j e ź d z ie  n a  cz a s , n a  d y sta n s ie  4 8  k ilo m e tr ó w , S e b a st ia n  W o lsk i z a ją ł p ie r w sz e  
m ie jsc e  p o k o n u ją c  c a łą  c z o łó w k ę  p o lsk ic h  k o la rzy , z a sk a k u ją c  w sz y stk ic h  z n a w c ó w  k o la r 
stw a . K a m il W o lsk i, w  w y śc ig u  sz o so w y m  n a  d y sta n s ie  150  k ilo m e tr ó w , w  k a te g o r ii k o la rzy  
d o  la t 2 3 , za ją ł tr z e c ie  m ie jsce . K o rzy sta ją c  z p o b y tu  o b y d w u  k o la r z y  w  ro d z in n y ch  stro n a ch , 
p r z e p r o w a d z iliś m y  z n im i r o zm o w ę .

- Czy w wyścigu indywidualnym  na 
czas, w którym zajął Pan I miejsce, stawka za
wodników była mocna?

Sebastian Wolski. - Myślę, że tak, szcze
gólnie pierwsza dziesiątka. Uważałem, że nie uda 
mi się wygrać, tym bardziej, iż była to moja pierw
sza „czasówka” w tym roku. Wiedziałem, że bę
dzie dobrze, gdyż czułem się w formie jadąc na 
wyścigach we W łoszech, podczas indywidual
nych akcji tzw. odjazdów. Nie wiedziałem jednak 
na co mnie stać, nie miałem rozeznania. Dopiero 
na trasie od trenera dowiedziałem się, że dobrze 
jadę. Już wówczas domyślałem się, że mogę sta
nąć na podium, jednak tego, że będę pierwszy, 
nie spodziewałem się. Byłem też zaskoczony 
swoją przewagą nad drugim zawodnikiem, wy
noszącą 35 sekund.

Z klubu Aluminium Konin, w barwach 
którego startowałem na Mistrzostwach Polski, 
otrzymałem dobry sprzęt, czyli rower przystoso
wany dojazdy na czas, odpowiednie gumy i koła. 
Pod tym względem byłem dobrze zabezpieczony.

-W  wyścigu szosowym w kategorii orli
ków, czyli kolarzy do lat 23, od startu wszystko 
przebiegało pod  dyktando Kamila Wolskiego?

Kamil Wolski.- Rzeczywiście zaatakowa
łem na pierwszej rundzie. Jechało mi się dobrze. 
Niestety, nie wygrałem. Na finiszu, gdy jechali
śmy we trójkę, but wypadł mi z bloku mocujące
go go do pedału i w ten sposób nie mogłem wy
grać, a miałem na to duże szanse. Już wcześniej 
na trasie miałem z tym kłopot. W trakcie ener
gicznego przyśpieszenia prawie się przewróci
łem, gdy noga wyczepiła mi się z pedału. Miałem 
spore szanse wygrać, niestety, nie udało się. Taki 
jest sport.

- Gdzie i ja k  przygotowaliście się do te
gorocznego sezonu kolarskiego?

SW. - Wyjechałem do Włoch na początku 
lutego i podobnie jak rok temu rozpocząłem regu
larne treningi wspólnie z grupą kolarzy włoskich. 
Brat dołączył do mnie później, w marcu, gdyż miał 
kłopoty z wizą. Jeżdżę obecnie w innej grupie niż 
w ubiegłym roku, gdyż mam 24 lata. Mieszkamy 
w środkowych Włoszech, w regionie Marche nie
daleko Rzymu, w miejscowości Monte Granaro, 
która słynie z produkcji obuwia. Jeździmy w ama
torskim klubie, który skupia zawodników do lat 
26. Pierwsze starty rozpocząłem na początku mar
ca, a brat 20 marca. Mamy trochę osiągnięć. Kilka 
razy udało nam się wejść do pierwszej piątki na 
wyścigach. Brat Kamil był posiadaczem koszulki 
lidera klasyfikacji górskiej. Ogólnie ciężko jest 
wygrać wyścig we Włoszech. Konkurencja jest 
bardzo silna, jest dużo mocnych zawodników. W 
Polsce jest jedna silna grupa- Mróz, podczas gdy 
we Włoszech jest ich kilkanaście.

- Czy macie szanse dostać się do jedn ej 
z grup kolarstwa zawodowego we Włoszech?

SW. - Są takie szanse. Nasz sponsor 
Marini Silwano /producent kapeluszy/ jest jed 
nocześnie sponsorem grupy zawodowej Mobi- 
lvetta. Jeżeli będziemy dobrze się spisywać, to 
naturalnie moglibyśmy jeździć w tej grupie, w 
której jeździ znany kolarz, triumfator dwóch eta
pów w ostatnim Giro di Italia - Quaranta. W szy
stko zależy od tego, jak będziemy jeździć. Nie 
musimy wygrywać, ważne, byśmy byli widocz
ni w peletonie, w czołówce. Bycie kolarzem za
wodowym polega na tym, że każdy ma swoją 
rolę. Jeden jest od lotnych finiszów, drugi od 
wygrywania etapów, inni od sukcesów w koń
cowej klasyfikacji.

- Mamy początek lipca. Jakie macie pla
ny startowe na najbliższe miesiące?

KW.- Będziemy startować w Tour de 
Pologne w pierwszej połowie września. Z bliż
szych planów mam zamiar startować w Górskich 
Mistrzostwach Polski- 24 lipca. W połowie sierp
nia jadę na M istrzostwa Europy do Portugalii. 
Brat Sebastian w połowie sierpnia startuje w 
Małopolskim Wyścigu Górskim tzw. Wisła Tour. 
Myślę też, że mamy obaj szanse reprezentować 
Polskę w M istrzostwach Świata, które odbędą 
się w Weronie we Włoszech na początku paź
dziernika. Obecnie zostaję jeszcze w Polsce, a 
brat wyjeżdża do Wioch.

- Kolarstwo je s t sportem bardzo wyczer
pującym fizycznie. Widać po Waszych twarzach, 
że sezon kolarski kosztuje wiele wysiłku?

KW.- Tak, to prawda, kolarstwo jest bar
dzo wyczerpujące. Dlatego trzeba dbać o sposób 
odżywiania. Jemy mało mięsa. Jeśli jemy, jest to 
z reguły mięso drobiowe /kurczak, indyk/ przy
gotowane na oliwce. Poza tym dużo makaronu, 
ryżu, lecz bez tłustych sosów. Do tego dużo 
surówek. Nikt nam nie układa diet. Po prostu lata 
praktyki spowodowały, że sami wiemy, co nam 
najlepiej służy.

- Jak odżywiacie się podczas wyścigów?
K W. - Pijemy zwykłą wodę, ponieważ ona

najlepiej gasi pragnienie. Jemy specjalne batoniki 
energetyczne i bulki z dżemem, które nie obciążają 
żołądka. Nie jesteśmy zwolennikami mocno rekla
mowanego „Isostaru”. Na trasie zbyt mocno obcią
ża żołądek Nadaje się on na czas po wyścigu.

- Czy macie pom oc trenera i lekarza?
KW. - Oczywiście mamy w swojej gru

pie trenera, który nam służy radą. Jest on byłym 
kolarzem i ma spore doświadczenie. Jednak jeste
śmy zdani przede wszystkim na własne siły. Sami 
dla siebie jesteśmy trenerami. Praktycznie nikogo 
nie interesuje, jak trenujemy. Liczy się wynik.

- Czy kolarstwo to dochodowy zawód?
SW. - My jesteśmy na razie zawodowca

mi za małe pieniądze. Przeciętny kolarz grupy 
zawodowej zarabia ok.7000 zł., natomiast lide
rzy potrafią zarabiać kilkadziesiąt i więcej tysięcy 
złotych. Poza tym otrzymuje sprzęt od sponso
rów oraz różne gratyfikacje.

- Czym spowodowany je s t fakt, że wło
skie kolarstwo je s t tak zasobne w pieniądze. -a. 
polskie nie?

SW. - Przede wszystkim ludzie się kolar
stwem mało interesują, gdyż w prasie, telewizji 
mało się o nim mówi. Można nawet powiedzieć, że 
kolarstwo w Polsce podupada. Trudno znaleźć do
brego sponsora, a ci najlepsi często się wycofują. 
Wszystko wokół podupada. Przykładem jest sytu
acja Huty Aluminium Konin, która przestaje łożyć 
na kolarstwo, gdyż sama jest w ciężkiej sytuacji 
finansowej. We Włoszech wszyscy żyją kolar
stwem, po piłce nożnej jest to drugi narodowy spo
rt. Jest dużo kibiców. Wystarczy obejrzeć Giro di 
Italia, gdzie wokół trasy byty szpalery widzów. Na 
ostatnich Mistrzostwach Polski podczas wyścigu 
na czas obserwowało go około 50 widzów.

- Ostatnio młodzicy ze Zlotowa, startu
ją cy  w zespole Drogowca na wyścigu w Kaliszu 
z podziwem oglądali sprzęt, ja k i mieli ich kole
dzy. Kolarstwo je s t kosztownym sportem?

KW. - Tak, sprzęt jest drogi. Rower szo
sowy, bardzo przeciętny, to koszt ok. 2 tys. zło
tych. Do tego inne sprawy, np. buty, koszul1 
gumy itd. To nie jest tani sport. M yjeździmyV 
sprzęcie firmy „Bianchi” z osprzętem Campagno- 
lo. Zapewnia nam go sponsor.

- Czy Wasze treningi są intensywne?  
Dużo trenujecie?

KW. - Nasz cykl treningowy zaczyna się 
w listopadzie. Są to ćwiczenia ogólnorozwojowe 
na te partie mięśni, których nie używa się pod
czas jazdy na rowerze. Trwa to przez listopad i 
grudzień do połowy stycznia. W tym czasie bie
gamy dwa razy w tygodniu, jeździmy na rowe
rach górskich, chodzimy na siłownię. Od poło
wy stycznia zaczynamy trening na rowerze. Są to 
treningi wytrzymałościowe, spokojna jazda oko
ło 30 kilometrów na godzinę. Jeździmy, by utrzy
mać tętno 120-130 uderzeń na minutę. Dopiero 
w marcu zaczynamy szybko jeździć. Do marca 
staramy się zrobić jak najwięcej kilometrów.

-Jak długo zamierzacie uprawiać ko
larstwo?

KW. - Tak długo, jak pozwolą zdrowie 
oraz nasze wyniki. Kolarstwo to nasza praca, z 
której czerpiemy sporo satysfakcji.

Wobec tego życzymy Wam dużo zdro
wia i wielu sukcesów na szosach!

Rozmawiali: Iwona i Wiesław Fidurscy
Na zdjęciu: Sebastian i Kamil Wolscy
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L isi piłkarskie

Weryfikacje
P ilsk i O ZPN  dokonał w ery fikacji tabel 

rozgryw kow ych V i VII ligi. O to efekt ligowych 
podsum ow ań:
V liga seniorzy /skrócona/:
1. Fortuna W ieleń 22 52 63 :15
2. N oteć Rosko 22 4 9 4 8 :2 2

3. Sparta Złotów 22 39 4 1 :2 6
9. Tarnovia Tarnów ka 22 25 35 :43

12.K łos B udzyń 22 1 1 16:58
M iejsca: 1,2 - zespoły aw ansujące; 3,9 - zespoły 
powiatu Zlotów; 12 - zespól spadający do VI ligi.

V liga ju n io rz y  /sk ró co n a /:
1. Drawa Krzyż 22 58 75 :1 7

3. Polonia CPN Jastr. 22 4 8 6 1 :3 0
6. Sparta Złotów 22 38 5 3 :30
9. Tarnovia Tarnów ka 22 16 16:42

MKS D ebrzno 22 10 19:67
m iejsce: 1 - zw ycięzca; 3,6,9 - drużyny pow iatu 
Z lotów ; 12 - ostatnia drużyna ligi.

N ajdłużej trw ała w eryfikacja VI ligi, ale 
ju ż  w iem y, że został u trzym any  układ tabeli po 
ostatniej kolejce /skrócona/:
1. W łókniarz  O konek 26 57 88:31
2. Iskra Czernice 26 5 4 76 :3 5

3. Zryw  Sypniew o 26 52 78 :2 7
11 .S ław ianow o 26 28 5 5 :7 2

13.Iskra Bądecz 26 16 50 :8 5
14.Piast Zalesie 26 13 2 4 :1 2 6
M iejsca 1,2 - awans do V ligi; 3,11,14 - drużyny 
pow iatu zło tow skiego, 13,14 - spadkow icze.

V II liga sen io rzy  /sk ró co n a /:
1. Sokół G ębice 2 6 6 0 68 :2 7
2. W spólni Różewo 2 6 50 7 2 :4 4

3. Piast Skic 26 5 0 48 :4 5
4. N ovi N ow iny 2 6 50 62 :3 8
8. Iskra K rajenka 26 34 5 4 :4 4

.Jedność Z akrzew o 26 25 44:61
14.M inerał K rępsko 26 22 34 :6 8
M iejsce: 1,2 - zespoły aw ansujące; 3,4,8,13 - ze
społy pow iatu Z lotów ; 13,14 - spadkow icze.

VII liga juniorzy /skrócona/:
1. Stella Białośliwie 26 7 0 112:31

2. Iskra K rajenka 26 53 9 2 :4 0
3. Piast Skic 26 5 0 9 2 :5 0
5. N ovi Now iny 26 48 6 6 :4 8
9. Jedność Z akrzew o 26 34 6 7 :7 4

14. M inerał K rępsko 26 18 4 6 :1 0 3
M iejsce: 1 - zw ycięzca ligi; 2 ,3,5,9 - zespoły po
wiatu Zlotów ; 14 - ostatnia drużyna ligi.

u s m it m  u s in is n i  ■ t u r a
Z bign iew  K ucharczyk
7 7 - 4 0 0  Z ł o t ó w ,  u l  J e z i o r n a  2 4 ,  t e l . / f a x  ( 0 6 7 )  2 6 3 - 5 5 - 4 3

--------- ' . te ł. kom . 0 6 0 2  3 5 5  8 8 2
W y k o n u je  z  m a t e r i a ł ó w  w ł a s n y c h :

$

* in s ta la c je  e le k try c z n e  i odgrom ow e
* ro zdzie ln ice  w obudow ie b la szan e j
* linie elektryczne napowietrzne kablowe 

średniego i niskiego napięcia
* statye transformatorowe
* oświetlenie ulic i placów
* k o n s tru k c je  s ta low e

sezonu 1998/99
VIII ligę przedstawialis'my w poprzednim  

num erze „A L .”
T ra m p k a rz e  m łodsi, gr. II:

1.W ałcz I 16 42 86:6
2. ZŁO TÓ W 16 34 4 8 :2 4
3. C hodzież I 16 29 5 5 :36
4. T rzcianka 16 -2 7 6 0 :38
5. C hodzież I 16 24 46:51
6. LIPKA 16 19 45:61
7. Połajew o 16 18 4 1 :45
8. Lubasz 16 11 23:61
9. Wałcz II 16 4 12:94

T ra m p k a rz e  s ta rs i, gr. II:
1. Lubasz 22 64 9 1 :1 4
2. C hodzież 22 54 8 3 :3 0
3. T rzcianka 22 50 4 8 :3 8
4. LIPK A 22 45 88 :4 0
5. Wałcz 22 36 6 2 :42
6. C hodzież I 22 29 3 9 :59
7. ZLO TÓ W 22 29 77:53
8. JA STRO W IE 22 25 5 4 :53
9. Piła 22 23 5 0 :49
10.K rzyż 22 13 33 :105
11 .W ieleń 22 12 5 0 :1 0 0
12.M irosław iec 22 6 19:161

Sport szkolny

L e k k o a t le c i  ze  
z ło to w s k ie j  „ z a w o d ó w k i”

U czniow ie Z espo łu  Szkól Z aw odow ych  
nr 1 w Złotowie zajęli drugie miejsce w klasyfika
cji końcowej szkolnej ligi lekkoatletycznej. Lepsi 
okazali się jedynie sportowcy ZSZ nr 1 w Pile. Za 
p lecam i z lo tow ian  znalaz ło  się sześć d rużyn  z 
daw nego w ojew ództw a p ilsk iego. Indyw idualn ie  
w arte w yróżnienia są wyniki osiągnięte przez: 
Piotra Chlebusia, który zajął drugie miejsce w sko
ku w dal /6,08 m/; M acieja Długę - czw artego na 
1500 metrów; Łukasza Stańczaka rów nież czw ar
tego, ale w skoku w dal /5,78 m/, i Rafała Szym o
na - wynikiem  10,78 m uplasował się na szóstym  
m iejscu  w rzucie  kulą. Poza w ym ien ionym i za
w odnikam i, w sk ładzie  Z SZ  nr 1 w ystępow ali: 
M ariusz G ruenw ald, Robert Stolp, M arcin Wojda, 
Damian Fedtke, Bartosz Napora, Kamil M aliszew 
sk i, G rzegorz  B anach , T om asz P ik u lik , M ichał 
S iegm iller, L eszek  Z drenka, K rzy sz to f M ańkus, 
Piotr W awrycz i D ariusz Klóska.

W  biegach ulicznych w Debrznie, bardzo 
dobrze zaprezentowali się uczniowie innych złotow
skich szkół. Kategorię wiekową rocznika 1987 wy
grał Wojciech Wawmszak - uczeń Szkoły Podstawo
wej nr 3. W biegu otwartym pierwsze miejsce zajął 
Adam Betscher z Liceum Ogólnokształcącego. W biegu 
rocznika 1986 dobrze wypadli Beata Chorab i Marek 
Martin, lokując się na mecie na 12. i 13. miejscu.

* remont i napraw a wszelkich 
urządzeń energetycznych

* instalowanie kabli grzejnych DEVI
- ogrzewanie pomieszczeń
- in s ta la c je  przeciw oblodzen iow e
- systemy przeciwoblodzeniowe 

i grzewcze dla rurociągów

Piłka nożna

P iłk a r s k ie  ś w ię to  
w  N o w e j Ś w ię te j

W  niedzielę, 27 czerwca w Nowej Świętej 
rozegrano mecz rewanżowy baraży o VII ligę. Przy- 
pomnijmy, że w pierwszym meczu LZS „Huragan” 
Nowa Święta wygrał we W rzeszczynie z drużyną o 
nazw ie  „T arzan i” 2 :1 . D o m eczu rew anżow ego  
huraganowcy przystępowali zatem  z niew ielką za
liczką bram kow ą, a ja k  to zw ykle byw a w piłce 
nożnej każde rozw iązanie je s t m ożliwe. W szelkie 
obawy o awans prysły już po kilku minutach pierw
szej połowy, kiedy okazało się, że gospodarze prze
jęli całkowicie inicjatywę i raz po raz zagrażali bram
ce gości. Przewaga „Huraganu” w pierwszej poło
wie, znalazła odbicie tylko w jednej bram ce Ada
ma Chudzińskiego w 24. minucie.

Po przerw ie m iejscow i znaleźli drogę do 
bram ki rywali: po jednym  trafieniu zaliczyli Piotr 
Pać, Robert W iniarczyk i Adam  Rybczyński, dwie 
niezwykłej urody bramki zdobył Łukasz Sobiesiak. 
„T arzan i” pod kon iec  m eczu strzelił honorow ą 

bram kę, ustalając w ynik meczu na 6:1 dla Nowej 
Św iętej. W  ten sposób LZS „H uragan” opuszcza 
grono ósm oligow ców , od przyszłego sezonu zasi
lając szeregi VII ligi. Prezesowi Krzysztofowi Gór
nem u, trenerow i Zenonow i L isow i oraz zaw odni
kom  gratulujem y sukcesu, życząc pow odzenia w 
przyszłym  sezonie 1999/2000. W meczu z „Tarza
nam i” , „huraganow cy” w ystąp ili w składzie: G. 
Dobrowolski - D. Połoński / ’46 G. Łajs/, A. Paster
nak, K. M ilkowski / ’75 T. Pilarski/, M. W estphal, 
K. Westphal, A. Chudziński, P. Pać / ’70 P. Połoński, 
A. Rybczyński /kpt./, L. Sobiesiak, R. W iniarczyk.
M ecz obserw ow ało ponad 200 widzów.

Janusz Justyna

Sport szkolny

S ia tk a r k i  ZSR Z ło tó w  

m is trz y n ia m i P o ls k i!
W  ubiegłym  miesiącu w Tomaszowie M a

zow ieckim  odbyły  się M istrzostw a Szkół R oln i
czych w Piłce Siatkowej. Złotow ianki w składzie: 
M agdalena Szubert, M ariola W alczyńska, A gnie
szka Kot, A ngela Kot, A gnieszka Tom asik, Joan
na  G ośc in iak , A nna R absch  w ygrały  w szystk ie  
spotkania nie tracąc seta.
O to w yniki poszczególnych spotkań:
ZSR Złotów  - ZSR Sulechów  3 :0
ZSR Złotów  - ZSR Przczyna 3 :0
ZSR Złotów  - ZSR Tomaszów M. 3 :0
K ońcow a k lasyfikacja p rzedstaw iała się następu
jąco:
I miejsce - ZSR Złotów
II m iejsce - ZSR Przczyna
III m iejsce - ZSR Sulechów
IV m iejsce - ZSR Tomaszów M.
Trenerem  siatkarek ze Z łotow a je s t Jerzy Piątek.

AL

Piłka siatkowa

O ldboje S party  w Eggesin

Siatkarscy oldboje Sparty w ybrali się do 
m iejscow ości Eggesin k. Torgelow w N iem czech, 
na tradycyjny turniej piłki siatkowej. W silnej ob
sadzie dw unastu drużyn, nasi reprezentanci spisa
li się znakom icie, zajm ując w ysokie trzecie m iej
sce. W p ó łfin a le  doznali n ieznacznej p o rażk i z 
późniejszymi zwycięzcami całego turnieju. W  skła
dzie złotow ian w ystąpili: Henryk Graj, K azim ierz 
B licharz, B eniosław  S taniew ski, A ndrzej Pranke, 
Adam Jędrzejczyk i Wojciech Jarka. JJ
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Szkolna siatkówka

Złoty medal w duecie
Przykład dziewcząt z UKS przy Szkole Podstawowej nr 1 w Złotowie poka

zuje, że w piłkę siatkową nie trzeba grać koniecznie szóstką zawodniczek. Można w 
trójkę, a nawet w duecie. Podopieczne trenera Wojciecha Jarki wygrały rywalizację w 
okrojonej wersji tej dyscypliny, podczas Siatkarskiej Gali w Trzciance. Organizatorem 
siatkarskiego święta był Nadnotecki Szkolny Związek Sportowy, a udział wzięły 

uczn iow skie  kluby
sportowe z terenu by
łego w ojew ództw a 
pilskiego. Skład zwy
cięskiej ekipy stano
w iły  d z iew czę ta  
p rzed s taw io n e  na 
zdjęciu: od lewej Mar
ta M isztal, Paulina 
Maj i Anna Szweda; 
w tle trener Wojciech 
Jarka. W ym ieniona 
trójka stanowi część 
14 - osobowej grupy 
szkoleniowej, której 
działalność w dużej 
mierze jest oparta na

pomocy życzliwych osób i firm: Kazimierza Blicharza, Eugeniusza Ormana, „Matal- 
plastu”, „MAT - BUD” i „AKUSTIC”. Wielce zaangażowany w działalność drużyny 
jest Roman Urbański, ojciec jednej z siatkarek. Dzięki tak solidnemu wsparciu, nasto
letnie siatkarki mogą wyjechać na obóz szkoleniowy do M orynia w województwie 
zachodniopomorskim.

/ m a H u d )

W a k a c y jn y  
m a g a z y n e k  p i łk a r s k i

Choć lato w pełni, większość drużyn piłkarskich na
szego regionu powoli szykuje się do nowego sezonu. Piłkarze 
Sparty Złotów treningi rozpoczęli w ubiegłym tygodniu, a wśród 
seniorów zauważyliśmy nowe twarze. Z Iskry Czernice po
wrócił Tomasz Bonna, natomiast z Tamovii Tarnówka pozy
skano Sebastiana Siudaka. Prowadzone są pertraktacje w spra
wie braci Janusza i M arcina Bielów, których albo wykupią od 
Sparty Czernice, albo wrócą do złotowskiego klubu. Trzecim 
wyjściem jest rok zawieszenia.

W ramach Euro Eco Meetingu, na stadionie Sparty w 
sobotę 10 lipca rozegrane zostanie spotkanie pomiędzy miej
scowymi junioram i a gośćmi w podobnym wieku z Gifhom / 
Niemcy/. Istnieje propozycja, aby zaplanowany na ten sam 
dzień mecz sparingowy S parta: Włókniarz Okonek, wpleść w 
spotkanie młodzieżowców. Pierwszą połowę o godz. 12.00 
rozpoczęliby juniorzy, schodząc na 45 - minutową przerwę, w 
czasie której swoją połowę rozegraliby seniorzy Sparty i Włók
niarza. Identycznie odbyłaby się druga połowa obu meczóv 
najpierw juniorzy, po nich seniorzy. Taki piłkarski maratonił 
pewnością przypadnie do gustu kibicom. Wiele pogłosek krą
ży wokół systemu ligowego w sezonie 1999/2000. Sprawdzo
ne wieści dotyczą odejścia MKS Debrzno do OZPN Słupsk 
oraz chęci przeniesienia się Mirstalu Mirosławiec do OZPN 
Koszalin. Zamiar przeprowadzki Polonii CPN Jastrowie do 
grupy południowej IV ligi zostanie zweryfikowany 8 lipca, 
podczas narady na szczeblu makroregionu w Szczecinie.

JJ

77-400 Złotów, ul. Norwida 7, tel./fax (0 67) 263 34 54 
ul. Domańskiego 6, tel./fax (0 67) 263 63 55
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